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Spodnje Podravje � Zastareli kmetijski programi ostajajo brez dijakov

Agonija kmetijske šole se nadaljuje
Obstoj kmetijskih programov pod okriljem Šole za ekonomijo, turizem in kmetijstvo je vse bolj vprašljiv. Številke same 
po sebi pričajo, da je stanje alarmantno. V lanskem šolskem letu se je v prvi letnik programa Kmetijsko-podjetniški teh-
nik vpisalo samo pet dijakov, letos je vprašljivo še to število. Več na strani 3.
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„Takšni samodržci so ... 
veste kje …“

Dušan Serdinšek je vztrajal, 
da bi točko o imenovanju volilne 
komisije umaknili, vodstvu občine 
je zabrusil nekaj krepkih: „Vnaprej 
ste ugrabili volitve, samo SDS je na 
seznamu, delali ste stihijsko, kam 
se sedaj tako mudi z imenovanjem 
volilne komisije, saj je do volitev še 
dovolj časa. Zaštrikali ste po svoje, 
župan, direktor, svetniki … Naša 
svetniška skupina ima štiri člane 
v občinskem svetu, to ni bistveno 
manj, kot jih ima SDS. Hočete nas 
zbrisati. Takšni samodržci so veste 
kje – tam, kjer gredo rakete v luft.“

Rožman: „Pometite pred 
svojim pragom“

Andrej Rožman je Serdinšku 
predlagal, naj vzame metlo in 
najprej pomete pred svojim 
pragom. Povedal je, da ga je osebno 
užalostilo, da je na razpis prispelo 
tako malo kandidatur, dejansko 
samo ena več, kot je mest v volilni 
komisiji. „Kaj bi naredili, prišli po 
tebe domov?“

Dušan Serdinšek je poudaril, da 
volilno komisijo sestavljajo po meri 
stranke SDS, po drugi strani pa je 
njegova stranka (SMS) spregleda-
la razpis in kandidatur za člane vo-
lilne komisije sploh niso predložili. 
Razpis je bil na spletni strani obči-
ne Videm objavljen mesec dni. Da 
so ga spregledali, je odkrito priznal 
Brane Kolednik, ki pa je kljub vse-
mu upal, da mu bo uspelo nepos-
redno na seji občinskega sveta v 
volilno komisijo stisniti vsaj enega 
svojega predstavnika. 

Skromno število 
kandidatur 

Zanimivo je tudi to, da bi SMS 
predstavnika v volilni komisiji 
zagotovo dobila, če bi ga le pra-
vočasno predlagali, saj pretirane 
gneče s kandidaturami ni bilo. 
Predsednik Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja 
Andrej Rožman je povedal, da je 
za osemčlansko volilno komisijo 
prispelo devet kandidatur. Kandi-
daturi predsednika in namestnice 
komisije sta samostojni, brez po-
litične stranke. Trije člani v volilni 
komisiji so bili imenovani na pred-
log SDS, po enega imata Desus in 
SLS. Osmi član komisije je vlogo 
podal samostojno, brez podpore 
stranke in mesto v komisiji tudi do-
bil. Prav to mesto naj bi glede na 
razporeditev političnih moči v sve-
tu občine Videm pripadlo stranki 
SMS. Ker kandidature na razpis 
niso oddali, jim je članstvo v občin-
ski volilni komisiji splavalo po vodi.

Marinič: „Vse v skladu z 
zakonom“

Napako z zamudo je želel Ko-
lednik popraviti na seji občinskega 
sveta. Predlagal je, da se s sezna-
ma članov, ki ga je dala v potrditev 

Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja, umakne 
član, ki je kandidaturo vložil sa-
mostojno, namesto njega se na 
seznam vključi njihovega kandi-
data. Svetniki SMS so predlagali, 
da je časa do volitev še dovolj in 
bi točko o imenovanju občinske 
volilne komisije umaknili z dnev-
nega reda. Župan Branko Marinič 
je predlogu oporekal. „Vse smo 
naredili po črki zakona, razpis za 
vložitev kandidatur je bil objavljen 
mesec dni, o njem sem vas obves-
til s sms sporočili. Nimam zakon-
ske podlage, da bi točko umaknil.“

„Ni bilo namerno, da smo to 
spregledali. Lahko bi nas kdo pok-
lical, če ste videli, da se nismo od-
zvali na razpis. Smo pomemben 
del te zgodbe; če nas boste presli-
šali, se bo to na terenu nedvomno 
poznalo,“ je dejal Darko Jerenec, 
prav tako član SMS.

Župan Marinič je ponovil, da je 
uprava občine vse postopke do 

imenovanja volilne komisije vodila 
v skladu s črko zakona. „Če nekdo 
ni opravil svojega dela, je sedaj tre-
ba pljuvati po vseh tistih, ki smo 
ga izvedli korektno in zakonito … 
Ničesar nismo prekršili. Mandatna 
komisija je občinskemu svetu pre-
dlagala seznam članov volilne ko-
misije, predsednika in namestnico. 
Nazaj sedaj ne bomo šli, moramo 
naprej. Ne vem, zakaj imamo de-
lovna telesa, če jim ne zaupamo. 
Anarhije ne bom dovolil.“

„Nekorektno je druge 
obsojati za svojo 
napako“

Brane Kolednik je želel slišati 
pojasnilo občinske pravnice Jane 
Simonič, ali je možna zamenjava 
člana na seznamu neposredno na 
seji občinskega sveta. Pravnica se 
ni oglasila k besedi, se pa je v deba-
to vključil direktor občinske upra-
ve Mirko Šimenko. „Nekorektno je 

druge obsojati za napako, za kate-
ro ste sami krivi. To napeljevanje je 
popolnoma nesprejemljivo. Neko-
ga bi dali s seznama, drugega, za 
katerega kandidatura ni bila vlo-
žena na razpis oziroma ni šla skozi 
celotni postopek, bi vključili. To bi 
pomenilo dobesedno mašetarje-
nje s člani volilne komisije.“ 

V debato se je vključila še svetni-
ca Katja Svenšek (SDS). Povedala 
je, da je v enem izmed drugih pri-
merov preštudirala dotični pravni 

Foto: MZ

Svetniška skupina SMS (na desni), ki je z oddajo kandidature za člane volilne komisije zamudila razpisni rok, je pričakovala, da bi svojega kandidata 
lahko na seznam uvrstila na seji občinskega sveta.

Videm � Kolobocija pri imenovanju občinske volilne komisije

Serdinšek SDS-u: „Vnaprej ste ugrabili volitve“
Videmčane očitno čaka vroče volilno leto. Vsaj tako je moč sklepati po slišanem na februarski redni seji občinskega sveta, ko so župan in svetniki 
razpravljali o imenovanju občinske volilne komisije. Opozicija (Stranka mladih – SMS) je SDS-ovemu vodstvu občine očitala politikantstvo, padlo je 
nekaj udarcev pod pasom, a zgodba ima dve plati. 

Samostojnega svetnika Milana 
Klemenca je odgovor na njegovo 
pobudo, da naj Zavod za turizem 
Ptuj pripravi podatke o številu noči-
tev za obdobje 2019 do in 2021, pre-
senetil. Statistika je v njem zbudila 
dvom o verodostojnosti informacij, 
ki so jih podajali nekateri turistični 
ponudniki. Na njegov predlog so 
bile Terme Ptuj iz primerjalne tabe-
le izvzete, da bi dobili realne podat-
ke o nočitvah v občini. 

Tako dober obisk ali 
goljufanje?

V tabeli, ki sta jo pripravila Zavod 
za turizem Ptuj in ptujska občina, 
je zajetih 44 ponudnikov, ki delajo 
na območju Mestne občine Ptuj. 
V letu 2019 so vsi skupaj zabeležili 
50.042 nočitev, leto kasneje, torej v 

Ptuj, Podravje � Mestni svetnik ne verjame v turistično statistiko 

Pomisleki o resničnosti podatkov glede števila opravljenih nočitev

Foto: ČG 

Svetniku Milanu Klemencu se zdi nemogoče, da bi nekateri majhni ponudniki opravili skoraj 5.000 nočitev v 
lanskem letu.

Foto: MZ

Turistični ponudniki na Ptuju naj bi v lanskem letu (brez Term Ptuj) zabeležili skupaj kar 38.000 opravljenih nočitev. Ne-
kateri med njimi močno izstopajo, saj naj bi opravili skoraj 5.000 nočitev, dve leti pred tem pa le tretjino tega. Eden izmed 
ptujskih svetnikov zato opozarja, da je treba zadeve vzeti pod drobnogled, da se ugotovi, ali je morda tudi v MO Ptuj pri 
posameznikih – kot se je ponekod po državi že izkazalo – prihajalo do zlorab turističnih vavčerjev oziroma bonov.

času korone, 28.565, lani pa 37.982. 
Seveda so eden izmed razlogov za 
porast turistični vavčerji, ki so de-
jansko slovenski turizem ohranili 
nad gladino. Pa vendar zbrani po-
datki Klemenca presenečajo. Na 
zadnji seji mestnega sveta je zato 
izpostavil velike razlike med po-
sameznimi ponudniki in opozoril 
na nekatera neskladja. Po številu 
opravljenih nočitev je med vsemi 
44 na območju MO Ptuj v lanskem 
letu krepko prednjačil Park hotel 
Ptuj. Ta je v letu 2019 zabeležil 1.571 
nočitev, leta 2020 813 in lani 4.832. 
Pri drugih ponudnikih takšne opa-
zne razlike med primerjanimi tremi 
leti namreč ni. Nekateri so sicer za-
beležili porast, večina pa je kljub tu-
rističnim vavčerjem imela lani slab-
ši obisk kot v predkoronskem letu. 
Denimo hotel Poetovia je leta 2019 
opravil 7.280 nočitev, lani 4.176. 

»Ugotovil sem velika neskladja. 
Prihaja do velikih razkorakov v pri-
javi bivališč. Ponekod je nemogoče, 
da so s takšnimi kapacitetami, kot 

Kdo bo v videmski volilni komisiji
Ime, priimek Funkcija Predlagatelj
Marjan Furek predsednik samostojna kandidatura 
Andreja Butolen namestnica predsednika samostojna kandidatura 
Petra Krajnc članica SDS
Janez Lovenjak namestnik člana SDS
Vlado Trafela član SDS
Sandi Habjanič namestnik člana samostojna kandidatura 
Anton Zagoranski član SLS
Maja Ratajc Kmetec namestnica člana Desus

Vir: Občina Videm

Mandat članov volilne komisije traja štiri leta.

red, zamenjava kandidata na se-
znamu naposredno pred glasova-
njem občinskega sveta ni možna. 
„Bil je razpis, kandidatura bi mora-
la iti skozi razpis in mandatno ko-
misijo do seje občinskega sveta.“

Sledilo je glasovanje. Predlog 
mandatne komisije je potrdilo de-
set članov občinskega sveta, štirje 
(SMS) so bili proti in trije vzdržani.

Mojca Zemljarič

jih imajo, imeli toliko nočitev. Po-
skušal bom pridobiti verodostojne 
informacije. S temi številkami se 
bo kasneje Zavod za turizem Ptuj 
hvalil, koliko ljudi so pripeljali na 
Ptuj. To, da je nekdo, ki ima majhno 
kapaciteto, opravil 4.800 nočitev, 
je enostavno nemogoče. To ni izve-
dljivo,« vztraja svetnik. 

Prazno mesto, polne 
postelje ...

Spomnil je, da so ponekod po 
državi že podane kazenske ovad-
be zaradi zlorabe bonov. »Mesto 
je prazno, mi pa se hvalimo, da 
smo imeli skoraj 40.000 nočitev,« 
dodaja Klemenc, ki je mestni svet 
seznanil, da bo podatke preveril 
pri pristojnih službah. Podatki o 
številu opravljenih nočitev so sicer 
pripravljeni na podlagi plačane turi-
stične takse, ki pa jo včasih morajo 
plačevati tudi tisti, ki imajo v svojih 
kapacitetah nastanjene tuje delav-
ce. Teh je v Park hotelu precej. So 
torej večje število nočitev dosegli z 
izboljšanjem poslovanja na podlagi 
namestitev delavcev (predvsem 
z Balkana) ali na kak drug način, 
bodo očitno preverjali pristojni or-
gani. 

Dženana Kmetec
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Dejstvo je, da je zanimanje za 
izobraževanje na področju kmetij-
stva povsod po Sloveniji v upadu, 
vendar tako slabo kot na Ptuju ni 
nikjer.

Kmetijska šola Grm Novo mesto 
je septembra lani v prvi letnik pro-
grama Kmetijsko-podjetniški teh-
nik vpisala 25 dijakov. Veliko bolje 
je tudi na Biotehniški šoli Maribor, 
kjer je v prvem letniku 10 kmetijsko-
-podjetniških tehnikov, v Biotehni-
škem centru Naklo jih poučujejo 16. 
Precej boljši vpis v primerjavi s Ptu-
jem je tudi na programu gospodar 
na podeželju: v Novem mestu jih je 
v prvem letniku 16, v Naklem pa 20. 
Da o drugih, sodobnejših progra-
mih kmetijskih šol (ki jih na Ptuju 
ni) niti ne govorimo posebej. Mno-
gi upravičeno menijo, da so kmetij-
ski programi na Ptuju že vrsto let 
zastareli, predvsem pa mladim ne 
ponujajo tistega znanja, ki bi ga da-
nes potrebovali pri delu na kmetiji.

Dijaki potrebujejo 
sodobnejše programe, 
profesorji ne sledijo 
napredku

Kot so pred časom izpostavili 
bivši dijaki ptujskih kmetijskih pro-
gramov, pogrešajo več ekonom-
skih in podjetniških predmetov, 
prav tako je premajhen poudarek 
na znanju s področja kmetijskih 
razpisov. Sodobne kmetije so da-
nes organizirane kot »podjetja«, 
kjer je treba dosledno voditi do-
kumentacijo, spremljati razpise, 
obvladovati računalnik, pa tudi 
promocijo in trženje. Vse to, kar 
danes počnejo kmetijski svetoval-
ci, bi lahko naučili že dijake. 

Prav tako se je v zadnjih letih 
zgodil velik tehnološki razvoj na 
področju traktorjev in kmetijske 
mehanizacije. Slednja je zato na 
večini šol veliko slabša, kot je na 
primer na velikih, sodobnih kmeti-
jah, kjer imajo traktorje v vrednosti 
tudi več kot 200.000 evrov. Koliko 
je uspelo profesorjem kmetijskih 
programov slediti zelo hitremu 
napredku, je veliko vprašanje, gle-
de na odzive dijakov pa očitno ne 
dohajajo novosti.

Harbova: »Programi so 
potrebni prenove«

Darja Harb, ravnateljica ŠETK, 
priznava, da so bili kmetijski pro-
grami prenovljeni pred krepko več 
kot desetletjem: »Glede na celotni 
družbeni razvoj so vsekakor pot-
rebni prenove, kar pa ni v pristoj-
nosti šole. Kot šola smo lahko av-
tonomni samo v 20 odstotkih vse-
bin. Drugi problem je fi nanciranje 
(glavarina) tovrstnih programov, 
ki se bistveno ne razlikuje od pro-
gramov, kjer ni potrebe po takšni 
materialni infrastrukturi, kot jo 
potrebujejo kmetijski programi. In 
eno vodi k drugemu – ker ni do-
volj dijakov, ni fi nančnih sredstev, 
s katerimi bi šole lahko dodatno 
poskrbele za sodobno tehnologijo. 
Seveda pa je tu še problem nacio-
nalne kmetijske politike, ki v očeh 
mladih ni spodbudna.« 

Foto: ČG

Podravje je regija, ki ima idealne pogoje za kmetijstvo in pridelavo hrane, zato bi bila res velika škoda, če bi mladi 
ostali brez možnosti izobraževanja na področju kmetijstva. 

Spodnje Podravje � Agonija kmetijskega izobraževanja z neizbežnim koncem

Zastareli kmetijski programi ostajajo brez dijakov
Obstoj kmetijskih programov pod okriljem Šole za ekonomijo, turizem in kmetijstvo (ŠETK) je vse bolj pod vprašajem.
Številke same po sebi pričajo, da je stanje alarmantno. V lanskem šolskem letu se je v prvi letnik programa Kmetijsko-
-podjetniški tehnik vpisalo samo pet dijakov, ŠETK pa ima samo za to smer na voljo 28 vpisnih mest. Prav nič bolje ne 
gre ostalima dvema programoma – v prvem letniku so samo štirje cvetličarji in sedem gospodarjev na podeželju. 

Nova zakonodaja namreč občinam nalaga, da si organizirajo 
obvezno 24-urno dežurno pogrebno službo, ki je ločena od 
ostalih pogrebnih dejavnosti, obsega pa vsak prevoz pokojnika 
od kraja smrti do hladilnih prostorov izvajalca javne službe ali do 
zdravstvenega zavoda zaradi obdukcije pokojnika, odvzema organov 
oziroma drugih postopkov na pokojniku in nato spet nazaj do 
hladilnih prostorov koncesionarja. To službo lahko občine izvajajo 
same preko svojih podjetij oziroma režijskih obratov ali pa jo predajo 
zunanjemu izvajalcu. 

Slov. gorice � Skupna koncesija za pogrebno službo

Mrliške vežice za molitve,
a brez pokojnika
Devet slovenjegoriških občin je v petek v kulturnem domu 
v Cerkvenjaku z dosedanjim pokopališkim koncesionarjem 
podpisalo pogodbo za izvajanje 24-urne dežurne pogrebne 
službe.

Foto: SD

Župani devetih slovenjegoriških občin so s podpisom koncesijske po-
godbe določili skupnega izvajalca 24-urne dežurne pogrebne službe z 
enotnimi cenami storitve.

Foto: Profimedia/M24

Občine Lenart, Cerkvenjak, Benedikt, Sv. Ana, Sv. Trojica, Sv. 
Jurij, Destrnik, Sv. Andraž in Trnovska vas so se odločile za skupno 
podelitev petletne koncesije in enotno ceno obvezne 24-urne 
dežurne službe. Na razpis, ki so ga objavile, je prispela le ena vloga 
podjetja Almaja, ki v omenjenih občinah že izvaja pokopališko 
dejavnost. Kot je povedal Zlatko Glinšek, direktor Almaje, zakon 
tudi natančneje opredeljuje naloge in pristojnosti koncesionarja ter 
določa tehnične in kadrovske normative, ki jih mora izpolnjevati. 
»Plačnik pri odrejeni obdukciji ni več občina, ampak ta strošek že 
poldrugo leto prevzema država, prevoz s kraja naravne smrti do naše 
hladilnice pa gre na račun naročnika pogreba.« 

Če povzamemo, po novem bo koncesionar v sklopu pogrebnih 
storitev pri pokojniku opravil eno vožnjo več, strošek pogreba pa 
bo zato tudi približno 100 evrov večji. Zakon je bil sicer sprejet že 
leta 2016, vendar je zaradi nekaterih nejasnosti še vedno v ustavni 
presoji. Kljub temu pa se občine v zadnjem času množično odločajo 
za njegovo uveljavitev, tudi zaradi pritiskov Računskega sodišča. 

Pokojnik v mrliški vežici 
le nekaj ur pred pogrebom

Med novostmi je ta, da družina pokojnika do pogreba ne more 
več imeti doma, kot je bil nekoč običaj, ko so tam potekale večerne 
molitve. 

Tudi mrliške vežice niso več prostor, kjer se je bilo možno posloviti 
od pokojnika dan ali celo dva pred pogrebom. V njih so omogočene 
le še maše, običajno večer pred pogrebom, vendar le ob prisotnosti 
cvetja in slike, ne pa tudi krste oziroma žare, ki ju koncesionar iz 
lastne hladilnice pripelje v mrliško vežico nekaj ur pred pogrebom. 
»Ljudje so to sprejeli in si niti ne želijo več pokojnika več dni v mrliški 
vežici. Še zmeraj pa se pogosto dogovorimo, da krsto ali žaro na poti 
iz hladilnih prostorov do vežice kot simbolično slovo peljemo mimo 
doma pokojnika,« še pravi Glinšek. 

SD

Šola brez novih programov,
ki bi pritegnili mlade

ŠETK oz. prej Biotehniška šola Ptuj v zadnjih dveh letih ni 
zaprosila za noben nov program s področja kmetijstva. Izvajali so 
program Okoljevarstveni tehnik, kjer pa letos zaradi premajhnega 
interesa izobražujejo zadnje dijake v zaključnem letniku. »Seveda 
si želimo, da pridobimo še kak nov program, je pa treba pri tem 
temeljito razmisliti – tudi v sodelovanju z lokalnim okoljem –, 
kateri so tisti programi, ki zadovoljujejo potrebe na trgu dela. 
Vsekakor je izobraževanje na poklicnem in strokovnem področju 
potrebno prenove in kot tako bo vsekakor bolj zanimivo za mlade 
in potencialne delodajalce,« je povedala Darja Harb.

Na drugih slovenskih kmetijskih šolah je več vpisa npr. v 
program mehanik kmetijskih in delovnih strojev, kar zveni 
precej bolj zanimivo, pa tudi tak kader je veliko bolj zaposljiv. 
Na vsaki kmetiji pa je prav gotovo dobrodošel nekdo, ki obvlada 
popravila kmetijskih strojev. Najmanj zanimanja na vseh šolah 
s kmetijskimi programi je za cvetličarja – izobraževanja za ta 
poklic v prihodnje najverjetneje več ne bo. 

Foto: ČG

Darja Harb, ravnateljica ŠETK, opozarja, da zanimanje mladih za izobra-
ževanje na kmetijskih programih še naprej upada. Letošnji informativni 
dnevi, ki so prvi kazalnik vpisa, so bili na kmetijskih programih katastro-
falno slabo obiskani.  

Število dijakov v vseh kmetijskih programih ŠETK, šol. leto 2021/22
Program: 1. letnik 2. letnik 3. letnik 4. letnik Skupaj
Kmetijsko-podjetniški tehnik 5 8 6 5 23
Cvetličar 4 7 9 20
Gospodar na podeželju 7 11 2 20
Skupaj: 15 26 17 5 63

Vir: ŠETK

Število dijakov v programu 
Kmetijsko-podjetniški tehnik 
Program: 4. letnik 5. letnik Skupaj
Kmetijsko podjetniški tehnik 15 12 27

Vir: ŠETK

Za slabim obiskom stoji še drugo 
dejstvo, in to je, da šola ne ponuja 
prav nobenega novega programa, 
niti ga ni pripravila in za odobritev 
zaprosila šolskega ministrstva.

Zanimanja za program 
Kmetijsko-podjetniški 
tehnik skoraj ni več

ŠETK je v tem trenutku v izje-
mno nezavidljivem položaju, saj je 
bilo na minulih informativnih dne-
vih izjemno malo zanimanja za vpis 
v kmetijske programe. Za triletne 
programe (Cvetličar in Gospodar 
na podeželju) je bilo okrog 10 in-
teresentov, za štiriletni program 
Kmetijsko-podjetniški tehnik pa še 
manj, zato je upravičena bojazen, 
da ga jeseni ne bo več. »Glede na 
nacionalne normative (26 dijakov v 
3-letnih programih in 28 dijakov v 
4-letnih programih) šola pač ne bo 
mogla izvajati celotnega programa 
za le nekaj dijakov v oddelku ali pa 
sploh za nobenega. To pomeni, da 
se bodo posamezni programi sami 
zaprli,« je izpostavila sogovornica, 
ki je na pomoč že pozvala vse pri-
stojne institucije in zavode. Njena 
želja je, da bi vsi skupaj iskali rešit-
ve in spodbudili mlade v izobraže-
vanje na področju kmetijstva. 

Omenjeno problematiko je več 
kot očitno poglobila še ukinitev 
samostojne Biotehniške šole Ptuj 
na vladno zahtevo pred letom dni. 
Kmetijske programe so sicer zača-
sno rešili s prenosom pod okrilje 
ekonomske šole, ki se je preimeno-
vala v Šolo za ekonomijo, turizem 
in kmetijstvo.

Harbova meni, da je med mla-
dimi novo ime šole premalo pre-
poznavno. Zato bi bilo treba po 
njenih besedah v sodelovanju z 
zavodi in ostalimi kmetijskimi insti-
tucijami ozaveščati širšo javnost, 
da kmetijski programi na Ptuju še 
vedno obstajajo. Vsaj za zdaj še ...

Estera Korošec
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Glavna razloga za rebalans tiči-
ta v dveh kolesarskih povezavah. 
Prva, ki bo povezovala Lenart s 
Cerkvenjakom in Trnovsko vasjo, 
na območju občine Sveta Trojica 
pa potekala od Lenarta proti Zg. 
Porčiču, Zg. Verjanam in Oseku 
do sosednjega Cerkvenjaka, se je 
že začela. Projekt je vreden dobra 
1,2 milijona evrov, država in EU ga 
bosta sofi nancirali v višini nekaj 
manj kot 983.000 evrov, kar po-
meni, da bo moral občinski prora-
čun zagotoviti 220.000 evrov. Na 
nekaj več kot 61.000 evrov pa je 
ocenjena trasa Jarenina–Lenart–
Zg. Senarska, kjer je fi nančna kon-
strukcija prav tako deljena, in sicer 
znaša delež sofi nanciranja skoraj 
38.000 evrov.

35.000 evrov občina še dolguje 
za nakup stavbe na Trojiškem trgu, 
v kateri je bila nekoč znamenita 
gostilna Vogrin. S tem je uveljavila 
predkupno pravico na javni dražbi, 
s čimer je občinsko vodstvo dobi-
lo možnost večjega odločanja pri 
nadaljnji usodi trga, torej njegovim 
urejanjem, celostno podobo in 
vnašanjem vsebin. Kot je znano, 
je hiša z dvema nadstropjema in 
mansardo prazna približno pet let, 

po smrti lastnika pa se dediči za-
radi dolgov niso priglasili za dedo-
vanje, zato je bil sprožen stečajni 
postopek zapuščine.

Trojiška promenada 
čaka na razlastitev

Zaradi zapletov v zvezi s prido-
bivanjem zemljišč, potrebnih za 
izgradnjo Trojiške promenade, 
dela niso mogla biti zaključena v 
prejšnjem letu, saj je morala opb-
čina predtem sprožiti postopek 
razlastitve enega od lastnikov ob 
trasi. Na tej proračunski postavki 
zato še zmeraj čaka skoraj 323.000 
evrov. V letošnje leto so prenesli 
tudi lani za obnovo baročnih sa-
mostanskih stopnic rezerviranih 
55.000 evrov. 

Ker se v Sveto Trojico priseljuje 
vse več mladih družin, naraščajo 
tudi potrebe po športno-rekrea-
tivnih površinah. »V bližini nove-
ga vrtca ob jezeru, za katerega 
smo že pridobili državna sredstva, 
gradnjo pa bomo začeli prihod-
nje leto, si želimo postaviti tudi 
pumptrack progo. Ocenjujemo, 
da bo stala 70.000 evrov, veseli 
pa nas, da nam je uspelo pridobi-

ti 50.000 evrov, kar pomeni, da 
bomo za progo plačali le 20.000 
evrov lastnega denarja,« je za-
dovoljen župan David Klobasa. 
»10.000 evrov nam je donirala Za-
varovalnica Triglav, 40.000 evrov 
dobimo od Lasa.«

Kot kaže, pa se bo letos zače-
la tudi rekonstrukcija tranzitnih 
cevovodov Košaki–Počehova, za 
izvedbo katere je zadolžena šen-
tiljska občina. V Sveti Trojici so 

morali za izvedbo projekta, ki je s 
skoraj 99.0000 evri sofi nanciran z 
evropskimi in državnimi sredstvi, 
z rebalansom zagotoviti dobrih 
21.500 evrov. »Za realizacijo vsega 
naštetega se bomo najbrž morali 
zadolžiti. Najem kredita smo s so-
glasjem občinskega sveta planirali 
že lani, a takrat zanj ni bilo potre-
be, tokrat pa se zadolževanju ne 
bomo mogli izogniti.«

Senka Dreu

Foto: SD

V Sveti Trojici lani napovedanega zadolževanja niso izvedli, kot kaže, pa 
bodo morali letos za izvedbo vseh načrtovanih projektov zagristi v to kislo 
jabolko. 

Sveta Trojica � Svetniki potrdili prvi letošnji rebalans proračuna

Za projekte se bo treba zadolžiti
Občinski proračun so morali na prihodkovni in odhodkovni strani uskladiti zaradi izvedbe sedmih investicij.

»Markovčani smo že dolgo ča-
kali na lekarno in sedaj je končno 
napočil trenutek, ko je pred nami 
njeno odprtje. Veseli nas, da smo 
skupaj z Javnim zavodom Lekarne 
Ptuj naše želje tudi uresničili. Za ob-
čanke in občane pomeni ta korak 
zelo veliko, saj bodo imeli odslej 
zdravila na dosegu rok. Do sedaj so 
se namreč morali naši občani voziti 
v nekaj kilometrov oddaljen Ptuj ali 
Gorišnico, kar je predstavljalo velik 
problem še posebej starejši popu-
laciji,« je povedal Gabrovec.

Kot je znano, so se v Markovcih 
pred več kot desetimi leti začele 
prve aktivnosti za ustanovitev le-
karne v domačem kraju. To je sprva 
želel storiti eden izmed občanov, 
vendar ni uspel s koncesijo. Zato je 
markovska občina načrte spreme-
nila in začela razgovore z javnim 
zavodom Lekarne Ptuj, ki je bil za-
interesiran za odprtje lekarne pod 
pogojem, da se jim zagotovi ustre-
zen prostor. V ta namen je občina 
pred nekaj leti odkupila prostore 
(100 kvadratnih metrov) v po-
slovno-stanovanjskem objektu v 
središču občine, za kar je odštela 
nekaj manj kot 125.000 evrov. To 

je tudi edini strošek občine v zvezi 
z vzpostavitvijo lekarne. Lekarne 
Ptuj so prostore prejele v upravlja-
nje in za investicijo zagotovile okoli 
100.000 evrov lastnih sredstev, pri 
čemer še ni upoštevana vrednost 
zalog za zdravila, ki bo presegla 
50.000 evrov. 

Odprtje se je zamikalo 
slabi dve leti

V novi lekarniški podružnici 
bosta zaposlena dva strokovna 
delavca, magister farmacije in far-
macevtski tehnik. Občanom bodo 
na voljo tako zdravila na recept 
kot tudi zdravila brez recepta ter 
medicinski pripomočki, kozmetika 
in prehranska dopolnila.

Pri izvedbi projekta so imele 
ptujske lekarne nekaj težav zaradi 
ukrepov, povezanih z epidemijo, ki 
je dela zaradi izredne situacije pre-
cej podaljšala, prav tako so morali 
pridobiti številna soglasja – med 
drugim tudi vseh občin ustanovi-

teljic ptujskih lekarn, ki so morale 
podati soglasje k ustanovitvi po-
družnične lekarne v Markovcih. 
Vse našteto so bili tudi razlogi, da 
se je odprtje lekarne iz meseca v 
mesec zamikalo. Po prvih napove-
dih župana Gabrovca bi se morala 
odpreti že v letu 2020, nato v prvih 
mesecih leta 2021, tudi napovedi 
za težko pričakovano odprtje ko-
nec lanskega leta so bile očitno 
preveč optimistične. 

Lekarniške podružnice (manjša 
zaloga zdravil) so sicer še na De-
strniku in v Vidmu pri Ptuju, prav 
tako pod okriljem ptujskih lekarn 
deluje šest lekarniških enot.

Estera Korošec

Markovci � V marcu napovedano odprtje lekarne

Lažji dostop do zdravil
V Markovcih je že vse pripravljeno na odprtje lekarne v neposredni bližini ambulante splošne medicine. Čaka se le še 
na podpis odločbe o verifi kaciji lekarne od Ministrstva za zdravje. Če bo vse po sreči, se bo lekarna odprla že jutri oz. 
najkasneje do konca marca. Župan Milan Gabrovec je izredno zadovoljen, da je naložba končno zaključena. Lekarna je 
že opremljena v skladu s predpisi in pripravljena na odprtje.

Foto: Lekarne Ptuj

V novi lekarni v Markovcih bosta dve zaposleni.

Po besedah Štefana Čelana, 
predsednika sveta zavoda, ni 
bila potrebna nobena razprava 
oz. daljša diskusija, saj je 
Mlakar svojo predstavitev 
opravil izjemno suvereno. 
Vsi prisotni člani sveta so mu 
zato dali svoj glas. Obrazložen 
predlog za imenovanje bodo 
v naslednjih dneh posredovali 
šolski ministrici, ki mora svoje 
mnenje podati v roku 30 dni.

Kot je znano, je Mlakar 
vodenje ene pomembnejših 
izobraževalnih ustanov v 
Spodnjem Podravju prevzel v 

letu 2017. Takrat je bila izbira precej zahtevnejša in burnejša, saj jim je 
uspelo potrditi direktorja komaj na tretjem javnem razpisu, ko se je 
nanj prvič prijavil tudi Mlakar. Na prvih dveh namreč nobeden izmed 
prijavljenih kandidatov ni dobil ustrezne večine.

Mlakar se je za ponovno kandidaturo odločil z namenom 
dokončanje stabilizacije poslovanja ŠC Ptuj in nadaljevanje začetih 
projektov ter aktivnosti. Po njegovih besedah je ŠC Ptuj mednarodno 
prepoznana in priznana regijska izobraževalna institucija. V 
prihodnjih letih si bodo prizadevali za prenove programov in 
njihovo nadgraditev, izvajanje krajših oblik izobraževanj, krepitev 
sodelovanja z obstoječimi partnerji in drugimi izobraževalnimi 
ustanovami in zagotavljanje fi nanciranja. Prav tako je po mnenju 
Mlakarja zelo pomembno ohranjaje zadovoljstva dijakov in 
študentov na eni ter zaposlenih na drugi strani.  EK

Ptuj � Izbira direktorja Šolskega centra 

Mlakar ostaja na čelu zavoda
Na seji sveta javnega zavoda Šolskega centra (ŠC) Ptuj so 
člani soglasno izbrali direktorja zavoda. Na razpis se je kot 
edini kandidat prijavil Oton Mlakar, dosedanji direktor, ki 
mu petletni mandat poteče letos jeseni. 

Foto: CG

Mlakarju zaupan drugi mandat direk-
torja ŠC Ptuj

Delovni čas lekarne:
ponedeljek: 7.30–15.15 (zaprto med 10.30 in 11.00)                
torek: 7.30–15.15 (zaprto med 10.30 in 11.00)                                          
sreda: 11.00–18.45 (zaprto med 14. in 14.30)
četrtek: 07.30–15.15 (zaprto med 10.30 in 11.00)                                         
petek: 07.30–15.15 (zaprto med 10.30 in 11.00)

Na področju aktivnosti učinkovite rabe energije, izrabe obnovljivih 
virov in oskrbe z energijo bodo namreč morali v prihodnje storiti 
več, saj postaja vse bolj pomembno, kakšne energente uporabljamo. 
»In to tako v javnih ustanovah kot v gospodinjstvih. Spremembe 
so potrebne zaradi varovanja okolja in tudi zaradi cen. Nekaj smo 
v občini že naredili, stavbo osnovne šole smo energetsko obnovili, 
pravkar tečejo pogovori z zasebnikom, ki bo nadzidal naš zdravstveni 
dom in tam uredil stanovanja, obenem pa energetsko saniral 
nepremičnino, potem pa nas čaka še občinska stavba. Te bi se že 
zdavnaj lotili, vendar, kot je znano, nismo bili edini lastniki. Ker nam 
je zdaj končno uspelo pritlične prostore odkupiti od Mercatorja, 
bomo lahko začeli s sanacijo fasade,« je svetnikom povedal župan 
Alojz Benko in dodal, da občanom seveda ne morejo reči, katere 
energente naj uporabljajo v prihodnje in katerih ne, lahko pa 
poskusijo vplivati nanje preko ozaveščanja in svetovanja. 

Trnovska vas � Več pozornosti rabi energentov 

Velik prihranek pri razsvetljavi
V Trnovski vasi so sicer vključeni v akcijski načrt lokalnega 
energetskega koncepta, a se temu področju, kot priznavajo, 
doslej še niso dovolj posvetili.

Foto: SD

Pred desetletjem so imeli v Trnovski vasi 50 javnih svetilk, danes jih je 
skoraj 300; ker so v njih varčne žarnice, energetski stroški niso višji.

Poleg energetske varčnosti objektov se da veliko prihraniti 
tudi pri varčni javni razsvetljavi. V zadnjih letih so že skoraj vse 
javne svetilke po občini zamenjali z varčnimi in obenem postavili 
številne nove. Svetnika Manfreda Jakopa je zanimalo, ali je znan 
podatek, koliko proračunskega denarja so s tem prihranili. »Vedno 
montiramo najvarčnejše, in sicer 30-vatne žarnice. Če primerjamo 
položnice za javno razsvetljavo izpred desetih let z današnjimi, pri 
tem pa ne pozabimo na občutno podražitev elektrike v tem času 
in na dejstvo, da se je število javnih svetilk povečalo s 50 na skoraj 
300, ugotovimo, da nas razsvetljava stane približno enako. Glede 
na to torej z varčnimi žarnicami veliko prihranimo. Je pa res, da je 
njihovo vzdrževanje dokaj drago, občutljivejše so tudi na vremenske 
neprilike,« mu je odgovoril župan.  SD
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Zakaj najdražja rešitev?
Podžupan Robert Simonič je potrdil, da se je svetniška skupina 

Najprej Destrnik sprva strinjala s krožiščem, a so o projektu 
podvomili, ko je ta s 70.000 evrov narasel na 300.000. »Zdaj naj bi 
krožišče stalo 175.000 evrov, a tega denarja nimamo, poleg tega bi bila 
investicija na koncu gotovo dražja. Sem proti zadolževanju, podpiram 
pa prerazporeditev sredstev znotraj proračuna. Malo sem se poigral 
s številkami: cesta Desenci–Levanjci–Zg. Velovlek je dolga dobre tri 
kilometre in široka pet metrov. Po sedanjih cenah bi preplastitev stala 
približno 200.000 evrov, torej bi vsi na tem delu Pesniške doline dobili 
novo cesto. Z dodatnimi sredstvi bi se dalo postaviti ovire, označiti 
prehode za pešce in urediti avtobusne postaje. Glede na to, da se je 
tamkajšnji promet v zadnjih letih precej povečal, saj je cesta bližnjica 
za dnevne in tedenske delovne migrante iz Hrvaške v Avstrijo, pa bi 
kazalo državo ponovno zaprositi za prekategorizacijo v regionalno 
cesto.« 

Zapletlo se je že pri potrditvi za-
pisnika s prejšnje seje, ki mu je opo-
rekala Majda Kunčnik, saj v njem ni 
zavedeno, da ji župan ni dovolil 
postaviti dveh vprašanj, kolikor jih 
svetniku pripada na sejo, s čimer je 
po njenem kršil statut in poslovnik 
občinskega sveta. Franc Pukšič se s 
tem ni strinjal, je pa svetnici oblju-
bil, da bo lahko pod točko Pobude 
in vprašanja tokrat postavila tudi 
deset vprašanj, če bo želela.

Odkup Petrolove 
koncesije

Prav tako ni šlo brez pripomb na 
dnevni red, saj je Branko Horvat 
predlagal umik predloga o odkupu 
Petrolove koncesije in posledične-
ga zadolževanja. Objekti v občinski 
lasti, kot so šola, zdravstveni in 
gasilski dom ter Volkmerjev dom 
kulture, se namreč ogrevajo preko 
Petrola, pogodba pa, tako pravi 
župan, je vse prej kot v prid obči-
ne, zato je s pomočjo odvetniške 
pisarne Veltruski pripravil omenjeni 
predlog. Petrol je preko t. i. ener-

getskega pogodbeništva v investi-
cijo vložil 360.000 evrov, del tega 
pa mu je bil Pukšič zdaj pripravljen 
vrniti, seveda po pridobljenem so-
glasju občinskega sveta, tudi za 
nov kredit. Da niso proti predlogu, 
je pojasnil Horvat, vendar se pre-
malo spoznajo na energetiko, zato 
želijo pred odločitvijo pridobiti 
mnenje neodvisnega energetske-
ga strokovnjaka in se nato odločiti, 
vsekakor pa se ne strinjajo z zadol-
ževanjem v skupni višini 300.000 
evrov. »Ne gre za zadolževanje, 
ampak razdolževanje,« mu je sku-
šal dopovedati župan, nato pa dal 
predlog umika točke na glasovanje.

Upor županovih 
svetnikov

In sledilo je veliko presenečenje. 
Opozicija, ki ima s šestimi svetniki 
večino, ni bila enotna, saj Elizabeta 
Fras in Anton Žampa nista glasova-
la za umik točke. Presenetili pa so 
tudi županovi svetniki, od katerih 
je bil proti samo Marjan Lovrec, 
medtem ko so roke ostalih štirih 

vzdržano ostale na mizi. Kar je 
Pukšiča tako šokiralo, da je za 15 
minut prekinil sejo, da »se svetniki 
najprej skulirajo«, šele potem bodo 
nadaljevali. ato je Žampa predla-
gal razširitev dnevnega reda, in 
to za investicijsko dokumentacijo 
za gradnjo krožišča v nevarnem 
odseku v Levanjcih ob Pihlerjevi 
kapeli, ki jo je občina dobila tisti 
dopoldan, novice pa so se izred-
no razveselili tamkajšnji vaščani. 
V trenutku je postalo jasno, zakaj 
opozicijska svetnika, sicer ostra 
županova kritika, nista glasovala 
proti odkupu Petrolove koncesije 
in najemu kredita: Pukšič ju je na 
svojo stran dobil s krožiščem. Na 
proračunski postavki je zanj že 
zagotovljenih 50.000 evrov, pre-
ostanek do 175.000 evrov, kolikor 
znaša projektantska ocena, pa naj 
bi šel iz prej omenjenega kredita. 

Sladkorček v obliki 
krožišča sredi Levanjcev 

Svetniki so se vsi strinjali, da je 
cesta skozi Levanjce slaba, vožnja 

po njej veliko prehitra, vozniki na-
mreč tam drvijo tudi s 100 kilome-
tri na uro, in zato nevarna zlasti za 
najmlajše. A obenem so opozarjali 
na več nevarnih odsekov na različ-
nih delih občine, zlasti na Placar-
ju. Kunčnikova se je čudila, čemu 
takšna interventna akcija, če pa 
župan sam ugotavlja, kako težko 
je danes dobiti izvajalca. Mitja Ze-
lenka pa je zanimalo, zakaj je treba 
iti prav v najdražjo investicijo, torej 
krožišče. »Ali ne bi bilo bolje, da bi 
najprej uredili križišče, preplastili 
najbolj dotrajane odseke, naredili 
pločnik, avtobusne postaje?« Tudi 
Matej Sužnik meni, da ni vpraša-
nje, ali je ureditev prometa potreb-
na ali ne. »Je, in to povsod. Zanima 
pa me, ali ste vaščanom predlagali 
še kakšno drugo rešitev poleg kro-
žišča? Kajti naš moto bi moral biti 
čimveč za denar, ki ga imamo. Po-
leg tega sem absolutno proti vsa-
kemu zadolževanju.«

Prikimal mu je še Horvat in pred-
lagal postavitev hitrostnih ovir ter 
spomnil Pukšiča na obljubo, da v 
zadnjem letu mandata ne bodo 

Foto: SD

Destrniški župan je uspešno lobiral pri opoziciji, pri tem pa očitno zanemaril svoje svetnike, zato je bil njegov predlog o dodatnem zadolževanju zavrnjen.

Destrnik � Razpad sistema ali kako so županovi svetniki Pukšiču obrnili hrbet

Za kazen padla glava podžupana Simoniča
Tudi zadnja seja občinskega sveta na Destrniku je, kot smo v zadnjih mesecih že vajeni, potekala na gostilniškem nivoju 
z veliko vpadanja v besedo, očitkov in žaljivk, le da je tokratno dogajanje doseglo skoraj dramatične razsežnosti.

Po kakšnem ključu in komu so 
se izplačevali dodatki, je na seji ob-
činskega sveta zanimalo svetnika 
Jožeta Brumna. Med Dornavčani 
se je namreč razširila novica, da so 
bili dodatki izplačani samo vodilnim 
na občini (županu, podžupanu, di-
rektorici), medtem ko naj bi se na 
ostale zaposlene pozabilo. Inšpek-
cijski zapisnik razkriva, da so vsi 
zaposleni prejeli dodatke za zadnje 
tri mesece leta 2020, župan, direk-
torica in podžupan pa za 2020 in 
prvo polovico leta 2021. Tudi v višini 

izplačanih zneskov med uslužbenci 
in vodilnimi so bistvene razlike.

Za obdobje oktober–december 
2020 so javni uslužbenci prejeli na-
kazila od 300 do 640 evrov. Trem 
vodilnim so bili izplačani dodatki 
za celotno obdobje trajanja epide-
mije, torej za čas od oktobra 2020 
do junija 2021, znašali pa so bruto 
1.408 evrov (župan), 1.388 evrov 
(direktorica) in 735 evrov (podžu-
pan). 

Občina je dodatke izplačevala 
glede na število oddelanih ur v 

Dornava � Slaba volja zaradi izplačila kovid dodatkov

Vodilnim dvakrat več kot ostalim 
V občini še vedno odmeva izplačilo kovid dodatkov v občinski upravi za drugi val epidemije, od jeseni 2020 do junija 2021. Inšpektorica nepravilnosti pri 
izplačilu dodatkov ni ugotovila. Za vprašanje, ali so zaposleni delali v nevarnih pogojih, pa ni pristojna, je med drugim navedla v inšpekcijskem zapisniku, 
ki smo ga pridobili kot informacijo javnega značaja.

Foto: M24

Župan, direktorica in podžupan so prejeli kovid dodatke za vseh devet mesecev drugega vala epidemije, preostalih 
pet zaposlenih na občini pa samo za zadnje tri mesece v letu 2020.

Foto: SD

Ker se je uprl njegovim predlogom, Robert Simonič ni več Pukšičev po-
džupan.

izrednih razmerah. Uslužbenci v 
upravi, čistilka in režijski delavec 
so prejeli samo dodatke za delo v 
tveganih razmerah, župan, podžu-
pan in direktorica pa poleg tega še 
dodatke za nevarnost in posebne 
obremenitve v času epidemije.

Tovrstna praksa, da so si dodat-
ke izplačali samo vodilni, na ostale 
uslužbence pa medtem pozabili, 
je med občinskimi delavci sprožila 
precej nejevolje. S primerom se je 
ukvarjala inšpekcija, javno se je de-
bata o tem odpirala na občinskem 
svetu. Kot je razbrati iz zapisnika, 
je bilo vse popolnoma legitimno, 
je pa razumljivo razočaranje tistih 
zaposlenih, ki so ostali brez dodat-
kov, pa so prav tako delo opravljali 
v tveganih okoliščinah, denimo čis-
tilka in ostali uslužbenci, ki so imeli 
stik s strankami. „Četudi ni bilo 
ugotovljenih nepravilnosti, bi lah-
ko dodatek izplačali vsem za vseh 
devet mesecev. Denar za dodatke 
je država refundirala, občina s tem 
ni imela nobenih stroškov. Do so-
delavcev bi bilo pošteno, da bi jih 
izplačali vsem, še posebej, ker to 
občine ne bi nič stalo,“ je razmišljal 
Brumen.

MZ

več bremenili občinskega prora-
čuna.

Popolna izdaja
Medtem ko je Pukšič uspešno lo-

biral pri opoziciji, pa je očitno zane-
maril svoje svetnike. Projekt grad-
nje krožišča v Levanjcih sta pod-
prla opozicijska svetnika Žampa in 
Frasova ter le en njegov svetnik, in 
sicer zvesti Lovrec. Pet svetnikov 
je bilo proti, trije pa vzdržani. Ne-
podporo svojih je Pukšič razumel 
kot popolno izdajo, zato je bruhal 
ogenj na vse strani. Da ne vedo, 
o čem govorijo, je svetnikom spo-
ročil, ko jih je sarkastično označil 
za doktorje znanosti na cestnem 
področju, obenem pa obtožil, da 
nimajo pojma o matematiki glede 
zadolževanja in razdolževanja ter 
da so skrajno neodgovorni. Jezo je 

znova stresel tudi na Kunčnikovo, 
ki ni dobila možnosti postaviti na 
začetku seje obljubljenih desetih 
vprašanj, še več, zaradi »jezikanja« 
si je prislužila celo dva opomina. 
Glavnina besa pa je na koncu pad-
la po podžupanu: razrešil ga je s 
funkcije in mu pri tem zabrusil, da 
za zadnje opravljeno delo ne bo 
več dobil plačila.

»V bistvu me njegova odločitev 
ni presenetila, res pa je, da sem jo 
bolj pričakoval lani oktobra. Stojim 
za svojimi besedami in dejanji, kaj 
več pa ne bom komentiral, saj se 
nočem spuščati na nivo komuni-
kacije, ki je na Destrniku na žalost 
postal praksa,« je po seji dejal 
odstavljeni župan, ki ga naslednji 
dan že ni bilo več mogoče najti na 
občinskih spletnih straneh.

Senka Dreu
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Prodali so podjetja, ki so bila v 
dobri kondiciji in zasebnemu kapi-
talu zanimiva že sama po sebi, pa 
tudi tista v rdečih številkah, a so 
imela trg ter ekonomski potencial 
in so ob zamenjavi lastništva na 
novo zaživela, se razvijala in začela 
ustvarjati dobičke.

Kaj nam pove obdobje minulih 
30 let? Smo Slovenci res tako kapi-
talsko in menedžersko nesposob-
ni, da nam velikih nekoč državnih 
podjetij ni uspelo obdržati v do-
mači, slovenski lasti? Zanimivo je 
namreč, da ko so lastniki podjetij 
postali tujci, so v poslovanju zav-
ladale zelene številke. Morda pa 
je treba pogledati v ozadje, pod 
prste politiki, ki je ves čas, ne glede 
na barvo in politično prepričanje, 
tako ali drugače upravljala z veli-
kimi podjetji, barantala z njihovo 
lastnino, jih izčrpavala in nastav-
ljala vodilne kadre, pa če so ti bili 
za to sposobni ali ne. Slovenska 
politika se neprenehoma vmešava 
v gospodarstvo, kjer ni njeno mes-
to. Rezultat takšnega upravljanja 
je današnje stanje, ko je glavnina 
nekoč državnih slovenskih podjetij 
v lasti tujcev. Številni lastniki pri-
hajajo z območja držav nekdanje 
Jugoslavije, ki so v skupni državi 
v primerjavi s Slovenijo veljale za 
ekonomsko manj razvite.

Politika, ki je zavozila 
tudi gospodarstvo

Da v Sloveniji nimamo sposob-
nega menedžerskega kadra, ni 
moč trditi, saj so po osamosvojitvi 
iz majhnih obrtnih delavnic zrasla 
številna srednje velika uspešna in 
stabilna zasebna podjetja. To je do-
kaz, da imamo gospodarstvenike, 
ki znajo in zmorejo zagnati in vo-
diti posle. Ob tem dejstvu bi lahko 
obveljala hipoteza, da je dejansko 
za razprodajo velikih državnih pod-
jetij tujim lastnikom odgovorna po-
litika.

Lastniki Ukrajinci, 
Švedi, Avstrijci …

V Spodnjem Podravju je ned-
vomno največ pozornosti v po-
stopku lastninjenja pritegnila 
prodaja enega od treh največjih 
regijskih podjetij, Perutnine Ptuj. 
Po neuspelem menedžerskem pre-
vzemu je Perutnina najprej pristala 
v rokah ruskega kapitala, pred tre-
mi leti se je lastništvo v celoti kon-
solidiralo pod okriljem ukrajinske 
poslovne skupine MHP. Ukrajinci 
so z nakupom Perutnine dobili še 
ogromno obdelovalne zemlje in 
drugih nepremičnin, so tudi med 
največjimi prejemniki kmetijskih 
subvencij v državi.

Poleg Perutnine Ptuj sta največ-
ja delodajalca v regiji kidričevska 
industrialca, Boxmark Leather in 
Talum. Prvi je v Sloveniji prisoten 
tri desetletja, po osamosvojitvi dr-
žave in propadu Delte je dal kruh 
številnim šiviljam s ptujskega kon-
ca. Ob prihodu v Slovenijo je bil 
lastnik Boxmarka avstrijski usnjar 

Schmidt. Danes je lastništvo skupi-
ne, ki je zrasla v multinacionalko, 
organizirano v obliki holdinga s se-
dežem v Avstriji.

Skupaj s kranjsko Savo je lastni-
ške pretrese v minulih 20 letih doži-
vljal njen ptujski obrat na Rogozni-
ški cesti. Najprej so jih kupili Čehi, 
od leta 2016 so lastniki Švedi, po-
slovna skupina Trelleborg. Spomni-
mo še na stečaj ptujskega podjetja 
Tehcenter. Na njegovem pogorišču 
je zrasla uspešna zgodba avstrij-
skega podjetja Mark Metal, ki se 
ukvarja s kovinsko industrijo.

Cestno podjetje 
Ptuj  kupili Bosanci, 
Semenarno Srbi

V lanskem letu je odmevala pro-
daja največjega gradbenega pod-
jetja v podravski regiji, Cestnega 
podjetja Ptuj (CPP). Do večinskega 
deleža v podjetju je prišla skupi-
na Mineral, za katero stoji kapital 
iz Bosne. Velik interes za nakup 
podjetja je sicer izkazalo gradbe-
no podjetje GIC Gradnje iz Roga-
ške Slatine, ki je tudi vstopilo v 
lastništvo strukturo, a se je lastnik 

Ne samo podjetja, tudi turistične nepremičnine so del razprodaje slovenskega oz. ptujsk
mednarodni fi nančni sklad B2 Kapital s sedežem oz. matično družbo v Norveški. Hotel P

Spodnje Podravje � O razprodaji velikih podjetij, nekdanje družbene l

Slovenska nesposobnost upra
Nedavna namera o prodaji Skupine Sava (in Term Ptuj) madžarskemu lastniku je
jetja v spodnjepodravski regiji so še sploh v slovenskih rokah. V času nekdanje Jug
Po osamosvojitvi sta na vrata potrkala nov družbeni in ekonomski sistem, demokra
imetja, nato pa razprodaja velikih podjetij, ki so bila temelj dotedanjega gospodar

Talum je eno redkih industrijskih podjetij v državi, ki še ni bilo na prepihu privatizacije.
duje država. Ali bo tako ostalo tudi v prihodnje, je glede na dostopne informacije težko n

A kot zdaj pravi župan Dani-
jel Vrbnjak, naj bi se v roku dveh 
tednov le začela izgradnja težko 
pričakovanega obrata podjetja 
Carthago, ki v prvi fazi načrtuje 
zaposlitev 300 do 400 ljudi.

Podatki zavoda za zaposlova-
nje kažejo, da je bilo maja lani, 
predno je prišlo do odpuščanja 
pri največjem ormoškem deloda-
jalcu, v evidenci brezposelnih na 
tamkajšnjem uradu za delo regi-
striranih 531 oseb, julija je številka 
narasla na 780. Konec leta je bilo 
prijavljenih še 644 ljudi. Iskanje 
novega dela na Ormoškem je vse 
prej kot preprosto. 

Znass Transport do 
danes še ni zaposlil 
nikogar

Kot rešitelj se je ob napovedi 
zaprtja Safi la takrat nakazova-
lo podjetje Carthago, ki je bilo 
zainteresirano za nakup prosto-
rov, a je nato italijanski lastnik 
v zadnjem trenutku pogajanja 
enostransko prekinil in prostore 
prodal dolenjskemu družinskemu 
podjetju Znass Transport. Marsik-
do se sprašuje, ali in kdaj bo nov 
lastnik transportnega podjetja 
ponudil kakšno delovno mesto. 
»Pred osmimi meseci, ob zaprtju 
Safi la, so politiki na veliko obljub-
ljali nova delovna mesta v pro-
storih, a do danes ni bilo odprto 
še niti eno delovno mesto! Ali se 
nam s temi prostori dogaja druga 
TSO? Ste se dobili z lastniki in kdaj 
lahko pričakujemo zaposlitve?« je 
na župana povprašal svetnik Fer-
dinand Šulek.

Župan verjame v 
»dobre zgodbe«

Vrbnjak je povedal, da so vse-
skozi v stiku z lastnikom Znass 
Transporta; prav v teh dneh naj 
bi se znova sestali. Nov lastnik naj 
ne bi nameraval objekta prodati, 
ampak želi poiskati najemnike, 
del objekta pa obdržati zase. Za 
najem pa naj bi se zanimalo kar 
nekaj potencialnih kandidatov, 
toda kaj bolj konkretnega za zdaj 
ni znano: »Lastnik je povedal, da 
se bodo zadeve odvile v pravo 
smer. Gre za zasebno lastnino, 
mi lahko le poskušamo pomaga-
ti. Glede na to, katera podjetja 
vse so pokazala zanimanje za 
najem prostorov, verjamem, da 

bodo nastale dobre zgodbe. Tre-
ba je tudi povedati, da je lastnik 
s svojo ekipo pri iskanju rešitev 
zelo angažiran. Verjamem, da se 
bo do maja gotovo tukaj nekaj 
zgodilo ...«

Gradnja nove hale že 
kmalu

Šuleka pa je v prvi vrsti zanima-
lo, zakaj se ni začel že za lani na-
povedan začetek gradnje novih 
proizvodnih prostorov podjetja 
Carthago. »Treba bi bilo prestaviti 
električni daljnovod in plinovod. 
Ali je prišlo do kakšne spremem-
be? Je morda kriza v avtomobil-
ski industriji vzrok, da dela še ne 
potekajo?« je bil zaskrbljen, hkrati 
pa pohvalil občinsko vodstvo in 
ostale glede projekta komunal-
nega opremljanja cone, kjer dela 
aktivno tečejo. 

Da ni razloga za skrb, je miril žu-
pan in pojasnil, da vse aktivnosti v 
zvezi z načrtovano gradnjo pospe-
šeno potekajo. Bilo je veliko dela 
glede pridobivanja vseh potreb-
nih soglasij in dovoljenj ter projek-
tiranja. »Najkasneje 14. marca se 
začnejo pripravljalna dela, nakar 
sledi gradnja proizvodne hale. Po 
predvideni časovnici naj bi bila 1. 
marca naslednje leto vzpostav-
ljena nova proizvodnja z velikim 
številom zaposlenih. Razumeti 
pa je treba, da gre za res obsežno 
naložbo.«  Vrbnjak za konec ni mo-
gel mimo obširne pohvale vlade 
in ministrov, ki so se po njegovih 
besedah zelo dobro odzvali ob za-
prtju Safi la, a je Šulek na kratko in 
realno zaključil: »Ne gre za politi-
ko, temveč za socialno stisko ljudi, 
ki so bili zaposleni v Safi lu, pa ne 
najdejo službe!«

Monika Horvat

Ormož � Gospodarska podoba občine bolj na obljubah kot na dejanjih

Carthago naj bi proizvodnjo začel čez leto dni
Na Ormoškem je junija lani z zaprtjem podjetja Safi lo na cesti pristalo preko 500 ljudi. Med 
odpuščenimi so bile tudi cele družine, invalidi in starejši, ki so v podjetju delali vsa leta od 
prve zaposlitve. Ob črnem dogajanju, ki je šokiralo malo mesto, so pot v Ormož našli tudi mi-
nistri in drugi politiki ter obljubljali pomoč. Kljub temu se do danes v prostorih nekdanjega 
Safi la ni odprlo niti eno novo delovno mesto. 

Foto: MH

Najkasneje v roku dveh tednov naj bi na zemljišču zraven Lidla začeli izvajati pripravljalna dela za izgradnjo 
proizvodnega objekta podjetja Carthago. Proizvodnjo naj bi zagnali s 1. marcem 2023.

O (še enem) novem potencialnem 
investitorju za nekdanjo TSO

Ena izmed propadlih zgodb v Ormožu je tudi nekdanja tovarna 
sladkorja. Del objekta je leta 2017 kupila skupina Agrana-
Studenki, ki ima v Sloveniji hčerinsko podjetje Agragold. Manjši 
del naj bi bil v solasti Slovenskih železnic. Preostali opusteli del 
nekdanje tovarne je pred dobrim letom kupil koprski podjetnik 
Sebastjan Vežnaver oz. njegovo podjetje podjetje LCO. Od novega 
lastnika so si v Ormožu obetali nova delovna mesta, govorili so 
o vzpostaviti logističnega centra ali prodaji kompleksa drugim 
morebitnim kupcem, a se nič od tega doslej ni zgodilo. 

Kot so potrdili na občini, pa naj bi se pojavil nov interesent za 
nakup celotnega kompleksa. Župan Vrbnjak je potrdil, da gre 
za podjetje Blisk livarstvo. Predstavnike podjetja so pred dnevi 
gostili na občini: »Zelo so zainteresirani za celoten objekt, kjer bi 
vzpostavili del livarne, orodjarno in drugo, povezano z njihovo 
proizvodnjo.« To pa je tudi vse, kar je znano. Za omenjene 
prostore so se sicer v preteklosti zanimali že številni investitorji, 
med drugim naj bi se zanje zanimali tudi ruski poslovneži in 
madžarsko podjetje Amylum.

Foto: MH

Nekdanja tovarna sladkorja je danes le še grenak odsev nekoč močne 
ormoške gospodarske dejavnosti.
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Cestnega podjetja Ptuj  odločil za 
prodajo Mineralu. 

Predlani je bila prodana Seme-
narna Ljubljana, kupili so jo Srbi. 
Del Semenarne je tudi ptujski se-
menarski center.

Spomnimo na najmočnejšo ban-
ko v podravski regiji, Novo KBM, ki 
jo je državna DUTB najprej prodala 
ameriškemu skladu, ta pa naprej 
Madžarom. Eno od vidnejših pod-
jetij v regiji je tudi avstrijsko sme-
tarsko podjetje Saubermacher, ki 
je pred leti postalo lastnik Čistega 
mesta Ptuj.

Ptujska pekarna ostala slovenska
Lastniški prepih so minula leta dobro občutile Ptujske pe-

karne in slaščičarne (PPS). Zaradi fi nančne shiranosti so pri-
stale na slabi banki, kar je bilo sicer za obstoj podjetja pozi-
tivno, saj so lahko začeli „dihati“. Leta 2019 je DUTB pekarno 
prodala družinskemu trgovskemu podjetju Jagros iz Rogaške 
Slatine. Združitev trgovske in pekarske dejavnosti se je obre-
stovala, še posebej za pekarno, ki vidno raste in se posodablja.
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Foto: ČG

kega premoženja. Pred kratkim je bil na dražbi prodan hotel Mitra na Ptuju - lastnik je 
Poetovio&Casino je že nekaj let v lasti Avstrijcev.

lastnine in državne srebrnine

avljanja velikih podjetij – politika odpirala vrata tujcem
e tudi med Ptujčani sprožila nemalo debate, katera pod-
goslavije je bilo celotno gospodarstvo družbena lastnina. 
acija in kapitalizem z divjo privatizacijo prej družbenega 
rstva.

Foto: ČG

. Večinski delež v podjetju obvla-
napovedati.

Država lastnica tam, kjer denar 
priteka sam od sebe

Več ali manj so danes vsi veliki gospodarski sistemi, razen 
energetike, železnic, dela telekomunikacij, pošte, upravljanja 
avtocest in komunalnih dejavnosti, v rokah tujcev. V državni lasti 
so v glavnem ostale dejavnosti, ki nosijo denar same po sebi in ne 
zahtevajo aktivnega iskanja trgov in kupcev. Ker elektriko, ceste, 
vodo, komunalne storitve in telekomunikacije ljudje enostavno 
potrebujejo. Navedene storitve se prodajajo ne glede na sposobnost 
menedžmenta, saj so v večini za potrošnike (državljane) tudi obvezne.

Foto: ČG

V domeni države je med redkimi dejavnostmi ostalo elektrogospodarstvo, 
pod okriljem lokalnih skupnosti pa komunalna podjetja. Gre za dejavno-
sti, pri katerih prihodki niso vprašljivi, saj njihove dejavnosti koristijo vsi 
državljani.

Foto: ČG

Nekoč ponos ne le Ptuja, ampak celotne države, Skupina Perutnina Ptuj je bila prodana ukrajinskemu podjetju MHP. Kakšna bo – 
glede na vojno v Ukrajini – prihodnost lastništva in usoda večtisočglavega kolektiva Perutnine, ni znano.

Kako se je razkosal in lastninil 
Kmetijski kombinat

Kmetijski kombinat Ptuj je veljal za največje kmetijsko 
gospodarstvo v nacionalnem merilu. Obdelovali so polja, vinograde 
in sadovnjake, redili živino, proizvajali krmila, pridelovali vino, 
žganje in vrtnine (vloženi izdelki), se ukvarjali z gradbeništvom, 
gozdarstvom, živilsko-predelovalno industrijo, trgovino, 
servisiranjem vozil, lesno industrijo, gostinstvom in turizmom, v 
njihovih rokah so bile Terme Ptuj, Mlekarna Ptuj, Tehnoservis, 
znamenite gostilne na Ptuju in kmečki turizmi na haloškem koncu, v 
Mariboru pa podjetje Košaki. 

Foto: arhiv ŠT

Lastniki večine nekoč velikih državnih podjetij so danes tujci. 
Navedimo nekaj primerov: železarne, jeklarne, farmacija, turistični 
ponudniki, Elan, Radenska, Fructal, Droga, pivovarni Laško in Union, 
Gorenje, Revoz …

S koncem Jugoslavije se je začel pisati tudi konec Kombinata. 
Posestva so bila denacionalizirana ali prenesena na Sklad kmetijskih 
zemljišč, družbo (pravno osebo in njeno preostalo lastnino) je kupila 
Perutnina Ptuj: kmetijski del so prenesli na PP Agro, vinarskega 
so ohranili v okviru Ptujske kleti. Slednja je nedavno dobila nove 
slovenske lastnike, kupili so jo trije vodilni v podjetju. Ostali del 
Perutnine je v lasti ukrajinskega kmetijskega velikana, skupine 
MHP. 

Kombinat je Terme Ptuj prodal Pomurcem
Kombinat je Terme Ptuj prodal, ko je bil že pod okriljem Perutnine, 

leta 2002. Kupile so jih Terme 3000, Sava je bila tedaj njihova 
solastnica. V celoti so oboji, Terme Ptuj in pomurske Terme 3000, 
pod okrilje Save prešli leta 2006. Sava, z njo pa tudi ptujske terme, 
so sedaj ponovno v središču privatizacijskega viharja. Za zdaj bo 
lastnica ostala država, kako bo politika ravnala v prihodnje, bo 
pokazal čas.

žava pred nekaj leti „pokasirala“ še 
večmilijonsko fi nančno kazen. 

Trgovine skoraj 
izključno v domeni 
tujcev

Trend v obdobju po osamosvo-
jitvi Slovenije je bila rast majhnih 
krajevnih zasebnih trgovin(ic), 
pretežno z živilskim blagom, pa 
tudi z oblačili. Večina jih je poslo-
vala kakšno desetletje, potem pa 
ugasnila, saj so kot gobe po dežju 
rasli veliki trgovski centri z lastniki 
iz tujine. Takšne konkurence mali 
trgovci niso zmogli, zato so njiho-
ve poslovalnice druga za drugo 
zapirale vrata. Slovenijo so osvo-
jili veliki trgovci: nizozemski Spar, 
nemška Lidl in Hofer (pretežno ži-
vilska panoga) ter druge multinaci-
onalke s ponudbo tekstila, obutve, 
rekvizitov za prosti čas, drogerije, 
bižuterije, pohištva, gradbenega 
materiala (H&M, C&A, Zara, Dei-
chmann, Kik, Hervis, Obi, Bauhaus, 
Harvey Norman, DM, Müller …).

Med večjimi trgovci v slovenski 
lasti so trgovine Jager, ki so tudi 
v več krajih spodnjepodravske 
regije, med drugim na Ptuju, v 
Kidričevem, Majšperku, Gorišnici, 
Trnovski vasi in Staršah.

Mercator je hrvaško-
ruski

Najboljši sosed Mercator, nekoč 
ponos slovenske trgovske pano-
ge, ki je s prodajalnami še danes 
prisoten v večini krajevnih središč 
in v mestih, je po neuspelem do-
mačem prevzemu pristal v rokah 
hrvaškega Agrokorja. Ker je tudi ta 
fi nančno zabredel, je danes njegov 
lastnik Fortenova grupa, ki jo ob-
vladuje ruska Sberbank. Ta je lani 

konec leta sicer napovedala umik 
iz Fortenove. 

Srednje velika podjetja 
v domačih rokah

Medtem ko so primat pri veli-
kih podjetjih več ali manj prevzeli 
tujci, je lastniška slika srednje veli-
kih podjetij bistveno boljša v prid 
domačega slovenskega kapitala. 
V rokah slovenskih lastnikov so v 
regiji denimo večja transportna 
podjetja, podjetja s področja ko-
vinske in avtomobilske industrije, 
gradbeništva, strojnih in elektro 
instalacij, storitvenih dejavnosti, 
informacijskih tehnologij, živilsko-
-predelovalne dejavnosti (mesnice 
in mesni obrati) …

Nova država, na Ptuju 
pa pogorišče podjetij

Ptujčani so z rojstvom nove dr-
žave v svojem okolju izgubili več 
podjetij, ki so veljala za pomembne 
zaposlovalce in bila prepoznavna 
po kakovosti svojega dela. Za naj-
večji družbeni gospodarski sistem 
je do osamosvojitve veljal Agis z 
več kot 3.000 sodelavci. Na nje-
govem pogorišču je ostalo nekaj 
manjših obratov, lastniki so prete-
žno slovenski. Pomembna podje-
tja so bila Olga Meglič Ptuj z obrati 
na Ptuju, v Žetalah in Cirkulanah, 
Opekarna v Žabjaku, prevozniško 
podjetje Agrotransport, Elektro-
kovinar, Emona Merkur Ptuj. Vsa 
podjetja so končala v stečaju in 
ugasnila, enaka usoda je doletela 
tovarne v Majšperku. V stečaju so 
končali tudi nekateri ptujski grad-
binci, v obdobju, ko so že bili v 
zasebnih rokah (Gradis, Gradbeno 
podjetje Drava …).

Mojca Zemljarič

Nizozemski lastniki 
zaprli ormoško cukerco

Z zelo bridkim priokusom se je 
končala zgodba ormoške tovarne 
sladkorja, ki je dajala kruh številnim 
pridelovalcem sladkorne pese v se-
verovzhodni Sloveniji, delavcem v 
tovarni in kooperantom. Večinski 
lastniki tovarne so bili nazadnje 
Nizozemci, ki so se odločili vzeti 
evropsko subvencijo, tovarno pa 
zapreti in razgraditi. Tako se je tudi 
zgodilo, s tem da je na račun neu-
strezne razgradnje zasebnikov dr-
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Dolžnosti imetnika 
vodne pravice

Kot so pojasnili na Direkciji 
RS za vode, mora imetnik vodne 
pravice zagotavljati košnjo, 
odstranjevati odpadke, plačevati 
za vodno pravico in vodno 
povračilo, zagotavljati varstvo 
vodnih objektov in naprav, 
vzdrževati objekte in naprave 
za rabo vode ter imeti poslovnik 
za vzdrževanje in obratovanje 
vodnega objekta Prav tako ne 
sme na vodnem in priobalnem 
zemljišču postavljati stalnih ali 
začasnih objektov ali drugih 
ovir, ki bi preprečevale stalni 
prost prehod ob vodnem dobru.

V lanskem letu je sicer Gostišče 
ob ribniku ponovno odprlo svoja 
vrata, kar je nadvse razveseljiva no-
vica. Gre namreč za izjemno loka-
cijo v neposredni bližini avtoceste, 
kar bi morali v prihodnje čim bolj 
izkoristiti. V poletnem času se na-
mreč mimo pelje veliko turistov, ki 
bi jih zanimiva ponudba lahko zva-
bila z avtoceste. Do sedaj se sicer 
v tej smeri ni naredilo prav veliko. 

Župan Sebastian Toplak je skupaj 
z ekipo že takoj v začetku mandata 
nadaljeval idejo svojega predhodni-
ka – da se območje ob ribniku De-
žno nameni za turistične namene. 

V ta namen so v lanskem letu 
sprejeli občinski prostorski načrt. 
»Izgubili smo kar nekaj časa, saj 
smo pri sprejemanju prostorskega 
načrta naleteli na številne ovire, ki 
pa nam jih je naposled le uspelo 
razrešiti in smo s tem omogočili 
nadaljnji razvoj tega območja. Naj 
pri tem poudarim, da se občina od 
vsega začetka zavzema za celovi-
to ureditev in konsolidacijo tako 
lastništva kot interesov ter obve-
znosti na območju ribnika Dežno,« 
je pojasnil Toplak. Poleg urejanja 
vodne pravice je občina pred tremi 
leti pristopila k urejanju lastništva 
zemljišč ob ribniku. Najprej so iz-
vedli geodetske odmere zemljišč 
in uredili vse lastniške odnose ter 
šele nato začeli prve investicije na 

območju ribnika: »S pogovori in 
pogajanji postopno napredujemo, 
zato verjamem, da jih bomo kmalu 
tudi končali.« 

Občina za 36.000 evrov 
kupila dve parceli ob 
ribniku

Lani jim je od Stanka Skledarja 
uspelo kupiti dve parceli v velikosti 
okoli 6.800 m2 na desni strani ribni-
ka (v bližini t. i. malega ribnika), za 
kar so odšteli okoli 36.000 evrov. 
Za to območje, kjer se v prihodnjih 
letih načrtuje gradnja glamping hi-
šic, so že začeli pripravljati občinski 
podrobni prostorski načrt, ki bo 
predvidoma sprejet v prihodnjem 
letu. Pripravili so tudi idejni pro-
jekt za ureditev nove dostopne 
ceste do tega dela ribnika. V prora-
čunu so rezervirali sredstva v višini 
45.000 evrov za potencialni nakup 
dodatnih zemljišč v velikosti nekaj 
manj kot 8.000 m2 na območju 
Športnega parka Dežno. 

V spomladanskih mesecih bodo 
začeli prva gradbena dela za uredi-
tev postajališča za avtodome (PZA) 
z osmimi mesti. Vrednost te nalož-
be je ocenjena na 38.100 evrov. 
PZA je umeščeno pod jezom oz. 
na prostoru sedanjega parkirišča 
za avtomobile, na 1.000 kvadratnih 
metrov velikem zemljišču. Prav 
tako bodo po napovedih  Toplaka 
spomladi začeli gramozirati prvo 
polovico poti okoli ribnika v dolžini 
800 metrov in izgradnjo brvi. Če 
bo ostalo še kaj sredstev, planirajo 

nakup in postavitev klopi. Ostali 
projekti pa bodo morali počakati 
do prihodnjega leta, ko bo predvi-
doma sprejet OPPN in jim bo v ce-
loti uspelo konsolidirati lastništvo 
zemljišč. Občina je v lanskem 
letu za ureditev ribnika namenila 
36.000 evrov (nakup zemljišč), v 

letošnjem proračunu pa se za ta 
namen planirajo sredstva v skupni 
višini 103.000 evrov (zemljišča, PZA 
in urejanje poti). V prihodnjem letu 
nameravajo sanirati tudi objekt 
Športnega parka Dežno, ki je v ne-
posredni bližini ribnika.

Estera Korošec

Foto: ČG

Občina Podlehnik je že lastnica zemljišč na desni strani ribnika Dežno, kjer se načrtuje gradnja glamping hišic. 

Podlehnik � Spomladi prve investicije ob ribniku Dežno

Za turistični razvoj ribnika Dežno 103.000 evrov
V občini Podlehnik si že dlje časa prizadevajo za celovito ureditev območja ribnika Dežno. Kot je znano, je tam zasebnik 
Stanko Skledar pred leti postavil objekt z nočitvenimi kapacitetami in gostinskim delom. Lokacija je bila med ljudmi 
nadvse priljubljena, ljudje so prostor koristili tudi za večja praznovanja. Nato so gostišče zaprli oz. je in ni obratovalo, 
ena lepših turističnih točk v Halozah pa je postala vse manj obiskana in privlačna tako za domače obiskovalce kot turiste. 

Foto: ČG

Letos naj bi začeli postopno urejati sprehajalne poti okoli ribnika in zgradili manjkajočo brv.

Predlagana nova cena je v povprečju za prvo starostno skupino 
sedem odstotkov (30 evrov) višja od prejšnje, za drugo starostno 
obdobje 6,5 odstotka (23 evrov) in za kombinirano skupino 4,4 
odstotka. Po novem torej cena programa za prvo starostno obdobje 
znaša 510 in za drugo starostno obdobje 386 evrov.

Osnova za plačilo staršev in sredstva ustanovitelja je cena 
programa, ki vsebuje stroške vzgoje, varstva in prehrane. Cena je v 
primerjavi z občino Ptuj za starše precej ugodnejša, je pa za okoli 20 
evrov višja kot na primer v sosednji občini Gorišnica. Kot je zapisano 
v obrazložitvi, bo nova cena začela veljati od februarja dalje. Po 
besedah Ivana Štrafele, ravnatelja OŠ Markovci, so povišanje 
predlagali predvsem na račun povišanja stroškov dela. Stroški 
materiala, storitev in živil ostajajo enaki.  EK

Markovci � Svetniki potrdili novo ceno vrtca

Vrtec dražji za sedem odstotkov
Markovski svetniki so na zadnji seji potrdili dvig cen programov 
javnega vrtca. Sprejeti sklep pomeni uskladitev cen programov z 
višino dejanskih stroškov. Zvišane cene vrtca bremenijo delno ob-
činski proračun in delno starše. 

Foto: EK

Veselo pustno rajanje v vrtcu Hajdina.

Zimske počitnice bo mogoče še vse do konca tedna izkoristiti 
čim bolj aktivno in zabavno. V ptujski Špajzi modrosti ponovno 
organizirajo brezplačno počitniško varstvo med 7.30 in 15.30, večina 
mest je sicer že zasedenih. Poskrbeli bodo za različne aktivnosti, pa 
tudi ustvarjanje. Zavod za šport Ptuj za otroke od 1. do 4. razreda 
ptujskih osnovnih šol ponuja možnost športnega preživljanja 
prostega časa v Športni dvorani Mladika in na zunanjih igriščih 
Mestnega stadiona Ptuj. Izvajalca brezplačnega programa sta brata 
Malek oz. športno-cirkuško društvo Eleja.  

V muzej ali kino
Starši se lahko skupaj z otroki podajo tudi v Mestni kino Ptuj na 

ogled dveh družinskih fi lmov ali pa se odpravijo na ogled muzejskih 
zbirk Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož. Za ljubitelje trampolinov bo 
pravšnji obisk ArbadaParka v Qcentru, ki nudi veliko notranje igrišče, 
kjer lahko otroci in tudi odrasli skačejo, se preizkusijo na zabavnem 
poligonu, plezajo, se spuščajo po toboganu … Nekateri starši bodo 
teden dni zimskih počitnic izkoristili za obisk zdravilišč ali smučarskih 
centrov. Smučišča so že dobro pripravljena in ne dvomijo o dobrem 
obisku. Zimske počitnice so tako odlična priložnost za druženje in 
povezovanje vseh družinskih članov.  EK

Spodnje Podravje � Kam med zimskimi počitnicami

Vrsta brezplačnih aktivnosti
Za 119.000 učencev in dijakov so se včeraj začele težko pričakovane 
zimske počitnice, ki letos ponovno sovpadajo s pustnim časom. Pred 
mladimi je teden dni brezskrbnosti in veselja, v katerem jih čaka 
vrsta možnih dejavnosti in programov, samo še danes pa bo vzdušje 
na Ptujskem predvsem v pustnem duhu. V šolah in vrtcih so v veliki 
večini že minuli petek pripravili pustna rajanja za otroke. 

Vodno dovoljenje v roke občini – kdo 
bo upravljavec?

Občini Podlehnik je uspelo pridobiti vodno dovoljenje za 
izvajanje športnega ribolova na ribniku Dežno, ki je veljavno 
do konca leta 2051. Koga bo občina določila za upravljavca, za 
zdaj še ni znano.

Kot nam je uspelo neuradno izvedeti, se za to funkcijo zani-
ma več okoliških ribiških družin, med njimi tudi Ribiška dru-
žina Ptuj. Vedno več pa se govori tudi o morebitni ustanovitvi 
Ribiške družine v Podlehniku. Ob tem sicer ostaja nerešeno 
vprašanje, kdo je v tem primeru lastnik rib. 

»Če ima dokazila, lahko Skledar ribe 
izlovi in proda«

Do pred nekaj leti je bilo vodno dovoljenje v rokah zasebnika 
Stanka Skledarja, ki bi lahko ribe sedaj tudi izlovil in prodal. 
Sam se je sicer potegoval za vodno dovoljenje, vendar mu ni us-
pelo. Podobno se je zgodilo tudi Ribiški družini Ptuj, ki je imela 
to pravico pred Skledarjem. Podlehniška občina sicer čaka še 
na dve soglasji države – za gradnjo dveh vstopno-izstopnih 
mest s pomolom na ribniku Dežno ter plavajočega pomola.

Na Direkcijo RS za vode smo naslovili vprašanja glede lastni-
štva rib. V odgovoru so zapisali: »Če je Stanko Skledar ribe dal 
v akumulacijo in ima za to dokazila, jih lahko izlovi oziroma 
preda ali proda novemu imetniku vodne pravice. To je stvar 
dogovora med njimi. Glede tega se DRSV ne bo opredeljevala.“



Štajerski TEDNIK torek, 1. 3. 2022     COLOR CMYK stran 9

torek � 1. marca 2022   9Podravje

Šolanje na daljavo ni 
enako izobraževanju 
na domu

»Vsi učenci, ki so se zaradi 
omilitev in odprave posledic 
covida izobraževali na daljavo, 
se vrnejo na izobraževanje v 
šolo,« so na naše vprašanje, ali 
se lahko učenci, ki so se približno 
tri mesece zaradi nasprotovanja 
samotestiranju šolali na daljavo, 
poljubno vrnejo v šolske klopi, 
sporočili s šolskega ministrstva. 

Šolanje na daljavo namreč 
ni enako šolanju na domu, kjer 
starši popolnoma prevzamejo 
vlogo učitelja, odločajo o učnih 
gradivih in obveznostih. V tem 
primeru zakon tudi ne predvideva, 
da bi se šolanje izvajalo tako, da 
bi bil učenec vmes prisoten pri 
pouku oziroma bi se udeleževal 
dejavnosti, ki jih v skladu z letnim 
delovnim načrtom organizira šola.

Medobčinsko društvo invalidov 
Ptuj s sedežem v Platani, na Potrče-
vi 15, je bilo ustanovljeno  leta 1975 
in ima okrog tisoč članov, ki pri-
hajajo iz dvanajstih občin UE Ptuj. 
Izvajajo osem posebnih socialnih 
programov, pri čemer še posebno 
skrb namenjajo starejšim in gibalno 
oviranim ter socialno šibkim. Eden 
izmed glavnih programov pa je 
ohranjevanja zdravja, ki se izvaja v 
obliki vadbe, pohodov, rekreacije, 
kopanja v Termah Ptuj. Za delo-

vanje na terenu skrbi 18 predanih 
poverjenikov. V zadnjem času se 
njihovi člani vse pogosteje soočajo 
z izgubo zaposlitev, v času korona-
virusa so jih delodajalci na veliko 
odpuščali. Velik problem pa so tudi 
izjemno nizke invalidske pokojnine. 

„V okviru Zveze društev invali-
dov Slovenije si zato zelo prizade-
vamo, da bi se te pokojnine pove-
čale, bolj približale rednim pokoj-
ninam,“ je povedala predsednica 
Zdenka Ornik. 

V MDI se po najboljših močeh 
trudijo, da bi svojim članom kar 
najbolje pomagali pri reševanju 
njihovih vsakodnevnih delovnih, 
zdravstvenih in družbenih proble-
mov. Želijo jih čim bolj vključiti v 
najrazličnejše aktivnosti in projek-
te, s katerimi si blažijo takšne in 
drugačne probleme. Pohvalijo se 
lahko tudi z odličnimi športniki. De-
javni so tudi na kulturnem podro-
čju. Na različnih razstavah pa lahko 
občudujemo delo njihovih članic, 

ki se ukvarjajo z ročnimi deli. Vsa-
ko leto si izberejo nekaj novega. V 
prejšnjih letih so izdelovale nakit, 
slike, rože iz krep papirja, nogavic. 
Med našim obiskom pa smo jih 
zmotili pri izdelovanju večnamen-
skih krpic iz posebne prejice.          

Šivanje izdelkov za 
terapevtske namene in 
povezovanje z Domom 
upokojencev Ptuj

Njihova zelo aktivna članica 
Stanka Krajnčič, ki obiskuje med-
generacijski center Duplek, kjer že 
šivajo izdelke za domove upoko-
jencev, ki jih uporabljajo dementni 
ljudje, je za tovrstno dejavnost, ki 
bi bila lahko za nekoga koristna 
zunaj ožjega kroga, navdušila tudi 
MDI Ptuj. Povezali so se z Domom 
upokojencev Ptuj, kjer so povedali, 
da bi sprejeli njihove izdelke, njiho-
va delovna terapevtka pa jim je sve-
tovala, kaj naj šivajo, da bo primer-
no za dementne oz. varno za njiho-
vo uporabo. „Naše članice so zašile 
veliko predpasnikov z različnimi 
dodatki, ki koristijo dementnim, 
različne vzglavnike, rokavice, živali, 
punčke iz blaga. Največ so delale 
doma, saj bi bilo stalno prenašanje 
šivalnih strojev pretežko. Izdelavo 
teh izdelkov bomo nadaljevali po 
potrebi in v sodelovanju z Domom 

Foto: Črtomir Goznik

Članice Medobčinskega društva invalidov Ptuj med izdelavo ročnih del, pletenja večnamenskih krpic. Na fotogra-
fi ji z Natašo Kašman, ki je v društvu zaposlena preko javnih del.

Ptuj � Medobčinsko društvo invalidov Ptuj

Izdelki povezovanja, pridobivanja novih spretnosti in druženja
Osnovna šola dr. Ljudevita Pivka Ptuj je v zadnjih letih izvedla več odmevnejših projektov. Izjemno aktivni so tudi na 
mednarodnem področju. Prav tako vsako šolsko leto uvajajo novosti na strokovnih področjih izobraževalnega dela z 
otroki s posebnimi potrebami. 

Na Osnovni šoli Ivanjkovci je v 
začetku uvedbe obveznega samo-
testiranja doma ostalo 10 učencev 
od skupno 141, ker se niso želeli 
testirati na koronavirus, na koncu 
je bilo takih osem. Z minulim po-

nedeljkom so zopet v šoli vsi. Po 
besedah tamkajšnje ravnateljice 
Nade Pignar samotestiranje ni bilo 
nekaj strašnega, zato tudi nekega 
večjega veselja med učenci z uki-
nitvijo ni bilo opaziti. »Učenci so to 
že tako ponotranjili, da pri odpravi 
ni bilo nekega praznovanja. Ver-
jamem pa, da bo zgodba povsem 
drugačna, ko bodo odpravljene 
maske,« je prepričana.

So se pa z ukinitvijo samotestira-
nja med drugim rešili celotne pro-
cedure glede teh odpadkov, saj so 
jih morali hraniti ločeno od drugih. 

Peščica s potrdilom 
pediatra za nenošenje 
mask

Kot je povedala, se še vedno 
najde nekaj staršev, ki nasprotu-

jejo nošenju obraznih mask v šoli. 
Slednje so usmerili, da so pridobi-
li ustrezna potrdila pri pediatrih. 
»Takih ni veliko. Gre za kake štiri ali 
pet učencev, ki jim mask ni treba 
nositi zaradi alergij.« 

Kar se tiče znanja učencev, pa na 
splošno pove, da je bilo sicer prvo 
ocenjevalno obdobje nekoliko slab-
še v primerjavi z letom oz. dvema 
nazaj, saj je bilo več neocenjenih in 

negativnih, a da to ne gre pripisa-
ti zgolj šolanju na daljavo, ampak 
tudi izolacijam. Prava slika bo sicer 
jasna šele ob koncu leta, oz. na na-
cionalnem preverjanju znanja. 

Odprava dodatnega 
dela in prihranek časa

Ravnatelj OŠ Gorišnica Milan Ši-
lak pravi, da omenjena ukinitev sa-

motestiranja zanje ne pomeni kaj 
dosti, razen odpravo dodatnega 
dela za učitelje ter manjši prihra-
nek časa, saj so bile krajše prve ure 
pouka, ko je potekalo samotestira-
nje. Ukinitve so veseli, tudi oni pa 
pravijo, da bi bilo veselje večje, če 
bi prišlo do odprave nošenja mask 
v razredih. 

Na šoli je bilo na začetku sicer 
nekaj takih učencev, ki so zaradi 
samotestiranja ostali doma, a se 
je večina vrnila že kmalu v šolo, 
novembra je vztrajal samo še en 
učenec.

Zaradi karanten 
in izolacij pri nekaterih 
pomanjkljivo 
znanje

Tudi na OŠ Ormož so zadovoljni, 
da se počasi vračajo v običajne ob-
like šolskega dela. »Ves čas smo si 
prizadevali, da bi se vsi učenci izo-
braževali v šoli,« je dejal ravnatelj 
Aleksander Šterman. Sami sicer 
večjih težav zaradi manjka učen-
cev v šoli, ki se niso želeli samote-
stirati, niso imeli. Sprva je bilo od 
374 učencev 11 takih, že po prvem 
tednu se je vrnila večina učencev, z 
novim letom so se v šolskih prosto-
rih izobraževali vsi. 

Na splošno sicer opažajo, da je 
zaradi karanten in izolacij pri učen-
cih zaznati pomanjkljivo znanje pri 
posameznih učnih temah. Odpra-
va teh vrzeli v znanju bo dlje časa 
trajajoč proces, ocenjuje ravnatelj, 
ki je še dodal: »Veselimo se časa, 
ko bodo v šolah odpravljeni vsi 
ukrepi in bomo prišli nazaj v običaj-
ne oblike dela.«

Monika Horvat

Spodnje Podravje, Ormoško � Po ukinitvi samotestiranja v šole še zadnji učenci

Veselje bo večje, ko učencem ne bo treba nositi mask
Ko so ukinili samotestiranje v šolah, so se vanje vrnili tudi tisti učenci, ki so se zaradi nasprotovanja staršev šolali na daljavo. Ravnatelji šol so veseli, 
hkrati pa opozarjajo, da se delo na šolah še ni povsem vrnilo v stare tirnice, saj ostaja za zdaj v veljavi še precej drugih ukrepov, od mask do mehurčkov … 

Foto: Dreamstime/M24

V šolah komaj čakajo, da maske ne bodo več obvezne. (Fotografi ja je simbolična.)

Olga Šoštarič najraje plete rokavice in šale. Pletenja se je naučila 
sama. Kristina Slodnjak, sicer tudi članica Društva gospodinj 
Juršinci, je povedala, da se večnamenska krpica uporablja za higieno, 
piling, pomivanje posode in čiščenje tuš kabin, da se vse sveti. Zelo 
uporabna je tudi pri čiščenju insektov z avtomobilskih površin. 
To delo jih povezuje, prinaša jim prijetno sprostitev, največ pa jim 
seveda pomeni druženje. Slavica Merc je članica MDI Ptuj že vrsto let. 
Kvačka prtičke, velike prte, sedaj pa je pridružila kvačkanju krpic. 
Rada komu kaj podari, te krpice so lahko lepo darilo, so praktične 
in uporabne. »Izdelek, ki ga narediš sam in s srcem podariš, nima 
cene,« je prepričana. Zdenka Borina je članica MDI Ptuj že 15 let. Zelo 
rada prihaja v društvene prostore, zaradi druženja in izdelovanja 
najrazličnejših izdelkov. V delavnico ročnih del pa zelo rada prihaja 
tudi Kristina Vindiš, kjer izve in se vedno nauči nekaj novega.

Foto: Črtomir Goznik

Izdelki prostovoljk MDI Ptuj, ki jih uporabljajo ljudje z demenco za tera-
pevtske namene

upokojencev Ptuj,“ je o teh izdelkih 
povedala Zdenka Ornik. 

Možnosti za takšne in podobne 
oblike izvajanja dejavnosti je veli-
ko. Če bi imeli večje prostore, bi jih 
zagotovo lahko izvajali še več. Tudi 

športniki si jih želijo. V okviru javnih 
del jim pri izvajanju aktivnosti po-
maga Nataša Kašman. Tako bodo 
lažje izvajali dejavnosti na podro-
čju izobraževanja. 

MG
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Na mastno soboto malo pred tri-
najsto uro je bilo v Markovcih sko-
raj nemogoče najti parkirno mesto. 
Številni avtomobili so parkirali 
vzdolž ceste, ki vodi proti začetku 
vasi Zabovci, kjer je že tradicional-
no začetek pustne povorke. Zakon-
ca iz Kranja je zanimalo, kje se bo 
povorka sploh odvijala in v katero 
smer naj se odpravita. Pomagali so 
jima kar mimoidoči z nasvetom, da 
bo najbolje avto čim prej parkirati 
in se nato peš odpraviti v središče 
vasi. »Nato pa bomo vsi skupaj vi-
deli, kaj nas čaka,« so še zaklicali za 
njima.

Le nekaj sto metrov naprej si 
dobesedno »vstopil« v neki popol-
noma drugi svet – pisan in radoživ. 
V vetru so plapolali pustni okraski, 
nekje v daljavi so se slišali zvonci, 
poki biča pa so naznanjali prihod 
prvih pustnih skupin. Obiskovalci 
so se pomešali med pustne šeme, 
se jim prijazno nasmejali, jih poz-
dravili in se skupaj z njimi veselili.

Etnografski liki 
preplavili Markovce

Letos je bilo največ videti tra-
dicionalne puste like. Na enem iz-
med dvorišč so vile, vse  v belem, 
zaplesale in zapele ritualno pesem, 
kopjaši so svoja kopja s pisanimi 
svilenimi trakovi metali visoko v 
zrak, na kolesih so se vozile frajlice. 
Obiskovalce je nagovarjal bozjak 
in jim skušal prodati staro kramo 
– gospa iz Ljubljane bi skoraj kupi-
la ‚dragocen pribor‘ iz Romunije. 
Največ je bilo seveda kurentov in 
korantov, ki so prišli v Markovce 
preganjat zimo. Tako kot že tra-

dicionalno so prišle tudi številne 
pustne skupine iz drugih okoliških 
krajev, po številčnosti in izvirnosti 
so izstopali dornavski cigani. Vse 
maškare in obiskovalce pustne 
povorke so tudi letos pogostili kar 
domačini, pri skoraj vsaki hiši je bila 
namreč mizica s pijačo in jedačo. 
»Markovčani pa se ja ne damo,« je 
dejal eden izmed občanov.

Kot je znano, je bila letošnja 
pustna povorka že 31. po vrsti; lani 
in letos je sicer potekala spontano, 
pred epidemijo pa je bila v organi-
zaciji Etnografskega društva Ko-
rant Markovci.

Estera Korošec

Markovci � Na fašenku številni obiskovalci in pustni liki

Veselo kot pred epidemijo
Fašenk ne potrebuje organizatorja, redarjev in ograj, saj je za kaj takega preveč ukoreni-
njen v duše in srca ljudi. Njegova moč in mističnost sami od sebe privabljata množice in 
vse to se je v Markovcih zgodilo tudi letos – spontano in neorganizirano. Maškare so prišle 
tako kot vsako leto, prišli pa so tudi obiskovalci od blizu in daleč, veseli, željni zabave in 
pustnih norčij.

Sobotni prikaz etnografskih 
likov, dan kurentov in korantov, 
petkov sprehod šolarjev po mestu, 
mestni korzo, nedeljska povorka 
ter številni drugi dogodki so očiten 
dokaz, kako globoko je pustna tra-
dicija zakoreninjena v naših krajih.

Že spontan sprehod etnograf-
skih likov, ki je potekal pred spro-
stitvijo ukrepov, je dal slutiti, da 
nas kljub dejstvu, da organiziranih 
dogodkov v sklopu 62. kuren-
tovanja ne bo, letos čaka veliko 
dogajanja. To se je dokončno po-
trdilo v sredo, ko je mesto pokalo 
po šivih. Več kot 700 kurentov in 
množica drugih mask so napolnili 
mestno jedro, preplavili pa so ga 
tudi obiskovalci, željni pustnega 
veselja. Brez dvoma je to bil najbolj 
množičen dan kurentov/korantov 
kadarkoli.

Tudi v nedeljo se je v centru 
mesta trlo ljudi. Prav tako »spon-

Spodnje Podravje � Kurentovanje 2022 – presenečenje v pozitivnem smislu

Pustnega veselja nam nihče ne more vzeti
Ko smo že mislili, da bo 62. kurentovanje »izgubljeno«, se je izkazalo ravno nasprotno. O letošnjih dogodkih lahko 
govorimo le v superlativih. Brez kakšne zahtevne organizacije, spontano je bilo mesto vse od 19. februarja naprej 
vsakodnevno polno. Takšne gneče kot zadnje dni Ptujčani dolgo nismo videli.

Foto: ČG 

Takšne udeležbe na predstavitvi kurentov in korantov, kot je bila v sredo, 
še ni bilo.

Foto: ČG 

Čeprav smo mislili, da letos kuren-
tovanja ne bo na način, kot smo ga 
bili vajeni, je glede na razmere bilo 
odlično.

Foto: ČG

Vile so zaplesale na enem izmed dvorišč. Posebnost fašenka v Markovcih je namreč prav druženje na dvoriščih, 
domačini pa poskrbijo za jedačo in pijačo.

Foto: ČG

Na čelu pustne povorke so bili, kot veleva tradicija, kopjaši in pihalna god-
ba Markovci.

Foto: ČG 

Nedeljska »povorka« je potekala gladko, četudi brez 'uradne organizacije'. 

Foto: ČG 

V petek so se po mestu sprehodili šolarji in dokazali, da se nam za nadalje-
vanje pustne tradicije ni treba bati. 

tana karnevalska povorka« je pri-
vabila množico etnografskih likov, 
nepregledno kolono kurentov, pa 
tudi nekaj karnevalskih skupin. 
Predstavili so se krampusi, črno-
-beli fi lm, klovni, frizerji, škrati ... 
Čeprav časa za priprave letos ni 
bilo veliko, so maske pokazale iz-
virnost. Sodelovalo je okrog 1200 
udeležencev.

Vsi letošnji dogodki so bili izve-
deni spontano, v samoorganizaciji 
nastopajočih. Po besedah direkto-
rice ptujskega Zavoda za turizem 
Tanje Srečkovič Bolšec so na zavo-
du poskrbeli le za ponudbo v mes-
tu: »Dogovorili smo se ponudniki, 
da so v hiškah in stojnicah ponujali 
različne dobrote. Dišalo je tudi po 
krofi h, ljudje so imeli možnost kaj 
spiti in se družiti. Jasno je, da smo v 
teh krajih zelo zvesti tradiciji. Ljud-
je resnično čutijo to, kar predsta-
vljajo, to je naša identiteta. Res ži-
vimo s pustno tradicijo, seveda pa 
tudi kontinuiteta veliko prispeva k 
temu, da se je zbralo toliko ljudi.«

Na današnji pustni torek se od 
pusta poslavljamo. Do naslednje-
ga leta, ko upajmo, da bodo koro-
na in druge slabe zgodbe, ki nas 
spremljajo zadnje čase, le še bled 
spomin. Sicer pa smo letos doka-
zali, da nam prav nič ne more do 
živega. 

Dženana Kmetec
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Celotni razpis je vreden 14,4 mi-
lijona evrov oz. 3.6 milijona evrov 
vsako leto. Na letošnjem razpisu 
je bilo izbranih 34 izvajalcev javnih 
kulturnih programov. Na področju 
glasbene umetnosti je bilo v sofi -
nanciranje sprejetih 12 prijaviteljev, 
ki bodo naslednja štiri leta preje-
mniki sredstev v višini med 51.332 
in 123.500 evrov. 

Mladen Delin, kaj pomeni to 
za vas? Dolga leta ste se borili in 
vztrajali, bili aktivni na razpisih, 
zdaj vam je končno uspelo. Ste za-
dovoljni?

“Zelo smo zadovoljni. Uspeti na 
tako pomembnem razpisu z emi-
nentnimi prijavitelji je velika potrdi-
tev, da se Festival Arsana postavlja 
ob bok nacionalno pomembnim in 
mednarodno prepoznavnim kul-
turnim ustanovam. Z letošnjim le-
tom razširjamo svojo prireditveno 
dejavnost na vse leto, kar bo naše 
občinstvo zagotovo razveselilo. 
Razpis smo pripravljali več mese-
cev. Doslej smo organizirali 1.000 
dogodkov z 10.000 nastopajočih, 
ki si jih je ogledalo kar 450.000 
obiskovalcev s celega sveta. Šele 
po 16 letih delovanja nas je Mini-
strstvo za kulturo zares podprlo 
in priznalo. Za nami so leta velikih, 
skorajda nadčloveških naporov. 
Vsi podobni festivali (Burghausen, 
Špancierfest, Vesprem itd.) so od 
lokalne skupnosti in države fi nan-
cirani uravnoteženo, zato je ta 
potrditev za nas, po štirinajstih iz-
peljanih festivalih, bistven korak k 
ohranitvi festivalskega dogajanja, 
ki smo ga gradili mnogo let. To je 
za nevladno organizacijo Arsana 
in Ptuj ter širšo regijo pomembna 
pridobitev.” 

V preteklih letih ste se vsakič po 
koncu še enega festivala spraševa-
li o tem, ali še bo prihodnji festival 
sploh mogoče organizirati glede 
na razmere. Ali s sofi nancerskim 
deležem ministrstva za prihodnja 
štiri leta ta bojazen odpade?

“Festival, kot smo ga poznali, 
je bil vsako leto pod vprašajem, 
saj nikoli do pomladi ni bilo jasno, 
kakšno bo fi nanciranje sponzorjev 

in MO Ptuj, na državi ravni pa nam 
je uspelo pridobiti zgolj minimalna 
sredstva. Sedaj bomo prvič lahko 
planirali festivalsko dejavnost za 
obdobje štirih let in se v tem času 
skušali prijaviti tudi na evropske 
razpise. Za naše nadaljnje kakovo-
stno delovanje pa je pomembno 
tudi to, da bomo na temelju pri-
znanja uvrstitve med najpomemb-
nejše slovenske kulturne ustanove 
skušali pridobiti še več partner-
jev.” 

Na kolikšna sredstva lokalnega 
okolja lahko računate letos? Ob 
sredstvih pa želite tudi podporo v 
obliki kadrov in stalne pisarne, da 
bi lahko na pripravi festivalskega 
programa delali kontinuirano in 
skozi vse leto, predvsem pa s stal-
nim kadrom. Zdaj se opirate na 
študente, ko se dovolj usposobijo, 
pa se njihovo delo pri festivalu po 
navadi zaključi. Se tu kaj premika? 
Podobno si želijo tudi drugi orga-
nizatorji festivalskega dogajanja 
na Ptuju. 

“Od lokalne skupnosti pričaku-
jemo enaka sredstva kot v zadnjih 
letih. Vsebina omenjenega razpisa 
Ministrstva za kulturo RS predvide-
va tudi podporo lokalnega okolja in 
je eden izmed pogojev, da se lahko 
sploh prijaviš za dodelitev fi nanč-
nih sredstev. Verjamemo, da smo 
si s svojim dosedanjim uspešnim 
delovanjem utrdili zaupanje tudi 
v prihodnje. Glede osebja pa je ta-
kole: tako obsežna dejavnost, kot 
je naša, zahteva stalno zaposlene 
in strokovno usposobljene kadre. 
S to problematiko se ubadamo od 
naših začetkov. Že deset let nago-
varjamo mesto, da nam prisluhne, 
enake težave imajo vsi organiza-
torji. Samo stalni in profesionalni 
kader lahko pripravlja in izpelje pri-
reditve mednarodnega pomena. 
To je seveda strošek, zato v tem 
segmentu še vedno upamo na ra-
zumevanje in pomoč lokalne skup-
nosti. Menimo namreč, da je Festi-
val Arsana blagovna znamka, ki je 
veliko pripomogla k prepoznav-
nosti mesta in pomagala razvijati 
kulturni turizem. Študentsko delo 

je lahko dodatna pomoč, ki se je 
poslužujejo vsi festivali v državi, ne 
more pa to biti jedro organizacijske 
ekipe. Imamo tudi veliko prostor-
sko stisko, saj smo v enakih prosto-
rih že 12 let, naša dejavnost pa se 
je nekajkrat povečala. Trenutno ni-
mamo niti dovolj prostora za najož-
jo organizacijsko ekipo. Nad našimi 
sedanjimi pisarnami so sicer prazni 
prostori, vendar naj ne bi bili name-
njeni društvom oz podobnim orga-
nizacijam. Vsekakor upamo, da se 
MO Ptuj zaveda, kakšne so naše 
osnovne potrebe in bo v najkraj-
šem možnem času našla rešitev.“

Kako daleč ste v pripravah na 
Festival Arsana 2022 in kaj v tem 
trenutku že lahko poveste o leto-
šnjem programu, ki je podobno 
kot za leto 2021 nastajal v precej 
neprijaznih razmerah, s številnimi 
omejitvami. 

“Program festivala je že za-
ključen, nekateri dogodki so že 
objavljeni na spletnih omrežjih, 
kot so FB, IG in Eventim. Operni 
spektakel na Panorami bo 2. juli-
ja. Vstop bo brezplačen kot vsako 
leto. Osrednji del 14. Festivala Ar-
sana pa bo potekal med 21. in 30. 
julijem 2022. Sklop festivalskih do-
godkov klasične glasbe in Glasba v 

mestu se bosta raztegnila čez celo 
leto, oder – Glasba v parku pa bo 
3. septembra. Naj poudarimo, da 
bodo različni dogodki poslej pote-
kali tudi v jesenskem, zimskem in 
pomladnem času, kar bo našemu 
občinstvu omogočilo kulturni uži-
tek skozi vse leto. Več o samem 
programu pa kmalu. Za zdaj naj 
ostane skrivnost.” 

Želite v tem pogovoru še kaj po-
sebej izpostaviti, sporočiti zveste-
mu občinstvu glasbenega festiva-
la Arsana in mestu samemu?

“Festival Arsana je pred kratkim 
dobil tudi status nevladne organi-
zacije državnega pomena. To nam 
veliko pomeni. Želel bi se zahvaliti 
vsem Ptujčanom in drugim ljubite-
ljem glasbenih dogodkov, ki nas 
podpirajo in obiskujejo prireditve. 
Prav tako se zahvaljujem vsem 
partnerjem in seveda MO Ptuj, ki 
nam je zaupala in stala ob strani 
od vsega začetka. Čaka nas veliko 
dela, vendar se veselimo, še po-
sebno, ker bomo lahko oblikovali 
kulturno ponudbo čez vse leto. V 
nadaljnjih štirih letih bomo skušali 
Ptuju dati največ in ga povzdigniti 
med evropske in svetovne festival-
ske prestolnice.«

MG

Foto: Črtomir Goznik

Operni spektakel, ki bo 2. julija na Panorami, bo tudi letos brezplačen. 

Ptuj � Pogovor z Mladenom Delinom, direktorjem Festivala Arsana

V štirih letih 280.000 evrov programskega denarja
Znani so rezultati programskega razpisa, ki ga vsako leto objavi Ministrstvo za kulturo. Tako je tudi širša javnost sezna-
njena s tem, kateri nevladni zavodi bodo v prihodnjih štirih letih, 2022–2026, z davkoplačevalskim denarjem soustvarjali 
slovensko kulturo na področju uprizoritvene, glasbene, vizualnih in intermedijskih dejavnosti. Med prejemniki bo tudi 
Društvo za glasbeno umetnost Arsana za festival Arsana v višini 70.000 evrov letno.

Videm, Sela � Kulturni večer presenečenj

Pesniška zbirka 
Antonije Kaučevič
Antonija Kaučevič iz Barislovcev v občini Videm bi se lahko 
v knjigo ljubiteljskih kulturnih ustvarjalcev zapisala z zla-
timi črkami. Ljudski pesmi in zborovskemu petju se je pos-
večala vse življenje. V zborih in pevskih skupinah prepeva 
več kot šest desetletij, 23 let je na čelu selskih ljudskih pevk, 
izpod njenega peresa se je rodilo tudi nekaj pesmi. 

Za prav posebno presenečnje je letos poskrbel eden izmed 
Antonijinih vnukov Davorin Horvat. Zbral je babičine avtorske 
pesmi ter uredil pesniško zbirko s pomenljivim naslovom 
Življenjska pot, spomini v poeziji. Kaučevičevo so svojci in kulturni 
soustvarjalci lepo presenetili v dvorani na Selih, ko so priredili 
slavnostno izdajo pesniške zbirke. V pesmarici je zbranih 14 pesmi, 
vse z doživljajsko tematiko o kraju, praznovanjih, življenjskih 
jubilejih, vaških običajih, naravi, letnih časih … Pesniška zbirka 
je izšla pod okriljem Kulturnega društva (KD) Sela, ki ga vodi 
predsednik Stanko Orovič.

Bog živi našo Tončko

Foto: MZ

Otroci, vnuki in pravnuki z mamo Antonijo

Foto: Črtomir Goznik

Mladen Delin, direktor in umetniški vodja Festivala Arsana: “V naslednjih 
štirih letih bomo skušali Ptuju dati največ in ga povzdigniti med evropske 
in svetovne festivalske prestolnice. Različni kulturni dogodki bodo mesto 
oz. festivalsko občinstvo poslej razvajali celo leto. Festival Arsana je pred 
kratkim dobil tudi status nevladne organizacije državnega pomena.”

Foto: MZ

Pevske prijateljice, članice skupine ljudskih pevk KD Sela, ki jih vodi Ka-
učevičeva. Na fotografi ji z leve: Zofka Hebar, Marija Potočnik, Antonija 
Kaučevič, Danica Palijan in Alojzija Murko.

Z glasbenim vložkom so kulturni večer, posvečen izdaji 
pesmarice, obogatili Mešani pevski zbor sv. Družine, ki ga vodi 
Sandi Potočnik, pevka Anita Kralj in Antonijina pravnkunija Teja. 
Mami, babici in prababici so ob izdaji pesniške zbirke čestitali vsi 
njeni najbližji, na oder so stopile tudi ljudske pevke iz Antonijine 
skupine in v spontanem nastopu prijetno presenetile z ubrano 
melodijo. Ker že nekaj časa niso vadile, niso vedele, kako jim bo šla 
pesem od rok. Nastop so opravile več kot odlično in požele glasen 
aplavz. „Bog živi našo Tončko, ostani zdrava še, naj glas ti dobro 
služi, naj sreča spemlja te,“ se je glasil eden izmed refrenov pesmi, 
namenjenih slavljenki.

Pesem jo je spremljala celo življenje

Antonija Kaučevič bo marca napolnila 83 pomladi svojega 
življenja. Rojena je bila na Pobrežju, pesem ji je bila položena v 
zibelko, saj se je v družini vedno prepevalo, tako ob delu kot ob 
drugih priložnostih. Kljub želji, da bi po osnovni šoli nadaljevala 
šolanje, ji to ni bilo omogočeno, češ da je doma dovolj dela. 
V osnovni šoli je prepevala v šolskem zboru, nadaljevala v 
Prosvetnem društvu Videm in cerkvenem pevskem zboru v Vidmu. 
Poročila se je leta 1960 in postala mama štirim otrokom. Ob družini 
je še vedno našla čas za prepevanje v zboru. Bila je članica zbora 
KD Videm, zbora Lipa na Ptuju in skupine ptujskih ljudskih pevk. 
Še vedno prepeva v cerkvenem pevskem zboru na Selih in je vodja 
skupine selskih ljudskih pevk – že 23. leto. Na njeno pobudo in 
pobudo KD Sela so organizirali 13 prireditev V jesenski noči, srečanj 
skupin pevcev ljudskih pesmi in godcev ljudskih viž, na katerih so 
nastopili pevski prijatelji od blizu in daleč. Za delo v kulturi je prejela 
več občinskih priznanj, leta 2010 se je posebej razveselila zlate 
Gallusove značke za več kot 30-letno udejstvovanje na področju 
kulture. Nova zgodba, dodana v bogat pevski mozaik Antonije 
Kaučevič, je izdaja pesniške zbirke z naslovom Življenjska pot, 
spomini v poeziji.

Mojca Zemljarič
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čani zagotovo želeli umiritve tempa, 
a se to ni zgodilo zaradi hitrega gola 
Celjanov, iz bližine je ob zaspani ob-
rambi le dve minuti kasneje zadel 
Mićo Kuzmanović – 2:1. Šumarji so 
morali tako znova jurišati proti golu 
tekmecev, kar se jim je obrestovalo 
še drugič na tekmi – z natančnim dia-
gonalnim strelom je v polno izjemno 
zadel 23-letni hrvaški vezist Martin 
Šroler – 2:2. 

Tudi drugi poskus umiritve tem-
pa in prevzem kontrole nad sreča-
njem gostom ni uspel, saj je zma-
goviti gol v 84. minuti za domačine 
zabil 27-letni ruski branilec Grigorij 
Morozov – 3:2. S »preskok igro« 
so gostje še poskušali do tretjega 
izenačenja na tekmi, a kljub dvema 
lepima situacijama za gol v svoji na-
meri niso bili uspešni …

Simon Rožman, trener Celja: »Prvi 
polčas je bil pri nas odličen, v dru-
gem pa bi izpostavil močan karakter 
ekipe, ki je pokazala nepopustljivost. 
Zmaga je izredno pomembna za dvig 
samozavesti in dobra popotnica za 
naprej.«

Oskar Drobne, trener Aluminija:
»Prvi polčas je bil slab, brez potreb-
ne agresivnosti, drugi pa odličen. 
Zmanjkalo pa nam je športne sreče. 
Treba je vztrajati na začrtani poti, in 
ko se bomo še bolj uigrali z novinci, 
ki so dodana vrednost, bo tudi rezul-
tatsko steklo.«

JM

V areni Z'dežele je v petek potekal 
derbi začelja 1. lige med Celjem in 
Aluminijem. Če smo šumarje v spo-
dnjem delu lestvice pred sezono pri-
čakovali, pa tega nikakor ni mogoče 
reči za Celjane. V nakupe igralcev so 
ruski lastniki vložili precejšnja fi nanč-
na sredstva, to pa zaenkrat še ne pri-
naša pričakovanih rezultatov. Da so 
sredi procesa formiranja novih raz-
merij znotraj igralskega kadra, kaže 
tudi podatek, da je na tretji tekmi 
v tem delu sezone kapetanski trak 
nosil že tretji nogometaš, po Žanu 
Zaletelu in Ivanu Božiću še Tomislav 
Tomić. Slednji je iz Olimpije v Celje 
prestopil tik pred koncem prestop-
nega roka.

Glede na prejšnjo tekmo 
je trener Simon Rožman 
naredil več sprememb, 
med drugim je v začetni 
enajsterici v gol postavil 
Matjaža Rozmana, v zadnjo 
vrsto Dušana Stojinoviča, v 
sredino Tomislava Tomića in 
v napad Lovra Bizjaka. Sosed 
iz Štor in stanovski kolega 
pri Aluminiju Oskar Drobne 
je glede na tekmo z Muro 
zamenjal le enega igralca, 
na klop je posadil Jureta 
Matjašiča, v igro pa poslal 
Martina Šrolerja.

Obe ekipi sta tekmo pričakali v sla-
bi seriji rezultatov, Celje je bilo brez 
zmage vse od 15. kroga (konec ok-
tobra), Aluminij od 18. kroga (konec 
novembra). Negativni niz so prekinili 
gro� e, šumarji bodo morali še malo 
počakati … »Slab prvi polčas,« je 
kot iz topa razlog za poraz po tekmi 
izstrelil Drobne.

V prvem delu so domačini res 
prevladovali na igrišču, edini gol pa 
dosegli po prekinitvi v 17. minuti. 
Kapetan Tomić je izvajal prosti strel 
s strani, pred golom pa se je v skoku 
najbolje znašel David Zec, ki je Luka 
Petka za sodnike tako nevidno držal 
za dres, da je potem lahko iz bližine 
zatresel mrežo – 1:0. Če Petek v tem 
dvoboju ne bi za vsako ceno vztrajal 
na nogah in bi padel, bi bil zagotovo 
dosojen prekršek …

Že v naslednji minuti bi lahko do-
mačini povišali vodstvo, a je Tamar 
Svetlin iz bližine streljal čez gol. Šele 
ob koncu polčasa je Emir Azemović s 
strelom z glavo zapretil Rozmanu, a 
je bil Gerečjevaščan na mestu.

Če sta ekipi v zadnjih tekmah 
kazali slabo strelsko formo, pa sta 
v drugem delu naravnost »eksplo-
dirali«. Prvi povod je bil penal za 
goste (dosojen po VAR pregledu, 
Lovro Bizjak je oviral Klemna Bol-
ho), ki ga je v izenačenje pretvoril 
Martin Šroler – 1:1. 

V nadaljevanju tekme bi si Kidri-

Olimpijca prinesla 
srečo grofom

Začetni udarec na srečanju 
v Celju sta izvedla dobitnika 
olimpijskih odličij iz Pekinga, 
deskarja Gloria Kotnik in Tim 
Mastnak. Športnika iz okolice 
Celja sta v spomin dobila dresa 
domačega kluba s svojima pri-
imkoma.

Na pustni torek z Domžalčani
Vodstvo tekmovanja Prve lige Telemach ni pokazalo nobenega ob-

čutka za pustno dogajanje na Štajerskem, saj je edino domačo tekmo 
katerega izmed štajerskih ligašev delegiralo ravno na pustni torek … V 
šumi se bosta tako pred zagotovljeno majhnim številom gledalcev me-
rila Aluminij in Domžale.

Tekmeca ne bi mogla biti v bolj različnih serijah; Aluminij je v nizu 
štirih zaporednih porazov, Domžale pa v nizu štirih tekem brez poraza 
(zmage z Olimpijo, Koprom in Bravom, remi s Taborom), zato je vloga 
favorita jasna. Kljub temu šumarji ne smejo vnaprej vreči puške v koru-
zo, saj bo zanje v boju za obstanek štela vsaka točka – dobesedno.

Domžalčani so bili vrsto let nepremagljiv tekmec za Aluminij, v zad-
njih treh sezonah pa se je statistika medsebojnih tekem vendarle vsaj 
nekoliko uravnotežila. Zadnjih deset tekem se je tako končalo s štirimi 
zmagami Domžal, tremi Aluminija in tremi remiji. Za popolno ravnovesje 
v tem obdobju bi Aluminij na norčavi pustni torek potreboval zmago …

RAZPORED 24. KROGA, V TOREK OB 17.30: Aluminij – 
Domžale; V SREDO OB 15.00: Kalcer Radomlje – CB24 
Tabor Sežana; OB 17.30: Mura – Celje; V ČETRTEK OB 
15.00: Bravo – Olimpija; OB 17.30: Koper – Maribor. 

Celje – Aluminij 
3:2 (1:0)

STRELCI: 1:0 Zec (17.), 1:1 Šroler 
(65., z 11 m), 2:1 Kuzmanović (67.), 
2:2 Šroler (76.), 3:2 Morozov (84.).

CELJE: Rozman, Morozov, Zec, 
Stojinović, Lartey, Janjičić (od 59. 
Šporn), Tomić, Svetlin (od 87. Zale-
tel), Begić (od 74. Sokler), Božić (od 
59. Kuzmanović), L. Bizjak. Trener: 
Simon Rožman.

ALUMINIJ: Janžekovič, Musa, 
Petek, Azemović, Pečnik, Nkama, 
Bolha (od 86. Prša), Marinšek (od 
81. Plantak), Šroler (od 81. J. Bizjak), 
Špehar (od 87. Branšteter), Tur-
čin (od 71. Matjašič). Trener: Oskar 
Drobne.

Atletika
Čeh že v prvem metu do 
drugega izida sezone

Stran 14
Motokros
Enkrat s padcem pridobil, 
drugič izgubil

Stran 14

Rokomet
Na Hardeku padla močna 
Ribnica

Stran 15
Futsal
Andrijašević do trojčka, 
Meteorplast pretil prvakom

Stran 16

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci:
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � 1. SNL, 23. krog

Dvakrat izenačili, 
tretjič jim ni več uspelo

Foto: m24.si

V derbiju začelja so v dvoboju Celjanov in Kidričanov krajšo potegnili šumarji. Desno je Martin Šroler, 
dvakratni strelec za goste.

Najboljša slovenska teniška igral-
ka Tamara Zidanšek, ki se pospe-
šeno pripravlja na turnirja v Indian 
Wellsu in Miamiju, je dosegla nov 
rekord: na lestvici WTA je napredo-
vala na 22. mesto. 24-letna članica TK 
Terme Ptuj je vsak teden bližje temu, 
da postane druga najvišje uvrščena 
Slovenka na tej lestvici. Rekorderka 
je Mima Jaušovec, ki je bila marca 
1982 šesta igralka na svetu, Katarina 
Srebotnik pa je bila najvišje na 20. 
mestu avgusta 2007.

Nov osebni mejnik je ta teden z 
82. mestom uspel tudi Kaji Juvan. 
Številka 1 ostaja Avstralka Ashleigh 
Barty, sledita ji Čehinja Barbora 
Krejčikova (najvišje v karieri) na dru-
gem in Belorusinja Arina Sabalenka 
na tretjem mestu. Tik za trojico je za 
štiri mesta po lestvici napredovala 
zmagovalka zadnjega turnirja v Du-
baju, Poljakinja Iga Swiatek.

Lestvica WTA (28. februar):
1. (1) Ashleigh Barty (Avstralija) 7980
2. (3) Barbora Krejčikova (Češka) 5073

3. (2) Arina Sabalenka (Belorusija) 4853
4. (8) Iga Swiatek (Poljska) 3936
5. (7) Anett Kontaveit (Estonija) 4721
6. (4) Paula Badosa (Španija) 4510
7. (6) Maria Sakari (Grčija) 4436
8. (5) Karolina Pliškova (Češka) 4242
9. (9) Garbine Muguruza (Španija) 3235
10. (10) Ons Jabeur (Tunizija) 3065
...
22. (24) Tamara Zidanšek 1951
82. (90) Kaja Juvan 807
134. (134) Polona Hercog 475

Sprememba na vrhu 
lestvice ATP

Po natanko 6601 dnevu se je zgo-
dilo, da na vrhu ATP lestvice ni nihče 
izmed četverice Roger Federer, Rafa-
el Nadal, Novak Đoković in Andy Mu-
rray. Nazadnje se je to zgodilo 1. fe-
bruarja 2004, ko je na vrh skočil Andy 
Roddick, zdaj pa je najboljši na svetu 
postal Daniil Medvedev. 26-letni Rus 
je v Acapulcu zbral dovolj točk, da je 
na vrhu prehitel Novaka Đokovića.

JM

Maribor pod vodstvom trenerja Radovana Karanovića še naprej zmaguje 
na t. i. »malih tekmah«, kar mu zaenkrat prinaša želeno uvrstitev na lestvici – 
1. mesto. Če bo tako ostalo tudi na koncu, potem bo z nasmehom na obrazu 
in z zamahom roke pozabil na vse spodrsljaje na večnih derbijih z Olimpijo, 
saj je ni premagal že vse od septembra 2019. Znani rek govori, da se lovorike 
osvajajo na malih tekmah …

V tem krogu so vijoličasti opravili s sežanskim Taborom, oba gola pa sta 
bila plod dobre strelske forme novega ljubljenca mariborskih navijačev – Og-
njena Mudrinskega. 30-letni Srb s svojimi predstavami in goli dokazuje, da je 
dodana vrednost ekipe izpod Kalvarije.

V tretjem spomladanskem krogu so bili strelci najbolj razpoloženi doslej, 
na petih tekmah so zabili 16 zadetkov (v prvih dveh krogih so jih zmogli po 
14). Najučinkovitejši krog celotne sezone še naprej ostaja četrti, takrat je bilo 
doseženih 17 golov. Trije nogometaši so se ob koncu tedna med strelce vpisa-
li po dvakrat, ob že omenjenem Mudrinskemu še Martin Šroler (Aluminij) in 
Arnel Jakupović (Domžale).

V derbiju kroga sta se merila Olimpija in Koper. Pretendenta za naslov sta 
pokazala dobro predstavo, v kateri je nekaj časa bolje kazalo domačinom, 
nekaj časa gostom, na koncu pa je z remijem najbolj zadovoljen … Maribor! Z 
delitvijo točk v Stožicah je namreč tekmecema nekoliko pobegnil in bo lahko 
za kanček bolj sproščen pričakal četrtkov derbi s Koprom na Bonifi ki.

Domžale so hit pomladi, v nizu so po Olimpiji in Kopru zabeležile še tretjo 
zmago, tokrat proti Bravu. Omenjeni točkovni saldo jim je že prinesel napre-
dovanje na lestvici, prehiteli so Muro. Črno-belim iz Prekmurja spomladi igra 
še ne teče tako, kot bi si želeli, tokrat so na svoji Fazaneriji izgubili proti Kal-
cerju. Zmaga v Kidričevem v prejšnjem krogu jih je morda nekoliko zavedla 
v oceni lastne moči, a takrat šumarji niso znali izkoristiti ponujenega, Kalcer 
pa priložnosti ni izpustil iz rok. Še posebej so Radomljani nevarni v gosteh, 
kjer so doslej osvojili neprimerno več točk (19) kot na »domači« zelenici v 
Domžalah (6).

Celje in Kalcer sta se z zmagama oddaljila od dna, kjer se trdno držita Tabor 
in Aluminij.

JM

Tenis � WTA lestvica

Tami povsem blizu TOP 20

Nogomet � 1. SNL

Iz derbija med Olimpijo in 
Koprom največ iztržil Maribor

REZULTATI 23. KROGA: 
Celje – Aluminij 3:2 (1:0);
Maribor – CB24 Tabor Sežana 2:0 (1:0); strelec: 1:0 Mudrinski (18.), 2:0 Mu-

drinski (51.);
Domžale – Bravo 3:0 (1:0); strelca: 1:0 Jakupović (14.), 2:0 Markuš (56.), 3:0 

Jakupović (61.);
Mura – Kalcer Radomlje 0:2 (0:1); strelca: 0:1 Mrkonjić (31.), 0:2 Šarić (57.);
Olimpija – Koper 2:2 (1:1); strelci: 1:0 Nukić (13.), 1:1 Barišić (38.), 1:2 Osuji 

(59.), 2:2 Prtajin (84.).
1. MARIBOR 23 14 3 6 36:23 45
2. KOPER 23 12 6 5 39:29 42
3. OLIMPIJA LJUBLJANA 23 12 5 6 28:22 41
4. BRAVO 23 9 7 7 23:21 34
5. DOMŽALE 23 9 6 8 32:28 33
6. MURA 23 8 9 6 29:30 33
7. KALCER RADOMLJE 23 7 4 12 30:37 25
8. CELJE 23 7 4 12 25:32 25
9. CB24 TABOR SEŽANA 23 5 5 13 21:26 20
10. ALUMINIJ 23 4 7 12 21:36 19

Lista strelcev: 12 golov: Maks Barišič (Koper); 11 golov: Ognjen Mudrinski 
(Maribor); 9 golov: Mustafa Nukić (Olimpija); 7 golov: Kaheem Anthony Par-
ris (Koper); 6 golov: Arnel Jakupović (Domžale), Almedin Ziljkić (Olimpija), 
Amadej Maroša (Mura), Dino Stančič (CB24 Tabor Sežana), Bede Amarachi 
Osuji (Koper) …

Prva liga Telemach
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Na Mestnem stadionu na Ptuju 
je v nedeljo v organizaciji domače-
ga atletskega kluba potekalo zim-
sko prvenstvo Slovenije v metih za 
članski (m + ž) in mlajši mladinski 
kategoriji (m + ž). Skupno je nasto-
pilo 116 atletov in atletinj iz celotne 
Slovenije.

Prvo ime državnega prvenstva je 
bil nedvomno Kristjan Čeh iz Podvin-
cev, ki je pred dnevi dopolnil 23 let. 
Najboljši slovenski atlet je v metu 
diska zmagal z rezultatom 67,27 
metra, kar je drugi izid sezone. Ne-
kaj decimetrov dlje je disk zalučal 
le olimpijski in svetovni prvak, Šved 
Daniel Stahl – v petek je v domačem 
Växöju zmogel daljavo 67,62 metra.

V precej vetrovnem in hladnem 
vremenu je Kristjan na Ptuju opravil 
le štiri poskuse, v njih pa je poleg 
omenjene najdaljše daljave 67,27 m 
(dosegel jo je v prvi seriji) zmogel še 
66,47, 64,24 in 66,42 m. 

V lanski sezoni je na Ptuju v istem 
času zmagal s podobnim izidom, 
takrat je disk zalučal celo nekaj centi-
metrov dlje – 67,51 m. Njegov osebni 
rekord je sicer 70,35 metra, dosegel 
pa ga je 26. junija lani v fi nskem Kuo-
rtaneju. Čeh je potrdil normo (66 m) 
za nastop na svetovnem prvenstvu 
v Eugenu v ZDA, ki bo med 15. in 24. 
julijem.

»Uvodna tekma je bila zame v 
prvi vrsti pregledna, da približno 
vidim, kakšna je forma. Zelo sem 
zadovoljen s treningi in nastopi 
tukaj na Ptuju, za uvod sem dose-

gel zelo dober rezultat, ki je odsev 
dobrega dela v pripravah. Vsi meti 
so bili dobri, imel sem dobro tehni-
ko. Rezultatska pričakovanja pred 
nastopom so bila podobna, kot 
sem tudi dejansko metal. Veliko je 
sprememb, imam novega trener-
ja Gerda Kanterja in nov program 
dela. Začel sem podobno kot lansko 
leto, imam še precejšnje rezerve za 

Atletika � Zimsko prvenstvo Slovenije v metih

Čeh že v prvem metu do drugega izida sezone

Foto;: Črtomir Goznik

Prvo ime tekmovanja na ptujskem Mestnem stadionu je bil domačin iz Podvincev Kristjan Čeh, ki je 
sezono odprl z zelo dobrim rezultatom.

Foto;: arhiv

Andraž Rajher (AK Ptuj) je zmagal v metu kladiva in diska.

Dirka za VN Velike Britanije, rezultati:
                        1. dirka 2. dirka VN
1. Tim Gajser Slovenija  Honda 25 22 47
2. Jorge Prado Španija  Gasgas 18 25 43
3. Jeremy Seewer Švica  Yamaha 22 18 40
4. Maxime Renaux Francija  Yamaha 20 15 35
5. Glenn Coldenhoff Nizozemska  Yamaha 12 20 32

Motokrosisti brez 
dirke SP v Rusiji

Vodstvo tekmovanja svetov-
nega prvenstva v motokrosu je 
sporočilo, da zaradi vojaškega 
napada Rusije na Ukrajino od-
poveduje dirko v Rusiji, ki bi 
morala biti na sporedu 1. maja 
v Orljonoku. Nadomestnega 
prizorišča še niso določili.

Orljonok je bil sicer po ko-
ledarju sezone 2022 načrto-
van kot šesta dirka sezone. 
Po britanski bodo šli dirkači 
najprej 6. marca v italijansko 
Mantovo, sledijo pa še dirke v 
Argentini, na Portugalskem, v 
italijanski Pietramurati in latvij-
skem Kegumsu.

Z enotedensko zamudo se je 
na Otoku začela nova sezona 
svetovnega prvenstva v 
motokrosu v najmočnejšem 
razredu MXGP. Tako kot 
lani jo je odlično odprl 
naš šampion Tim Gajser 
iz Pečk pri Makolah, saj 
je zmagal v prvi vožnji in 
bil drugi v drugi, kar je 
skupno pomenilo osvojitev 
velike nagrade in prevzem 
rdeče številke vodilnega v 
točkovanju za svetovnega 
prvaka. 

Tekmovalci so se v Matterley Ba-
sinu vrnili na star način tekmovanja, 
na sobotne kvalifi kacije in nedeljski 
dirki. Tim si je skozi kvalifi kacije za-
gotovil drugo izbiro startnega polo-
žaja, za nekaj desetink ga je prehitel 
le novinec v tem razredu, svetovni 
prvak razreda MX2 Francoz Maxime 
Renaux.

V prvi dirki v konkurenci Tim ni 
najbolje unovčil dobrega startnega 
položaja, v prvi ovinek je zapeljal 

kot sedmi. A je potem z zanesljivo 
vožnjo in natančnimi manevri prišel 
že do drugega mesta ter v zadnjih 
krogih preganjal vodilnega Švicarja 
Jeremyja Seewerja. Ta je v pred-
zadnjem krogu naredil napako in 
padel, tako da se je zmage veselil 
Gajser. Seewer je imel dovolj veliko 
prednost, da je bil kljub padcu drugi.

»Zadovoljen sem, start res ni bil 
najboljši, toda proga je omogočala 
več linij in lahko sem dobro sledil tek-
mecem in jih prehitel. Super začetek, 
gremo naprej,« je po koncu prve vo-
žnje dogajanje povzel Gajser.

V drugi je začel podobno, le da 
pred seboj ni imel toliko tekmecev, 
saj je bil že od začetka na petem 
mestu. Že po polovici vožnje je bil 
tretji, potem pa je stopnjeval ritem 
in prehitel še Nizozemca Glenna Co-
ldenhoff a ter začel loviti vodilnega 
Španca Jorgeja Prada. Podobno kot 
v prvi vožnji Seewerja je tudi njega 
odločno napadel, ga nekaj krogov 
pred koncem z izjemnim manevrom 
tudi prehitel, potem pa naredil manj-

šo napako in padel. Izgubil je ravno 
toliko, da ga je Prado prehitel … 
Čeprav sta do konca dirke ostala le 
še dva kroga, se je podal v lov za tek-
mecem in ga tudi ujel. Na istem mes-
tu je še enkrat poskušal z manevrom 
prehitevanja, a mu je Prado ravno 
dovolj zaprl pot, da je zadržal vodil-
ni položaj … A tudi drugo mesto v 
tej vožnji je bilo dovolj za zanesljivo 
skupno zmago na dirki.

Gajser je dirko končal s 47 točka-
mi, Prado je bil drugi s 43, tretji pa 
Seewer s 40.

»V drugi vožnji je bil start malo 
boljši kot v prvi. Lahko sem lovil 
tekmece in jih ujel, privozil sem si že 
lepo prednost. Potem sem naredil 

neumno napako in padel, a sem sku-
šal še enkrat ujeti Prada. Čisto malo 
mi je zmanjkalo, a vseeno sem lahko 
zadovoljen s prvo dirko sezone,« je 
zmago pospremil Gajser. Tudi v lan-
sko sezono je zmagal na uvodni dir-
ki, takrat v Rusiji.

Na uvodni postaji sezone sicer 
ni bilo lani najboljših dveh, prvaka 
Jeff reyja Herlingsa in podprvaka 
Romaina Febvreja, tako Nizozemec 
kot Francoz sta se poškodovala med 
pripravami.

Naslednja dirka bo konec 
tedna potekala v italijanski 
Mantovi.

JM, sta

Motokros � Dirka za SP v Angliji

Enkrat s padcem pridobil, drugič izgubil

Foto: HRC

Tim Gajser je začel novo sezono odlično – z zmago na tradicionalnem prizorišču v Matterley Basinu.

napredek. Menim, da je treba daleč 
metati v vsakih razmerah, a me je že 
zelo zeblo, zato sem opravil le štiri 
mete,« je pojasnil Čeh.

Kristjan naslednji nastop načrtuje 
v Splitu, marca pa bo tekmoval na 
Portugalskem, kjer bo potekal zim-
ski evropski pokal v metih. Glavna 
cilja poletne sezone bosta svetovno 
in evropsko prvenstvo.

Rajher dvakrat stopil na 
najvišjo stopničko

Izmed preostalih članov AK Ptuj je 
najboljša rezultata dosegel Andraž 
Rajher med mlajšimi mladinci, ki je 
zmagal v kar dveh kategorijah: v 
metu kladiva in diska. Boljši rezultat 
je dosegel v svoji paradni disciplini, 

Rezultati, člani:
- disk (2 kg): 1. Kristjan Čeh (Ptuj) 

67,27 m, 2. Tadej Hribar (Krka) 58,82 
m …

- kladivo (7,62 kg): 1. Jan Emberšič 
(Domžale) 62,86 m …

- kopje (800 g): 1. Filip Dominkovič 
(Velenje) 72,66 m …

članice: 
- disk (1 kg): 1. Hana Urankar (Kla-

divar) 52,19 m, … 5. Zala Cunk (Ptuj) 
32,95 m ...

- kladivo (4 kg): 1. Anna Maria Orel 
(Estonija) 61,68 m, 2. Laura Đekano-
vić (Kronos) 51,10 m ...

- kopje (600 g): 1. Nina Rman 
(MASS) 45,14 m, … 8. Nina Kirič 
(Ptuj) 26,48 m ...

mlajši mladinci: 
- disk (1,5 kg): 1. Andraž Rajher 

(Ptuj) 38,53, 2. Matija Zlate (Triglav) 
37,13 m …

- kladivo (5 kg): 1. Andraž Rajher 
(Ptuj) 59,32, 2. Nik Meden Štrubelj 
(Domžale) 47,52 m, … 5. Nejc Ladič 
(Ptuj) 40,48 m …

- kopje (700 g): 1. Niko Štajmec 
(Poljane MB) 61,06 m ...

mlajše mladinke: 
- disk (1 kg): 1. Nuša Lužnik (S. Gra-

dec) 40,23 m ...
- kladivo (3 kg): Zala Kovačič (Bre-

žice) 48,72 m, … 4. Tia Kelc (Ptuj) 
42,67 m …

- kopje (550 g): 1. Hana Čerin (Tri-
glav) 41,20 m ...

metu kladiva, kjer je konkurente pre-
hitel za več kot 10 metrov. 

Končno oceno organizatorjev je 
podal predsednik AK Ptuj Dejan Dokl: 
»Z organizacijo tekmovanja smo se 
potrudili in ga po odzivih sodeč dobro 

izpeljati. Člani našega kluba so se po-
trudili z organizacijo, dobro pa so nas-
topili tudi naše tekmovalci na čelu s 
Kristjanom Čehom, ki je že na začetku 
sezone vrgel disk zelo daleč.«

JM, DB

Z zaostalo tekmo 17. kroga med 
Roltekom in Nafto je bila storjena 
uvertura v spomladanski del sezone 
tudi v 2. ligi. Boljšo formo pred ob-
računi ob koncu tedna so pokazali 
Prekmurci, zato so visoko slavili. Pod 
dva zadetka se je podpisal Marsel 
Stare, nekdanji igralec Tabora iz Se-
žane.

Tekma je bila zanimiva tudi za dra-
vaše, saj bo njihov prvi tekmec v tem 
delu sezone prav Roltek. Dobljani 
bodo na Ptuju gostovali v nedeljo, 6. 
3., ob 14.30.

V pripravah na spomladanski del 
sezone v 2. ligi so igralci Drave odi-
grali generalko z moštvom Ilirije. V 
dvoboju dveh drugoligaških ekip iz 
začelja lestvice (Ilirija 17, Drava 14 
točk) so slavili gostje iz Ljubljane, 
izid srečanja je bil 1:2. Strelec edine-
ga zadetka za ptujsko moštvo je bil 
Alen Ploj. 

2. SNL
17. KROG: Roltek Dob – Nafta 1903 

0:5 (0:2); strelci: 0:1 Stare (17.), 0:2 
Bolla (42.), 0:3 Stare (49.), 0:4 Halje-
ta (64.), 0:5 D. Nemeth (84.).
1. GORICA 18 15 1 2 33:8 46
2. TRIGLAV KRANJ 18 13 2 3 34:12 41
3. NAFTA 1903 18 9 5 4 45:20 32
4. ROGAŠKA 18 10 1 7 27:23 31
5. FUŽINAR VZAJEMCI 18 7 5 6 29:28 26
6. RUDAR VELENJE 18 8 1 9 32:30 25
7. BELTINCI TRATNJEK 18 6 7 5 23:23 25
8. ROLTEK DOB 18 7 4 7 27:28 25
9. PRIMORJE 18 6 6 6 26:24 24
10. KRKA 18 5 6 7 27:25 21
11. VITANEST BILJE 18 5 6 7 26:30 21
12. JADRAN DEKANI 18 4 7 7 22:22 19
13. KRŠKO 18 4 6 8 19:35 18
14. ILIRIJA 1911 18 4 5 9 18:25 17
15. DRAVA PTUJ 18 4 2 12 20:53 14
16. BREŽICE ČATEŽ 18 2 6 10 14:36 12

JM

Nogomet � 2. SNL

Lendavčani pred začetkom 
spomladanskega dela v 
dobri formi

Foto;: Črtomir Goznik

Utrinek s tekme med Dravo in Ilirijo
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Jeruzalem Ormož 
– Riko Ribnica 25:19 
(14:10)

JERUZALEM: Skledar (15 obramb 
– 1 x 7m), Balent; Mlač Černe, Bogadi 
2, Čudič 3 (1), Voljč, Fergola, Žuran, G. 
Hebar 3, Šulek 2, Pandev, Pungartnik 
4, Krabonja 3, Čirović 8 (2), Škrinjar. 
Trener: Saša Prapotnik.

RIKO: Meštrić (16 obramb – 1 x 
7m), Klarič (1 obramba – 1 x 7m), Gla-
van; Levstek, Podgorelec, Bogdano-
vić, Gorenc, Žagar 2, Ljevar 2 (1), Ra-
nisavljević, Miličević 8 (1), Cimerman 
2, Simić, Pucelj 5 (2), Begič Zbačnik. 
Trener: Robert Beguš.

SEDEMMETROVKE: Jeruzalem 
5/3; Riko 6/4.

IZKLJUČITVE: Jeruzalem 8; Riko 
14 minut.

IGRALEC TEKME: Alen Skledar 
(Jeruzalem Ormož).

Po štirih zaporednih porazih (Ko-
per, Krka – pokal, Urbanscape Loka, 
Grosist Slovan) je na Hardek v goste 
Ormožanom prispela tretjeuvrščena 
Riko Ribnica, ki je pred tekmo veljala 
za popolnega favorita. Obe zasedbi 
sta nastopili nepopolni: pri Ormoža-
nih so manjkali Rok Žuran, Tilen Kosi, 
Tinček Hebar in Aleš Zemljič, Riko pa 
je v Prlekijo pripotoval brez obolelih 
bratov Nosan, Mitja in Blaža.

V 5. minuti so domačini pred lepo 
polno dvorano povedli z 2:1, obe-

nem pa kar trikrat stresli okvir vrat. 
Sledile so v nizu tri obrambe Sandra 
Meštrića in Riko je to takoj izkoristil s 
serijo 0:3 (2:4).

Na drugi strani je z obrambami 
začel odgovarjati tudi Alen Skledar 
v golu Jeruzalema in v 18. minuti so 
Ormožani prvič povedli za dva gola 
(8:6). Do odmora je prednost Jeru-
zalema počasi naraščala, najprej na 
tri (10:7 v 20. minuti), nato na štiri 
zadetke (12:8 v 23. minuti). Kljub kar 
osmim obrambam Meštrića v 1. pol-
času je Ormožanom uspelo oditi na 
odmor s +4 (14:10). Zadnji ormoški 
zadetek pred odmorom je delo Nej-
ca Krabonja z desnega krila.

V prvih desetih minutah nadaljeva-
nja so gledalci videli malo zadetkov. 
Gostje so prvi gol v nadaljevanju do-
segli v 36. minuti iz sedemmetrovke 
(14:11), ko je zadel hrvaški rokometaš 
(eden od petih tujcev pri Riku) Leon 
Ljevar. Za Ormožane je prvi gol v na-
daljevanju uspel doseči Nik Ćirović 
v 39. minuti (15:12). Obrambi obeh 
ekip sta bili izjemno čvrsti, v golu pa 
fantastična Skledar (15 obramb) in 
Meštrić (16 obramb).

V 48. minuti je bil izid 18:16 za 
Ormožane. Ribničani so po zaslugi 
obramb svojega vratarja v zaključku 
tekme še dihali za ovratnik Jeruzale-
mu, a je ta ob podpori fantastičnega 
vzdušja v dvorani odigral izjemno in 
se „razletel“ po igrišču. S serijo 5:0 
je povedel za +7 (25:18). Skledar je bil 
nepremagljiv v golu, svojo najboljšo 

tekmo v dresu Jeruzalema pa je od-
igral prav Ribničan Nik Ćirović, ki je 
tekmo končal pri osmih doseženih 
golih.

V zadnjih petih minutah so gledal-
ci na Hardeku na nogah pozdravili 
zmago Jeruzalema, rajanje ob fanta-
stični predstavi pa se je preselilo še 
na parket.

V 17. krogu Ormožane čaka gosto-
vanje pri vodilnih Celjanih.

Uroš Krstič
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Rokomet � NLB liga, 16. krog

Na Hardeku padla močna Ribnica

»Poziv v reprezentanco jemljem kot nagrado 
za dosedanje delo«

Tajda Tripkovič, ŽRK Ptuj: »V preteklem tednu smo imele izjemno 
naporen ritem tekem, kar štiri smo odigrale v osmih dneh, v tem tednu 
pa me že čaka reprezentančni teden. Vpoklic v izbrano vrsto mi ogrom-
no pomeni, zame je velika čast igranje v dresu z državnim grbom. To 
jemljem kot nagrado in pozitivno smernico za naprej, obenem pa je 
dokaz, da dobro delam in da so to opazili tudi člani strokovnega vod-
stva reprezentance. Zagotovo bom v tem tednu dala vse od sebe in se 
tako poskušala pokazati v najboljši možni luči. Trudila se bom dostojno 
zastopati ŽRK Ptuj.

Z nekaterimi članicami reprezentance se že poznam iz mlajših selek-
cij, vseeno pa se veselim teh srečanj in tudi z vsemi drugih. Jasno je, da 
se lahko v teh krogih marsikaj naučim, kar je tudi eden mojih ciljev.«

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Ormoža so za svoje navijače pripravili lepo presenečenje in ugnali favorizirano ekipo Ribnice.

V ponedeljek se bo v Zrečah zno-
va zbrala ženska članska rokometna 
reprezentanca. Po decembrskem 
nastopu na svetovnem prvenstvu 
bo tokrat nadaljevala tekmovanje v 
reprezentančnem pokalu EHF euro 
in se v njem dvakrat pomerila z re-
prezentanco Severne Makedonije 
(nastopata še ekipi Norveške in Črne 
gore).

Slovenski selektor Dragan Adžić 
v tej akciji zaradi poškodb ne bo 
mogel računati na Branko Zec, Aljo 
Varagić, Tjašo Stanko, Nino Žabjek 
in Živo Čopi. Med rokometašicami 
tudi tokrat še ne bo Tamare Mavsar, 
ki se zaradi materinstva še pripravlja 
za vrnitev na igrišča.

„Zato smo na tokratni zbor pova-
bili nekaj novih obrazov. Na trenin-
gih želim preveriti raven njihovega 
rokometnega znanja in jim dati pri-
ložnost, da se izkažejo. S strokov-
nim štabom jim bomo obenem dali 
usmeritve pri delu v prihodnje, da pri 
svoji igri še napredujejo,“ je dodal 
Črnogorec na slovenski klopi.

Na priprave članske reprezentan-
ce so tako prvič vabljene srednja 
zunanja Blažka Hauptman (Litija), 
desno krilo Urša Urbančič (Branik 
Maribor) in vratarka Tajda Tripkovič 
(ŽRK Ptuj). 

„Za naš klub je to odlična novica, 
saj to nedvomno pomeni večjo mo-

tivacijo za delo tudi za vse ostale 
punce v klubu, tudi za tiste mlajše. 
Pomembno je, da so zraven tudi 
igralke iz manjših sredin, kjer se prav 
tako dobro in kakovostno dela,“ je 
ob tem dejal predsednik ŽRK Ptuj 
Robert Krasnič. 

Na Anžičevem seznamu pova-
bljenk so še krilne rokometašice 
Maja Svetik, Petra Kramar in Tija 

Gomilar Zickero, zunanje igralke Ana 
Abina, Ema Hrvatin, Elizabeth Omo-
regie, Nuša Fegic, Nina Zulič, Ana 
Gros in Dominika Mrmolja, krožne 
napadalke Nataša Ljepoja, Manca 
Jurič, Valentina Tina Klemenčič in 
Aneja Beganović ter vratarki Amra 
Pandžić in Maja Vojnovič.

Slovenke so v pokalu EHF euro, v 
katerem sodelujejo vse tri gostitelji-
ce letošnjega evropskega prvenstva 
v novembru – poleg Slovenije še Se-
verna Makedonija in Črna gora – ter 
aktualna evropska prvakinja Norve-
ška, doslej odigrale dve tekmi s sle-
dnjo. Skandinavke so bile na doma-
čem igrišču boljše z 29:17, na povrat-
ni tekmi v dvorani Stožice pa s 26:21.

Prva tekma s Severno 
Makedonijo bo v četrtek, 3. 
marca, ob 18. uri na sporedu 
v dvorani Zlatorog v Celju, 
povratna pa tri dni kasneje 
ob 18.30 v Areni Boris 
Trajkovski v Skopju.

sta, JM

Rokomet � Reprezentanca Slovenije

V reprezentanci tudi članica ŽRK Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Dobri nastopi Tajde Tripković v dresu ŽRK Ptuj niso ostali neopa-
ženi tudi ljudem okrog reprezentance. 

1. A SRL (ž) – modra skupina
REZULTAT ZAOSTALE TEKME 12. 

KROGA: Ptuj – Krim Mercator 26:41 
(13:23).

REZULTAT 16. KROGA: Z'dežele – 
Ptuj 36:20 (18:9).

OSTALI IZIDI: Velenje – Litija 22:22 
(15:13), Trgo ABC Izola – Mlinotest 
Ajdovščina 20:33 (9:20), 
1. MLINOTEST AJDOVŠČINA 15 12 2 1 26
2. Z'DEŽELE 15 12 1 2 25
3. KRIM MERCATOR 12 12 0 0 24
4. KRKA 13 9 1 3 19
5. LITIJA 13 4 1 8 9
6. ZAGORJE 11 4 1 6 9
7. PTUJ 13 3 1 9 7
8. VELENJE 15 3 1 11 7
9. ZELENE DOLINE ŽALEC 13 2 2 9 6
10. TRGO ABC IZOLA 14 2 0 12 4

 Liga NLB
REZULTATI 16. KROGA: Jeruzalem 

Ormož – Riko Ribnica 25:19 (14:10), 
Koper – Celje Pivovarna Laško 27:29 
(12:13), Dobova – Gorenje Velenje 
26:34 (10:15), Herz Šmartno – Lju-
bljana 27:27 (16:14), Maribor Branik 
– Slovenj Gradec 2011 28:24 (12:10), 
Sviš Ivančna Gorica – Trimo Trebnje 
22:29 (11:14), Urbanscape Loka – LL 
Grosist Slovan 29:28 (18:16).
1. CELJE PIVOVARNA LAŠKO 16 15 1 0 31
2. TRIMO TREBNJE 14 12 2 0 26
3. GORENJE VELENJE 15 10 1 4 21
3. RIKO RIBNICA 16 10 1 5 21
5. URBANSCAPE LOKA 16 10 0 6 20
6. KOPER 16 7 1 8 15
7. SLOVENJ GRADEC 16 7 1 8 15
8. LL GROSIST SLOVAN 15 7 1 7 15
9. MARIBOR BRANIK 16 7 1 8 15
10. JERUZALEM ORMOŽ 15 5 2 8 12
11. DOBOVA 16 5 1 10 11
12. SVIŠ IVANČNA GORICA 16 4 0 12 8
13. LJUBLJANA 16 2 1 13 5
14. HERZ ŠMARTNO 15 1 1 13 3

Rokometašice ŽRK Ptuj so v zad-
njih osmih dneh odigrale kar štiri 
srečanja, kar je izjemno naporen 
ritem, ki bi ga težko zdržale tudi iz-
kušene profesionalke. V tem času so 
zabeležile dve zmagi (prvenstveno v 
Izoli in pokalno proti Braniku) ter do-
živele dva poraza – z ekipama Krim 
in Z'dežele.

»Z dvema zaostalima tekmama 
smo še pred reprezentančnim 
premorom opravili zaostale obve-
znosti. Čeprav je bilo izjemno na-
porno, nam bo v nadaljevanju se-
zone to prišlo še kako prav, saj nas 
poleg prvenstvenih srečanj čaka 
še zaključni turnir pokalnega tek-
movanja. V klubu se trudimo, da bi 
ga organizirali v Ormožu (dvorana 
Ljudski vrt ni primerna, op. a.), kjer 
je za to zelo izurjena organizacij-
ska ekipa,« je dejal trener ŽRK Ptuj 
Matej Bračič.

Ptuj – Krim Mercator 
26:41 (13:23)

ŽRK PTUJ: T. Tripkovič, Korpar; 
Kolenko 16 (3), Želj 3, Planinc 3, 
Bedrač 2, Puž 1, Luknjar 1, Šemrl, Ci-
glar, Krasnič, Wudler. Trener: Matej 
Bračič.

Tekma med ŽRK Ptuj in Krimom 
je bila po dogovoru med ekipama 
v petek odigrana v dvorani Stožice, 
čeprav so bile uradne gostiteljice 
tekme Ptujčanke.

Po začetnem otipavanju (2:2) so 
udeleženke Lige prvakinj zagospoda-
rile na igrišču in si do 10. minute pri-
igrale pet golov prednosti (3:8). Od-
por Štajerk pa s tem še ni bil dokonč-
no zlomljen, še v 15. minuti je bil izid 
8:11. Z drugim močnejšim valom agre-
sivne igre so krimovke vendarle poka-
zale svoje moč in prišle do dvomestne 
prednosti (10:22 v 27. minuti).

V drugem delu je prednost Lju-
bljančank naraščala počasneje, 
končna razlika je bila znosnih 15 go-
lov. Spomnimo: prva njihova med-
sebojna tekma se je ob koncu sep-
tembra končala z rezultatom 49:23. 
Igro ekipe Ptuja je pohvalila tudi tre-
nerka Krima Nataša Derepasko.

V dresu ptujske vrste je po presta-
ni bolezni znova blestela Minea Ko-
lenko, ki je dosegla krepko več kot 
polovico golov svoje ekipe (16 od 
26 – 61,5 %). Pri Krimu se je strelsko 
izkazala 23-letna Ema Abina, ki je 
dosegla 8 golov. Med strelke se je 
pri Ljubljančankah vpisala tudi Or-
možanka Neja Polak, po enkrat je 
zadela iz igre in 7-metrovke.

Z'dežele – Ptuj 36:20 
(18:9)

ŽRK PTUJ: T. Tripkovič; Kolenko 5 
(2), Planinc 5 (2), Luknjar 4, Bedrač 2, 
Puž 2, Krasnič 1, Želj 1, Ciglar, Wudler. 
Trener: Matej Bračič. 

Po slabih dveh dneh za regenera-
cijo so se Ptujčanke v nedeljo odpra-
vile v goste še k drugi ekipi z vrha 
lestvice, celjski Z'dežele. To vodi nek-
danja reprezentančna vratarka Miša 
Marinšek, ki je nekaj let branila tudi 
barve ptujskega kluba. Kljub temu 
ni bila s svojimi varovankami nič kaj 
popustljiva do nekdanjega kluba …

Najboljša strelka lige Minea Ko-
lenko je do šeste minute za gostu-
joče moštvo zabila tri zadetke iz igre 
(4:4). To je Marinškovo spodbudilo 
k izdaji navodil za tesno pokrivanje 
organizatorke igre ŽRK Ptuj, po-
sledično je bila igra gostij močno 
ohromljena. Nekaj časa so še držale 
priključek, nato pa se je prednost po-
večevala. Svoje je na koncu naredila 
tudi utrujenost …

»Že zaradi tega napornega ritma se 
je bilo težko znajti, pokrivanje Minee 
pa nam je stvar še dodatno otežilo. 
Ne glede na vse dekleta tokrat niso 
odigrala tako dobro kot na nekaterih 
prejšnjih tekmah, obramba je bila pre-
malo trdna, v napadu pa ni bilo prave 
gibljivosti. Nista pa poraza proti Krimu 
in Celju seveda nič tragičnega, tekme 
z našimi neposrednimi konkurentka-
mi v boju za obstanek šele pridejo in 
takrat bomo morali pokazati pravi ob-
raz,« je zaključil Matej Bračič.

JM

Rokomet � 1. A SRL (ž) - modra skupina

Ritem, da te kap

Foto: Črtomir Goznik

V napornem ritmu so ptujska dekleta dosegla zmagi in poraza.

Alen Skledar, Jeruzalem: „Po bledih predstavah 
v Škofji Loki in Ljubljani je na nas v zadnjih štiri-
najstih dneh letelo veliko kritik. In to opravičeno. 
Tokrat smo pokazali svoj pravi obraz in pravo bor-
benost, tak pristop bi morali imeti na vsaki tekmi. 
Imam občutek, da nas je Ribnica nekoliko podceni-
la, to smo uspešno izkoristili in na kolena položili 
močnega nasprotnika. Zelo sem vesel tudi svoje 
predstave, saj menim, da sem danes enakovredno 
stal na nasprotni strani vratarja Meštrića, ki je le-
tos najboljši vratar lige. Hvala znova navijačem in 
kurentom. Takšno vzdušje lahko doživiš samo na 
Hardeku in hvala, da sem lahko del te lepe zgodbe. 
Ob tej priložnosti lahko povem, da v dresu Jeruza-
lema ostajam tudi prihodnjo sezono. Sem 20-letnik, 
ki v celotni ligi NLB dobiva največjo minutažo, kar 
je še en dokaz, da je Ormož prava odskočna deska 
za mlade športnike.“

David Bogadi, Jeruzalem: „Prvi dve tekmi v letu 
2022 smo igrali pod nivojem, ki ga zmoremo, upam, 

da tega več ne ponovimo. Hkrati upam, da smo se s 
tokratno predstavo vsaj malo oddolžili svojim zvestim 
navijačem. Borbenost je bila na visokem nivoju, čes-
titam soigralcem in strokovnemu štabu za zasluženo 
zmago. Odločila je zelo dobra igra v obrambi, kjer je 
blestel naš vratar Skledar, v napadu pa smo bili strpni 
in delali redke napake ter zato prejeli le malo število 
lahkih zadetkov. Hvala navijačem, še posebej Ormo-
žanom in ormoškim kurentom, saj so ustvarili vzdušje, 
ki nam ga v Sloveniji vsi zavidajo.“

Uroš Miličević, Riko: „Vedeli smo, kam prihajamo, 
kljub vlogi favorita pa smo doživeli poraz na vročem 
Hardeku. Tukaj je res lepo igrati, saj je atmosfera ob 
igrišču res odlična. Odločila je boljša igra Jeruzalema 
v obrambi, ki je prejela le 19 zadetkov. Ko daš tako 
malo golov, ne moreš zmagati v Ormožu. Pohvalil bi 
tudi oba vratarja, ki sta branila fantastično. Čestitke 
Ormožanom za več kot zasluženo zmago. Zdaj mora-
mo iskati točke nekje drugje. Še vedno naš cilj ostaja 
končno tretje mesto.“
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Vindiša, po odsluženi kazni pa se je v 
ekipo vrnil Rok Šnofl .

Srečanje so gostje začeli izjemno, 
že v 1. minuti jih je v vodstvo pove-
del Urban Goričan. Po izenačenju 
domačinov sta goste na rob prese-
nečenja pripeljala Niko Vajda in Ma-
tic Goznik, ki sta zadela za vodstvo 
1:3. Posebej lep je bil gol Vajde, ki je 
zadel iz voleja.

V tistem trenutku so v vrstah 
domačinov, ki jih tokrat s strani 
ni vodil trener Kujtim Morima (ka-
zen), zazvonili vsi alarmi. Sledilo je 
njihovo obleganje gola gostov, s 
kakovostjo in kančkom sreče pa so 
vendarle zmogli popolni preobrat. 
Trikrat so zadeli okvir gola, trikrat 
pa so zatresli mrežo, zadnjič dobri 
dve minuti pred koncem, ko je gol 

zabil eden izmed številnih repre-
zentantov v njihovih vrstah Žiga 
Čeh – 4:3. Ironija je, da so igralci iz 
Ljutomera zadnjega prejeli iz pro-
tinapada …

Meteorplast ŠIC bar bo v petek, 
4. marca, vnaprej odigral tekmo 17. 
kroga. Gostoval bo v Kopru pri ekipi 
Bronxa.

JM

Futsal � 1. SFL, 15. krog

Andrijašević do trojčka, 
Meteorplast pretil prvakom
Hiša daril Ptuj – Mlinše 
6:3 (5:1)

STRELCI: 1:0 Rednak (2.), 2:0 An-
drijašević (2.), 3:0 Andrijašević (10.), 
4:0 Andrijašević (11.), 5:0 Pihler (18.), 
5:1 Mezek (18.), 5:2 Mezek (28.), 5:3 
Smrkolj (36.), 6:3 Kneževič (40.).

HIŠA DARIL PTUJ: Caf, Zdovc, 
Anžel; U. Senekovič, Rednak, Debe-
ljak, Lokovšek, Pihler, Andrijašević, 
Gajser, Jelić, Pasariček, Kneževič. 
Trener: Robert Grdović.

Igralci Ptuja so v 15. krogu gostili 
igralce iz Zagorja ob Savi in se znašli 
v vlogi favorita, to pa upravičili tudi 
na igrišču. V drugem delu sezone so 
z okrepljeno zasedbo nakazali dvig 
forme in po Meteorplastu (v prven-
stvu) in Bronxu (v pokalu) nanizali še 
tretjo zaporedno zmago.

Končni razplet je bil nakazan že 
po dveh uvodnih minutah, ko so 

domačini povedli 2:0. Najprej je Pa-
sariček s sijajno asistenco omogočil 
gol Rednaku, nato pa je Vlado An-
drijašević po samostojnem prodoru 
dosegel svoj prvi gol na tekmi.

Ko se je zdelo, da so gostje ven-
darle nekoliko zadihali, je znova sle-
dil njihov kratki mrk, ki so ga domači-
ni sijajno izkoristili. Po novi asistenci 
Pasarićka je še drugič na srečanju za-
del Andrijašević, isti igralec pa je svoj 
trojček dokončal minuto kasneje po 
podaji Lokovška – 4:0.

V 18. minuti so domačini izved-
li najlepšo akcijo tekme; začel in 
končal jo je kapetan Thomas Pihler, 
vmes pa je odlično tekmo Andrija-
šević oplemenitil še z asistenco čez 
skoraj celo igrišče za 5:0. Gostje so 
še pred odmorom znižali na 5:1, vra-
tarja Kevina Cafa je premagal Jure 
Mezek.

V drugem delu so domačini po-
kazali nekaj več slabosti, predvsem 

pa so še enkrat potrdili dejstvo, da 
se veliko slabše znajdejo pri branje-
nju prednosti kot pa pri napadanju. 
Igralci Mlinš so se tako uspeli prib-
ližati na 5:3 (še enkrat Mezek in Nik 
Smrkolj iz 10-metrovke), kakšne 
misli na točko pa so jim domačini 
vendarle preprečili. Zmago je v zad-
nji minuti tekme potrdil Denis Kne-
ževič – 6:3.

Ptujska zasedba je tako ohranila 
teoretične možnosti za naskok na 
3. mesto po rednem delu sezone, 
a bi moral Siliko obe preostali sre-
čanji izgubiti (z Bronxom in Me-
teorplastom), Ptuj pa zmagati (z 
Dobrepoljem in Oplastom).

Dobovec – Meteorplast 
Šic bar 4:3 (1:2)

STRELCI: 0:1 Goričan (1.), 1:1 Ma-
toševič (4.), 1:2 Vajda(15.), 1:3 Goznik 
(24.), Čujec (29.), 3:3 Cesarec (31.), 
4:3 Čeh (38.)

METEORPLAST ŠIC BAR: Lovren-
čič, Kovše, A. Goznik, M. Goznik, 
Rajter, Gašparič, Trstenjak, Goričan, 
Aljaž Ruis, Šnofl , Alen Ruis, Vajda. 
Trener: Tomislav Novak.

Prleki so po bolečem izpadu iz 
pokalnega tekmovanja (z Litijo so 
izpadli zaradi manj doseženih golov 
v gosteh) v prvenstvu gostovali v 
Rogaški Slatini, kjer so merili moči z 
aktualnimi prvaki in udeleženci Lige 
prvakov, Dobovčani. Trener ljuto-
merskega moštva Tomislav Novak 
tokrat ni mogel računati na Kristiana 
Škergeta, Miho Prijola in Marcela 

1. SFL
REZULTATI 15. KROGA: Dobovec 

– Meteorplast Šic bar 4:3 (1:2), Hiša 
daril Ptuj – Mlinše 6:3 (5:1), Oplast 
Kobarid – Dobrepolje 4:4 (1:2), Liti-
ja – Siliko Vrhnika 4:1 (2:0). Prosta je 
bila ekipa Bronx Škofi je. 
1. DOBOVEC 13 10 2 1 75:24 32
2. LITIJA 13 10 2 1 46:25 32
3. SILIKO VRHNIKA 14 7 4 3 56:44 25
4. HIŠA DARIL PTUJ 14 6 3 5 55:44 21
5. OPLAST KOBARID 14 4 4 6 34:50 16
6. METEORPLAST ŠIC 13 3 4 6 41:45 13
7. MLINŠE 13 3 3 7 36:52 12
8. DOBREPOLJE 13 1 4 8 28:69 7
9. BRONX ŠKOFIJE 13 0 6 7 24:42 6

torek � 1. marca 2022Šport, šport mladih16

sport@radio-tednik.si

Na vrsti 
Pokal Terme Olimia

Konec tedna bo na sporedu 
zaključni turnir Pokala Terme 
Olimia, v petek in soboto se 
bodo najboljše štiri ekipe v 
Podčetrtku borile za lovoriko. 
Branilec naslova je Dobovec.

Polfi nalna para (4. 3.): Litija 
– FC Hiša daril Ptuj (ob 17.30), 
Siliko – Dobovec (ob 21.00).

Tekmi za 3. in 1. mesto bosta 
v soboto.

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši FC Hiša daril Ptuj so vse dvome o zmagovalcih razrešili že v uvodnih minutah tekme.

Foto: Črtomir Goznik

Mladinska vrsta Aluminija je v zaključku tekme klonila proti Kopru. 

V 1. slovenski mladinski in kadet-
ski ligi je bil na sporedu uvodni krog 
spomladanskega dela sezone. Ekipe 
iz Kidričevega in Ptuja niso imele ve-
liko razlogov za veselje …

Mladinci in kadeti Aluminija so 
gostili vrstnike iz Kopra in v dveh 
izenačenih tekmah iztržili točko. To 
so z remijem brez golov osvojili ka-
deti, mladinci pa so v končnici tekme 

potegnili krajšo, izgubili so 1:2 (0:0) 
- strelci: 0:1 Đuričin (59), 1:1 Medved 
(68.), 1:2 Đuričin (87.). 

Še s slabšo bero so se morali na 
gostovanju pri vodilni Iliriji sprijazniti 
dravaši: mladinci so klonili 0:2, ka-
deti pa 0:4. Slednji so večino tekme 
odigrali z deseterico na igrišču, že 
v zgodnji fazi tekme je bil izključen 
Gregor Dover.

V naslednjem krogu se bosta Dra-
va in Aluminij merila med seboj.

Skupna lestvica 1. SML/SKL:
1. ILIRIJA EXTRA-LUX 32 20 5 7 65
2. DOMŽALE 32 20 4 8 64
3. BRINJE GROSUPLJE 32 16 9 7 57
4. MARIBOR 30 13 10 7 49
5. OLIMPIJA LJUBLJANA 31 15 4 12 49
6. KOPER 32 14 7 11 49
7. BRAVO MASTERCARD 31 13 8 10 47
8. NOVA KBM ALUMINIJ 32 10 11 11 41
9. KRKA 32 11 8 13 41
10. A2S CELJE 32 8 13 11 37
11. MURA 31 9 8 14 35
12. TRIGLAV KRANJ 29 9 5 15 32
13. RADOMLJE 32 7 9 16 30
14. DRAVA PTUJ 32 3 3 26 12

JM

Nogomet � Mlajše selekcije

Edina točka kadetom 
Aluminija

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa OŠ Majšperk je osvojila naslov medobčinskih prvakinj v košarki.

Sevnica – Moškanjci-
Gorišnica 32:22 (17:12)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Ranfl , 
Bratuša, Brodnjak; Ozmec 5, Krasnič 
4, Šandor 3 (1), Zupanič 3, N. Bedrač 
2, Hrupič 2, Lorenčič 1, Sok 1, Tement 
1, T. Bedrač, Leben. Trener: Siniša Ta-
dujković.

SEDEMMETROVKE: Sevnica 2/4; 
Moškanjci-Gorišnica 1/5.

IZKLJUČITVE: Sevnica 6 minut; 
Moškanjci-Gorišnica 14 minut. 

V Sevnici se je v petek odvil ob-
račun tekmecev iz sredine lestvice, 
pred tekmo sta moštvi Sevnice in 
Gorišnice ločili le dve točki. Želje 

moštva iz Gorišnice, da bi se z mo-
rebitno zmago točkovno izenačili s 
Posavci, se niso uresničile …

Tekma je v uvodu minila v števil-
nih izenačenjih, še v 24. minuti je bila 
razlika v prid domačinov minimalna 
– 10:9. Takrat sta bila pri gostih za-
pored izključena Žan Ozmec in Matic 
Leben, kar so Sevničani izkoristili za 
dosego delnega izida 5:0 (15:9 v 28. 
minuti).

V drugem polčasu so Gorišničani 
uspeli znižati zaostanek na -3 (18:15), 
nato pa je sledil nov, kar 13-minutni 
strelski post, v katerem so domačini 
z delnim izidom 7:0 (25:15) odločili 
tekmo. 

V zaključku tekme gostje niso us-
peli izkoristiti štirih zaporednih 7-me-
trovk, v vseh primerih je bil uspešnej-
ši domači vratar Klemen Nunčič, ki je 
tekmo končal s 16 obrambami.

JM

V dvorani OŠ Majšperk je v organi-
zaciji Zavoda za šport Ptuj potekalo 

medobčinsko tekmovanje v košarki 
za učenke letnika 2009 in mlajše. 

Prijavljeni ekipi sta odigrali izenače-
no tekmo (3 krat 10 minut), ki so jo 
na koncu domačinke odločile v svoj 
prid z minimalno razliko. Obe ekipi 
sta se sicer uvrstili na območno tek-
movanje. 

Rezultat: OŠ Majšperk – OŠ Mar-
kovci 30:28. 

UR

Rokomet � 1. B SRL (m)

Mrk v končnici prvega 
polčasa

Šolski šport � Košarka, dekleta

Domačinke v svoj prid 
odločile izenačeno tekmo

1. B-SRL (m)
REZULTATI 17. KROGA: Sevnica – 

Moškanjci-Gorišnica 32:22, Črnomelj 
– Dol Tki Hrastnik 26:31, Grosuplje – 
Butan Plin Izola 20:27, Krka – Rado-
vljica 36:28, Škofl jica – Krško 28:31. 
1. KRŠKO 14 13 0 1 26
2. KRKA 15 13 0 2 26
3. BUTAN PLIN IZOLA 15 11 1 3 23
4. ŠKOFLJICA PEČJAK 14 7 3 4 17
5. SEVNICA 15 7 1 7 15
6. MOKERC – KIG 14 5 3 6 13
7. MOŠKANJCI-GORIŠNICA 13 5 1 7 11
8. DOL TKI HRASTNIK 14 5 1 8 11
9. GROSUPLJE 14 5 1 8 11
10. FRANKSTAHL RADOVLJICA 14 3 2 9 8
11. ČRNOMELJ 15 2 1 12 5
12. ALPLES ŽELEZNIKI 13 1 2 10 4
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Na Ribiški poti, ki spada v četr-
tno skupnost Jezero, je bilo zadnje 
dni zelo glasno. Vztrajno, eden po 
eden, so se otroci, stanujoči tam, 
zbirali in do srede minulega tedna 
formirali pravo skupino pokačev. 
Biči, ki so jih že nekateri zadnje te-
dne vihteli po domači ulici, so na 
dan kurentov glasno pokali tudi v 

centru mesta. Atrakcija malih po-
kačev, ki so se urili in pripravljali 
pod mentorstvom drugega princa 
karnevala Zvonka Križaja – Zokija, 
je navdušila množico obiskoval-
cev. 

Da otroci imajo željo in talent, je 
njihov mentor spoznal kmalu za-
tem, ko je zaslišal konstante poke 

bičev v tem delu mesta. Anže Br-
mež je najmlajši med njimi in šteje 
le šest let, nad pokanjem se je nav-
dušil že lani. Trenutno najstarejši 
član skupine je 11-letni Tai Janžeko-
vič, ki pravi, da se otroci v ulici ve-
liko družijo in da so tako ugotovili, 
da imajo mnoge skupne interese, 
tudi pokanje.

Časa za vajo sicer ni bilo veliko. 
Dejansko so se izurili v dobrem 
tednu, nekateri so šele takrat 
prvič prijeli bič v roke, kar pa se na 
predstavitvi niti slučajno ni slišalo. 
Prvi, ki je začel s pokanjem v tej 
majhni, a razigrani ulici, je bil Žan 
Kovše. Sledili so mu drugi. Neka-
tere so navdušili sosedje, večjim 

so sledili manjši, spet drugi so že-
ljo, da tudi sami poskusijo, začutili 
ob gledanju svojcev, očetov, ded-
kov …

»Jaz sem že nekajkrat pokal, moj 
brat Lan pa je bič prvič v roke prijel 
pred nekaj dnevi. Obema nama je 
to zelo všeč. Pust je res najlepši 
čas,« pravi simpatični Liam Kelc, ki 
je tudi ponosen korant.

Da se je majhna skupina, ki delu-
je tako kratek čas, na predstavitvi 
v mestu pokazala kot sinhrona in 
usklajena, je najbolj zaslužen nji-
hov mentor, za katerega otroci 

pravijo, da je bil odličen in prijazen 
učitelj, je pa zahteval tudi red in 
disciplino. Rezultat tega in zagna-
nosti podmladka je odličen nastop.

Številni otroci se zraven pokanja 
udeležujejo še drugih pustnih ak-
tivnosti in nadaljujejo etnografsko 
tradicijo. Nekateri so kurenti, hu-
dički, ruse …

Kot prava skupina pokačev ima-
jo tudi spremljevalke. Tri simpa-
tične deklice, oblečene v narodne 
noše, so ponosno stopale pred 
pokači in nosile tablo z napisom 
imena skupine.

Že tako dobri medsosedski od-
nos v ulici se bodo po tej izkušnji 
gotovo še izboljšali. Mali pokači pa 
obljubljajo, da bodo zgodbo, ki jih 
je močno povezala, nadaljevali in 
bodo naslednje leto še bolj glasno 
pokali. Povsem možno je, da jih bo 
takrat še več. Glede na številčnost 
skupine je Ribiška ulica očitno pre-
cej »plodna«. 

Dženana Kmetec

Ptuj � Otroci iz ene ulice formirali svojo etnografsko skupino

Ribiška pot: ulica malih, simpatičnih pokačev
Izjemen primer tega, kako se v naših krajih ohranja in prenaša pustna tradicija, so pokači z Ribiške poti. Sosedje, dečki in deklice, stari od 6 do 11 let, so se 
povezali in z nekaj vaje v mestu priredili pravi spektakel. Deseterica pokačev s tremi spremljevalkami je nastopila suvereno in sinhrono, čeprav so skupino 
ustanovili le nekaj dni pred nastopom v mestu.

Ko sediva v kuhinji ob njeni do-
mači mizi, Marija pove, da ima v 
enem izmed predalnikov še vedno 
shranjeno prvo kvačkano kapi-
co. Stara komaj deset let se je že 
dobro znašla s pletilkami v rokah. 
Prav tako se je hitro naučila različ-
nih pletilnih tehnik. Vse od takrat 
so v njenem domu različni pletilni 
pripomočki: preje z volno ali bom-
bažem, kvačke različnih debelin … 
Tudi pulover v nežno roza barvi, ki 
ga ima oblečenega med najinim 
pomenkovanjem, je spletla sama, 
in kot je v zadnjem času modno, 
k temu dodala še trak za lase v isti 
barvi.

Pri »babiki« v kuhinji je izredno 
prijetno, na kuhinjski mizi so rože 
iz krep papirja, ki jih že tradicio-
nalno izdeluje v času pusta. Letos 
je uspela izdelati kar 15 t. i. dühov. 
Gre za pisani okras, ki se je včasih 
uporabljal na poroki, kasneje pa se 
je prenesel v čas fašenka. Obod je 
iz žice, nanj pa so prepleteni pisani 
trakovi iz krep papirja. 

Gamaše za korante se 
pletejo dva dni

Nato mi pokaže še gamaše, ki 
so prav gotovo nekaj posebnega, 
to ni samo pletenje »levo« in »des-
no«, ampak so vzorci res zelo bo-
gati, nekateri imajo tudi vpletene 
kite, kar je izjemno zahtevno, pa 
posebne »confl eke«. Ene gamaše 

plete dva dni, kar pomeni, da je tre-
ba za to opravilo imeti tudi veliko 
mero potrpežljivosti in mirnosti. 
»Ko vidim koranta, ki nosi moje ga-
maše, se počutim vesela, zadovolj-
na, pa čeprav se jih že od otroških 
let bojim. Pa saj dobro vem, da so 
to ljudje, samo neka groza me pač 
vedno prevzame.« 

Včasih je za pletenje uporablja-
la pletilni stroj, sedaj pa je le-ta 

že vrsto let pospravljen nekje na 
podstrešju. Vsi njeni izdelki imajo 
izjemno vrednost, saj so pleteni 
izključno ročno, Mariji pa so pred-
vsem v veliko zadovoljstvo. Žal na-
slednikov, ki bi nadaljevali s plete-
njem gamaš, nima. Je sicer ponos-
na babica in tudi že prababica. Mla-
dim generacijam sporoča naj tudi 
v bodoče ohranjajo pustne šege 
in navade v teh krajih: »Pri nas pač 

imamo radi te pustne običaje, vsi 
nekako živimo za to in imamo radi 
to norijo.« Za veliko noč bo Marija 
pletla kokoške, pa korpice in jajčke, 
ob božiču pa njeno božično drevo 
krasijo »engeli«, ki jih kvačka sama. 
Vse leto ji tako dela ne zmanjka, pri 
tem jo seveda podpira njen mož – 
čez dve leti bosta praznovala 65 let 
skupnega življenja.

Estera Korošec 

Markovci � Marija Veršič že 70 let plete 

K Medičovi »babiki«po gamaše
V Markovcih so ljudje še vedno tesno povezani s pustnimi običaji. Med njimi je tudi Marija Veršič in Zabovcev, ki ima prav 
posebno poslanstvo – plete namreč gamaše za korante. Pri svoji 85 letih je Medičova »babika«, kot jo kličejo prav vsi v vasi, 
še vedno tako spretna z rokami kot v mladih letih. Z neverjetno natančnostjo že skoraj 70 let plete rdeče ali zelene gamaše, 
ki so nepogrešljiv del korantove oprave. Že vrsto let je edina pletilja v teh krajih, ki to ročno spretnost še obvlada. To obču-
dovanja vredno znanje je prejela od svoje mame in ga še dodatno nadgradila. 

Foto: EK

Bogato izdelane korantove gamaše

Foto: Sandi Kelc 

Pokači z Ribiške poti so odlično prikazali, kako se pustna tradicija prenaša iz roda v rod. 
Foto: Sandi Kelc 

V sredo je bilo mesto nabito polno.

Foto: EK

Medičova »babika« je letos naredila 15 takih dühov.

Foto: EK

Marija izdeluje tudi rože iz krep papirja. 
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Ostaja na istem naslovu oz. v 
istih prostorih (Ulica heroja Lacka 
5/II), kjer je do upokojitve delala 
sedaj že upokojena notarka Mari-
ja Škovrlj in kjer se je začela njena 
karierna pot. Po dolgem izbirnem 
postopku, ki se je začel že lani 
avgusta, ji je uspelo na podlagi pi-
sne dokumentacije in pri pisnem 
preizkusu usposobljenosti, ki ga je 
izvedlo Ministrstvo za pravosodje, 
zbrati najvišje število točk. Med 
petimi prijavljenimi kandidati, ki 
so izpolnjevali pogoje po Zakonu 
o notariatu, je bila na podlagi od-
ločbe Ministrstva za pravosodje 
izbrana za prosto notarsko mesto 
na Ptuju.

„Na nek način sem nasledila 
notarko Marijo Škovrlj, mojo uči-
teljico, osebo, od katere sem se 
zelo veliko naučila. Resnično sem 
ji hvaležna za vso podporo skozi 
celotno mojo dosedanjo kariero. 
Še sedaj se živo spominjam tre-
nutka, ko me je poklicala, bilo je 
dva dni pred mojo poroko, junija 

2009, in mi ponudila delo. Začela 
sem kot notarska pripravnica. Ko 
sem opravila pravniško državni iz-
pit, pa sem bila z odločbo Notarske 
zbornice imenovana za notarsko 
pomočnico in nato namestnico. 
Skozi vsa leta dela v notarski pisar-
ni sem se dobro seznanila z delom 
notarja, pridobila ustrezne delovne 
sposobnosti, izkušnje in strokovno 
znanje, ki jih notar potrebuje. Tako 
je ta poklic postal že del mojega 
življenja. Notar zagotavlja zelo ši-
rok spekter pravnih storitev. Naj-
večkrat stranke pridejo k notarju, 
ko potrebujejo sestavo katere od 
pogodb ali sporazuma, ki jih notar 
sestavi v obliki notarskega zapisa 
oz. na zahtevo stranke v obliki za-
sebne listine, oporoko ali pa želijo 
samo notarsko overiti pogodbo, 
opraviti vpis ali izbris v zemljiški 
knjigi. Veliko je tudi opravil v zvezi s 
statutarnimi spremembami gospo-
darskih družb. Po novem družin-
skem zakoniku pa so notarji dobili 
tudi pomembne nove pristojnosti. 
Sedaj se lahko zakonca sporazum-
no razvežeta tudi pred notarjem, 
kar je enostavnejše, hitreje in brez 
sodišča, vendar samo pod pogo-
ji, ki jih določa družinski zakonik. 
Pomembno novost določa tudi 

85. člen DZ, ki uvaja pogodbo o 
ureditvi premoženjsko-pravnih 
razmerij v primeru razveze. To so 
samo nekatera opravila, ki jih lahko 
stranke opravijo pri notarju. Prak-
tično in enostavneje se je obrniti na 
notarja, ki bo poskrbel za pravno 
varnost pravnega posla in strokov-
nost notarske storitve. V pripravi je 
tudi predlog sprememb zakona o 
notariatu, s katerim se želi doseči 
pravna podlaga za digitalizacijo no-
tarskih storitev, kar poznajo že ne-
katere evropske države. V prihod-
nje bo tako strankam omogočeno, 
da bodo lahko notarski zapis skle-
nile tudi na daljavo, brez osebnega 
obiska notarja, seveda ob izpolnje-
vanju vseh zakonskih pogojev, da 
bo še vedno zagotovljena najvišja 
mera pravne varnosti,“ je o delu 
notarja, poklica, ki je že postal del 
njenega življenja povedala Petra 
Starkl Cafuta. 

V notarski pisarni se notar sre-
čuje s številnimi različnimi ljudmi, 
različnimi zgodbami in življenjski-
mi situacijami. Kot notarka jim bo 
znala prisluhniti, svetovati in jim 
strokovno pomagati.

Svoje delo, poslanstvo bo opra-
vljala predano in z velikim vese-
ljem, saj si želi, da bodo stranke 
z njenim delom zadovoljne, da se 
bodo z veseljem vračale. Samo 
tako lahko ljudje zaupajo v notari-
at, našo strokovnost, neodvisnost, 
kar je bistvo notariata kot javne 
službe, je še posebej izpostavila 
nova ptujska notarka, ki je hva-
ležna svoji družini, še posebej pa 
možu, za vso podporo in razume-
vanje, brez katerih ji ne bi uspelo 
uresničiti svojih sanj.  

MG

Letošnje leto je že 12. leto de-
lovanja ansambla Špadni fantje, 
ki prihaja iz Vipavske doline. Ko-
ronsko obdobje jim je odpihnilo 
praznovanje 10-letnice delovanja 
in tudi izdajo prvega CD-ja. Ko se 
bodo razmere povsem umirile, pa 
bo tudi čas za to, je v imenu an-
sambla povedal vodja Matej Šček. 
Skladbe so v glavnem že priprav-
ljene, nekaj pa jih je še v pripravi. 
Izdajo CD-ja so želeli povezati s 
praznovanjem obletnice.

Zadovoljni so, da so ta čas trde 
preizkušnje za vse dobro prestali, 
da so ostali skupaj, nekaj vadili v 
živo, nekaj vsak doma, se posve-
tili repertoarju in novim načrtom. 
V obdobje sproščanja ukrepov so 
vstopili previdno, brez velikih pri-
čakovanj. Tako kot vsi ansambli si 
želijo ponovno čim več nastopati 
v živo, uživati v skupnih trenutkih 
z vsemi ljubitelji narodno-zabav-
ne glasbe. Prav tako pa si želijo, 
da bi jih še posebej razveselili s 
kakšno uspešnico, ki bo našla traj-
no mesto v zakladnici slovenske 
narodno-zabavne glasbe. Z nekaj 
svojimi skladbami jim je že uspelo 
prepričati žirije več festivalov.

Na 24. festivalu Slovenska pol-
ka in valček z letnico 2020, ki je 
potekal v virtualni obliki, se jim 
je z valčkom Tvoje ljubezni do-
tik uspelo uvrstiti na drugo mes-
to po številu glasov strokovne in 
medijske žirije. Le za dve točki so 

zaostali za zmagovalnim valčkom 
Veselih svatov Zakaj si pustil me. 
Pod glasbo in priredbo se je pod-
pisal Rok Švab, besedilo je napi-
sala Vera Šolinc. Za ta valček pa 
so prvič v lastni produkciji tudi 
izdelali video podobo. Zanjo je za-
služen njihov kitarist Tomaž, ki se 
je posvetil tudi video-produkciji, 
tako da pripravlja in snema vide-

ospote tudi že za druge ansamble.
Občinstvo ga je dobro sprejelo. 

Lani so prejeli zlatega zmaja na 
festivalu Vurberk 2021 za valček 
Ne pozabi (Brane Klavžar, Roma-
na Cafuta), s katerim so postali 
zmagovalci Festivala Vurberk. Po 
festivalu Pod Pohorjem v Oplotni-
ci, kjer so predstavili polko Dežnik 
(Brane Klavžar, Romana Cafuta), 

so jo v začetku letošnjega leta pre-
mierno predstavili tudi v videos-
potu. Čeprav na festivalih niso bili 
dolgo na odru, je bilo znova zelo 
lepo, ko so se lahko v živo predsta-
vili festivalskemu občinstvu. Za 
vsak ansambel je ta neposredni 
stik nadvse pomemben, samo da 
ni tišine na drugi strani, pove Ma-
tej Šček.

Razpise za letošnje festivale so 
že videli, se seznanili z razpisni-
mi pogoji, a kot so povedali, jih 
bomo po vsej verjetnosti lahko vi-
deli le na števerjanskem festivalu, 
ki je zanje tudi najbližji festivalski 
oder. Na njem so bili leta 2018 
tudi absolutni zmagovalci. Festi-
valska skladba je v zaključni fazi 
priprav. Avtor skladbe je Brane 

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Špadni fantje

Ptuj � Petra Starkl Cafuta, nova ptujska notarka

Strokovnost in neodvisnost – bistvo notariata
Nova ptujska notarka Petra Starkl Cafuta je pred 13 leti začela delati kot notarska pripravnica pri ptujski notarki Mariji Škovrlj, ki se je 31. decembra 
lani upokojila. 21. februarja letos pa je pred predsednikom višjega sodišča v Maribor zaprisegla, da bo vestno, pošteno, nepristransko ter v skladu s 
pravnim redom Republike Slovenije v naslednjih letih opravljala poklic notarke na Ptuju. Vrata svoje notarske pisarne bo prvič odprla danes, 1. marca, 
na pustni torek, ko bodo opravljene vse zakonske formalnosti. 

Foto: Črtomir Goznik

Petra Starkl Cafuta, nova ptujska notarka: „Uresničila sem svoje sanje.“

Klavžar, avtor besedila pa je Ivan 
Sivec. Naslova skladbe pa Špadni 
fantje v tem trenutku še ne želijo 
izdati.

Od leta 2018 nastopajo v zased-
bi: Matej Šček (kontrabas, klavia-
ture, vodja ansambla), David Puc 
(harmonika, bas kitara), Tomaž 
Šček (kitara) in Nina Kovšca (prvi 
vokal). Sicer pa pojejo tudi vsi trije 
fantje, vsi po vrsti so dobri pevci, 
ki so se kalili v najrazličnejših za-
sedbah in zborih. Skupaj z odlič-
nim ženskim vokalom se njihovi 
glasovi tako zelo lepo zlijejo sku-
paj, pobarvajo, da vse zveni, kot 
je treba, so povedali. Pozna se jim, 
da vsi izhajajo iz vokalne glasbe, 
razen Nine, ki se je izobraževala 
tudi v solo petju. „Že kot mladim 
so nam vcepili pravila lepega petja, 
ki ne veljajo samo v zboru, tem-
več povsod, v vsaki glasbi. Tega se 
v največji meri poskušamo držati. 
Če smo po čem, smo prepoznavni 
po tem,“ je povedal Matej Šček. V 
narodno-zabavne vode so se člani 
ansambla Špadni fantje podali za-
radi petja, zaradi svojih vokalov. 
Vsak izmed njih pa obvlada tudi 
svoj instrument. Na nastopih so 
oblečeni v prav posebna, unikatna 
oblačila. Trudijo se, da je vse sku-
paj, od pesmi, glasbe, obleke do 
scenskega nastopa tako, kot mora 
biti – „špadno“ , kot bi bilo po 
primorsko lepo in urejeno.

MG

Skrinja domačih vižSkrinja domačih viž — Ansambel Špadni fantjeAnsambel Špadni fantje

Ko zveni vse, kot moraKo zveni vse, kot mora
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Kako naj uveljavljam plačilo dolga 
od dolžnika?

Znanec mi dolguje denar. Rok za vračilo je že potekel in sem 
ga večkrat pozval, naj mi plača dolg, prav tako sem mu napisal 
dopis. Dolga mi še vedno ni vrnil. Kaj naj storim?

Odgovor na vprašanje je odvisen od tega, na čem temelji dolg. 
Če temelji dolg na pogodbi (npr. posojilna pogodba), ki ni skle-
njena v obliki notarskega zapisa in je le podpisana s strani strank, 
ali pa imate v rokah le potrdilo o izročitvi denarja, boste morali 
zoper dolžnika vložiti tožbo v pravdnem postopku. Enako je v pri-
meru, če nimate nobenega pisnega dokazila o dolgu, vendar bo v 
tem primeru dokazovanje težje. Ker sodni postopek traja dlje časa 
in je povezan s stroški, je smiselno dolžnika pred vložitvijo tožbe 
še zadnjič pisno pozvati na plačilo dolga in ga hkrati opozoriti, 
da boste v primeru neplačila vložili tožbo. Sodišče bo po izvedbi 
dokazov izdalo sodbo. Ko bo slednja postala pravnomočna in iz-
vršljiva, boste lahko sprožili izvršilni postopek. 

Če vaša terjatev izvira iz neposredno izvršljivega notarskega za-
pisa (npr. posojilna pogodba, sklenjena v obliki neposredno iz-
vršljivega notarskega zapisa), lahko neposredno vložite predlog za 
izvršbo in ni treba predhodno vlagati tožbe v pravdnem postopku. 
Pristojnost sodišča, na katero vložite predlog, se določa glede na 
sredstva izvršbe. Na primer pri izvršbi na sredstva na transakcij-
skem računu ali plačo je pristojno sodišče glede na prebivališče 
dolžnika. Predlog za izvršbo lahko vložite v papirnati obliki preko 
pošte ali neposredno na sodišču ali v elektronski obliki preko por-
tala E-sodstvo. V primeru vložitve v elektronski obliki je sodna 
taksa za 20 % nižja. Priložiti je treba notarski zapis. Enak postopek 
velja v primeru, če vaša terjatev temelji na pravnomočni in izvršlji-
vi sodbi sodišča.

Če vaša terjatev temelji na verodostojni listini (npr. menica, 
račun, overjena zasebna listina), lahko vložite predlog za izvršbo 
na podlagi verodostojne listine. Ta predlog se vloži v elektronski 
obliki preko portala E-sodstvo, pri čemer verodostojne listine ni 
treba priložiti, ampak jo le navedete. Paziti morate, da sodno takso 
plačate v roku 8 dni od oddaje predloga. Po izdaji sklepa o izvršbi 
lahko dolžnik vloži ugovor. Če sodišče sklep o izvršbi razveljavi, 
se zadeva v nadaljevanju obravnava v pravdnem postopku (enak 
postopek kot v primeru neposredne vložitve tožbe).

V vseh primerih je treba v predlogu za izvršbo navesti sredstva 
izvršbe (npr. TRR, plača, premičnine, nepremičnine …). Nače-
lom se vedno predlaga izvršba na TRR in plačo oziroma druge 
prejemke, s to izvršbo upnik nima nobenih dodatnih stroškov. Iz-
vršba na premičnine je npr. povezana s stroški izvršitelja. Pri neka-
terih dolžnikih je uspešna, pri drugih ne. Izvršba na nepremičnine 
je povezana s stroški cenitve. 

Če imate v rokah dolžnikovo menico, lahko pred sprožitvijo 
sodnega postopka zahtevate plačilo na podlagi menice neposredno 
od plačnika (trasata), največkrat je to banka, pri kateri ima dolžnik 
odprt TRR.

Odgovor  je pripravila:

Pravni nasvet
Za naše bralke in bralce z letošnjim letom uvajamo novo 

rubriko, v kateri vam bo odvetniška pisarna Mayr odgovarjala 
na dileme in vprašanja z najrazličnejših področij civilnega 
prava: obligacijsko pravo (pogodbe, odškodninske obveznosti 
...), stvarno pravo (lastninska pravica in druge stvarne 
pravice), dedno pravo (oblike prehoda lastnine na dediče), 
družinsko pravo (zakonska zveza, zunajzakonska zveza in 
razveza ...) ter delovno pravo (zaposlitvena razmerja).

Vaša vprašanja s kratkim opisom težave nam lahko pošljete 
na naslov: tednik@radio-tednik.si (ali na naslov Štajerski 
tednik, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj) s pripisom Za pravni 
nasvet. 

Odgovori predstavljajo splošne napotke brez prevzema 
odgovornosti za odločitve in ukrepanje strank v posamičnih 
primerih, saj odgovor na kratko vprašanje ne more nadomestiti 
mnenja strokovnjaka, ki je seznanjen z vsemi podrobnostmi 
konkretnega primera.

Odgovori so brezplačni.

Česnova muha (Suilliaunivittata)
Česnova muha se od prvih dveh zelo razlikuje. Leta zelo zgodaj spo-

mladi, skoraj takoj, ko zemlja odmrzne. Običajno je to že februarja. Torej, 
ko napovemo nalet česnove muhe, še ni nobenega strahu, da bo kaj na-
robe s čebulo, saj nje ne mara.

Nalet česnove muhe je izredno težko določiti. Rumene plošče je naj-
bolj ne privlačijo. Sama sem uspela nanje na treh njivah uloviti samo en 
primerek. Jajčec pa je bilo odloženih veliko.

Preprosto – ko se nekaj dni ogreje nad 5 oC, noči pa so lahko celo še v 
minusu, gremo na kolena. Dobro pregledamo mesta, kjer stebla česna 
prihajajo iz zemlje. Jajčeca so odložena na njih ali včasih na zemlji točno 
tam. Ko se jih navadimo iskati, jih takoj najdemo. Niso velika, do 2 mm 
merijo, pravijo v literaturi, sama menim, da so prej 1 mm velika. So pa 
snežno bele barve. Vidimo jih samo z lupo.

Takrat je čas za ukrepanje.
Ker smo prva jajčeca že našli, je skrajni čas, da česen pokrijete. Prepros-

to ga prekrijte z agrokopreno. To bo najučinkovitejše, a koprena mora 
biti povsem zadelana v zemljo. Še boljše so kakšne dovolj goste zavese. 
Muha je velika nekje do 1 cm, torej luknje naj bodo manjše od pol centi-
metra. Vse muhe svojega gostitelja zavohajo, zato bodo iskale luknje v 
vašo prekrivko. Ne si misliti, saj je v redu, pa so nekje ob robu čipke ali 
pa prekrivke niste dobro zadelali v tla. Luknje bodo našle. Ker pa je pod 
kopreno topleje in mirneje, bo odloženih jajčec še več. Pred prekrivanjem 
svetujem, da česen okopljete, in sicer tako, da ga še malo osipljete. Tako 
boste uničili morebitna že zalegla jajčeca.

Pa nič strahu, muha leta samo nekje 14 dni, zato naj bo česen pokrit 
samo tri tedne. Nalet ni tako dolg, kakor je pri čebulni muhi. 

Čeprav so jajčeca zalegla zdaj, pa škodo vidimo šele aprila. Takrat se na-
mreč izležejo ličinke. Te se takoj po izleganju zavrtajo se v sredino stebla 
česna. Takrat jih ne moremo več uničiti – prizadeti z ničimer. Za razliko od 
porove zavrtalke in čebulne muhe je pri česnovi muhi samo ena ličnika 
na eno rastlino. 

Škoda pa je velika, saj ta rastlina le redko preživi oz. da sprejemljiv pri-
delek. Ličinka se v maju preseli v tla, se zabubi nekje 15 cm v globini. Iz 
bube se kmalu izleže odrasla muha, ki potem prezimi v tleh. Zato je vsako 
leto več škode.

Naravni pripravki, ki jih lahko naredite doma
Naravni pripravki, s katerimi začnemo zalivati posevek teden dni po 

opaženih prvih znakih napada, so pripravki iz vratiča, pelina in rabarbare.

Zeleni nasveti

Čebulna muha, porova zavrtalka, česnova muha
Počasi postajajo muhe škodljivec številka 1 v pridelavi zelenjave. Veliko škode nam delajo, veliko jih je. Kapusova 
muha dela škodo na kapusnicah od aprila do konca poletja, korenčkova na korenčku konec maja in junija ter po-
novno jeseni. A zdaj, spomladi, so najbolj v naših mislih lukovke (čebulnice) in njihove muhe. Še vedno pa si pri 
lukovkah niso vsi popolnoma na jasnem, o katerem škodljivcu govorimo. Ja, najmanj trije so.

Foto: Miša Pušenjak

Posledice delovanja česnove muhe so vidne šele aprila; na fotografi ji je zvijanje listov česna in odmiranje.

Foto: Miša Pušenjak

Jajčeca česnove muhe na steblu česna

Vratič najdemo vedno na zapuščenih zemljiščih, ki so bila nekoč obde-
lana. S pripravkom iz vratiča moramo biti zelo previdni, saj je lahko stru-
pen tudi za otroke in domače živali. Naredimo lahko prevrelko, brozgo ali 
čaj. Deluje na vse vrste žuželk. Kot zastirko ga uporabljamo proti polžem.

Vratič ste si morali nabrati in posušiti že lani, pelin pa je morda še vedno 
na vrtu, če ga jeseni niste porezali. Iz obeh lahko naredite tudi močnejši 
čaj, prelijete rastlinsko maso z vročo vodo, pustite stati 10–15 minut, od-
cedite in ohladite. Pripravek uporabite povsem ohlajen, najbolje pozno 
zvečer. 

Ponovite dva- ali trikrat v 7-dnevnih razmakih. Nujno pa je, da posevek 
zalijete, muha je pri tleh, ne na listih, zato je treba čim več pripravka spra-
viti na zemljo okoli rastlin.

Za konec pa, česen je v nevarnosti šele, ko ima več kot tri liste. Zato 
prej ukrepanje ni potrebno, razen seveda prekrivanje. A potem je pot-
rebna akcija takoj, ko opazite, da imajo rastline več kot dva lista, ne glede 
na to, če bo malo kasneje. Nekje do konca februarja je nevarno, potem 
pa ne več.

Kemična zaščita
Varstvo s kemičnimi pripravki začnemo takoj, ko opazimo prva jajče-

ca. Učinkoviti so samo sistemični pripravki, ki pa jih pri nas nimamo več 
registriranih. 

Od leta 2021 je na voljo pripravek BENEVIA, ki ima sicer dotikalno (in 
želodčno) delovanje, a deluje tudi na jajčeca. Registriran je za uporabo v 
čebuli, šalotki in česnu. Nima pa registracije v poru. 

Pripravek Laser z aktivno snovjo spinosad pogosto uporabljajo v tujini, 
pri nas pa ima registracijo le za uporabo v poru in čebuli za zmanjševanje 
populacije cvetličnega resarja. Laser je dovoljen tudi v ekološki pridelavi, 
a ga žal za zaščito česna ne moremo uporabiti. Sama svetujem, da pri-
pravkom vedno dodamo še pripravke, ki vsebujejo aminokisline ali iz-
vlečke morskih alg. Prav tako pa jim lahko dodamo močila. Sama menim, 
nimam pa dokaza, da bi bil pripravek (močilo), ki vsebuje olje pomaran-
čevcev, zelo učinkovit. A pozor, za dobro delovanje proti muham mora 
biti uporaba vode vsaj 600 l/ha, bolje pa več, saj morajo pripravki priti na 
tla, kjer rastlina prihaja iz zemlje.

Česnova muha je prvi škodljivec, ki iz leta v leto dela več škode. Sama 
sem prepričana, da čebulna muha sploh ne dela veliko škode, porova za-
vrtalka spomladi tudi ne. Česnova muha pa je iz leta v leto nevarnejša.

Miša Pušenjak

Foto: Pravni nasvet

M Odvetniška 
pisarna Mayr, d. o. o.,
Ptuj

Foto: Miša Pušenjak

Česnova muha na lepljivi plošči
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znoliko podnebje, rastje in gojenje 
različnih kultur. Na tržnici je moč 
najti različne vrste oreškov, prave 
orehe, vse vrste naše zelenjave, 
suho sadje, stročnice itd. Predel 
Mezopotamije je že tisočletja tra-
dicionalno kmetijski, največ pa 
sem videl koruze, na poti proti Si-
riji pa še velike plantaže bombaža. 
Ker v teh predelih ni veliko lesa, 
gospodinjstvom v vrečah dostav-
ljajo premog za kurjavo. Rudniki 
premoga niso redkost, severno od 
mesta Batmat pa ima Turčija tudi 
svoja črpališča nafte. 

Ko sem se končno izvil iz prime-
ža kanjonov, poljskih cest, policij-
skih kontrol in čajank z neznanci, 
sem prispel v 3.000 let staro mes-
to Midyat, ki je bilo še manj kot sto 
let nazaj mesto kristjanov. Agresija 
muslimanov in pa spor Turčije z 
Delavsko stranko Kurdov (PKK) 
sta kasneje povzročila demograf-
ske premike in izseljevanje v druga 
mesta. Prispel sem pozno zvečer, 
ko je bilo vse že zaprto, naslednji 

dan pa sem jo mahnil na mini tržni-
co ter pogledat trdnjavo. Trdnjava 
je lepo obnovljena in pravzaprav 
zlita z mestom, saj v njej ljudje 
normalno živijo. Njene uličice so 
prevozne in tlakovane na star na-
čin, da ni ne pločnika ne nobene 
prometne oznake, razen občasne-
ga kažipota. Kot da bi si na malo 
večji kmetiji na duri zabil smerokaz 
za Maribor in Ptuj. Veliko manjših 
trgovinic je bilo zaprtih, saj živijo 
izključno od turistov, ki pa jih že 
lep čas ni bilo. Odprta pa je bila 
vinoteka, kjer so mi povedali, da 
v okolici Midyata pridelujejo vino, 
vendar nikjer nisem opazil vinogra-
dov. Razlog za to mi je bil znan šele 
kasneje, ko sem ugotovil, da mar-
sikje ne vežejo trte na brajdo kot v 
Evropi, ampak vsaka trta predsta-
vlja svoj grmiček, zato temu težko 
posvetiš pozornost. Trgatev je bila 
mimo, drugače bi zagotovo odkril 
kakšne potomke pratrte, ki bi čisto 
slučajno romala tudi v naše kraje.
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KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,55 EUR z revijo Zvezde, cena izvoda v petek z revijo 
Stop je 1,65 EUR. Celoletna naročnina: 159,51 EUR, za tujino v torek 165,82 
EUR, v petek 184,55 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne 
honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).
Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

Dani Zorko � Avanturist v Kurdistanu in Mezopotamiji

V Mezopotamiji
Mezopotamija je zgodovinska pokrajina med rekama Evfrat in Tigris, ki v svojem se-
vernem delu obsega del Turčije, nadaljuje pa se čez celoten Irak pa vse do Kuvajta. 

Foto: Dani Zorko

Midyat s sirsko ortodoksno cerkvijo, ki pa večinoma samuje.

Znana je kot ena najzgodnejših 
civilizacij, ki so kdaj obstajale na 
svetu, saj ji pripisujejo izum ko-
lesa, razvoj znakovne pisave, sa-
jenje prvih žit, razvoj kmetijstva, 

EHOLOT - ultrazvočni globinomer, MIRREN, Helen - angleška igralka, dobitnica oskarja za glavno vlogo v filmu Kraljica, 
ONEGA - ruska reka, ki se izliva v Oneški zaliv v Belem morju

Je sestavina natrijevega fluorida (sintetične 
spojine, ki se dodaja pitni vodi) in kalcijeve-
ga fluorida (naravna snov). Zmanjšuje ne-
varnost zobnega kariesa, toda v prevelikih 
količinah razbarva lase. Skupaj s kalcijem 
krepi tudi kosti. Znak pomanjkanja je zobna 
gniloba. Dobri viri so fluorirana pitna voda, 
morska hrana, soja, kava in čaj. Priporočljiva 
dnevna količina za odraslega je okrog 1 mg. 

Foto: Dani Zorko

Rudnik premoga, ki je eden glavnih energentov v regiji.

Foto: Dani Zorko

Dolge in ozke ulice so pravzaprav prometnice, saj je trdnjava v Midyatu na-
seljena.

matematike in astronomije. Tu 
so gospodarila stara ljudstva, kot 
so Sumerci, Asirci, Babilonci, Par-
ti, Selevkidi, Aramejci …, dokler 
si območja niso razdelili Rimljani 

in Sasanidi. Po 7. stoletju n. š. in 
vzponu islama pa je območje pos-
talo muslimanska enklava, ki se je 
s kasnejšimi vojnami oblikovala v 
države.

Ko sem prečkal reko Tigris, je 
bilo takoj opaziti spremembo relie-
fa in same aktivnosti ljudi. Predel ni 
več tako hribovit, neskončne rav-
nine pa so skrbno obdelane, saj je 
zemlja izjemno rodovitna. Na cesti 
sem srečeval ogromno traktorjev, 
prvič sem pa videl, da so traktor 
vozile tudi po tradiciji ovite Arab-
ke. Nisem si mogel zamisliti, kako 
izgleda sestopanje s traktorja v teh 
njihovih oblačilih, ker se zagotovo 
moraš spotakniti, poleg tega pa si 
na njivi blaten in umazan. Velikost 
države za Turčijo pomeni tudi ra-
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Z dodatno nagrado za vse!

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 1. do 7. marca 2022)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� � €€ �

Bik � �� €€€ ���

Dvojcka ��� �� € ���

Rak �� � €€€ ��

Lev ��� �� € ���

Devica �� ��� €€ �

Tehtnica ��� � €€€ ��

Škorpijon � �� €€ ���

Strelec ��� ��� € ��

Kozorog �� � €€€ �

Vodnar ��� ��� € ��

Ribi �� ��� €€€ �

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Foto: ČG
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Da boste lažje ugotovili, vzemite v roke škarjice, razrežite fotografi jo po črtah in 
nato na novo sestavite kvadratke ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s svojimi podatki pošljite na naslov Radio-Te-
dnik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 Ptuj, do ponedeljka, 7. marca. Lahko jo tudi 
fotografi rate (skupaj s kupončkom z izpolnjenimi osebnimi podatki) in jo pošljete 
na elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pravilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali dobitnika praktične nagrade, ki jo podarja 
Radio-Tednik Ptuj. Zdaj pa veselo na delo!

Srečna izžrebankaTednikove nagradne razrezanke je: 
Jožica Vogrinc, Cirkovce.

Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Ob tej priložnosti so izdali tudi obsežen katalog lanske in letošnje 
nagrade Ex-Tempore Ptuj karneval. Strokovna žirija je letos podelila 
osem posebnih priznanj, skupaj z vrednostnim bonom za likovni ma-
terial, darilom podjetja Art Trade in KUD Art Stays. Prejeli so jih: Jer-
neja Menzinger, Maja Zaplotnik, Sandra Žumer, Apolonija Rajh, Žarko 
Vrezec, Renato Arnejčič, Alojz Burja in Mojmir Plevnik. 

Za najizvirnejšega kurenta in nagrado v višini 150 evrov je strokov-
na žirija izbrala likovno delo Kurent avtorja Bojana Lubaja. Nagrado 
Galerije FO.VI, samostojno razstavo s katalogom, je prejel Renato Ar-
nejčič. Mirnes Alič in Brut Carniollus sta prejela odkupni nagradi MO 
Ptuj v višini 550 evrov. Grand Prix MO Ptuj in odkupna nagrada v višini 
1.000 evrov pa je šla v roke Sergeja Hahonina za sliko portret Franca 
Miheliča. Gre za vrhunskega akademskega slikarja in kiparja, ki se je 
rodil v nekdanji Sovjetski zvezi, danes pa ustvarja v podjetju za ume-
tniško ustvarjanje in poustvarjanje R. A. v Ljubljani. Njegova dela so na 
ogled v muzejih in zbirkah v Rusiji, Avstraliji, na Finskem, Slovaškem, 
Madžarskem, Japonskem, v ZDA in Sloveniji.  

MG

Ptuj � Razstava Ex-Tempore Ptuj karneval

Umetniška dela 
s pustnim pridihom
Sproščanje kovidnih ukrepov je razstavo fi nalistov in nagra-
jencev Ex-Tempore 2022 vrnilo v Galerijo Magistrat MO Ptuj, 
kjer ima ta razstava že domicil. Odprli so jo 25. februarja, ko 
so tudi v živo izvedli podelitev letošnjih priznanj in nagrad. 

Foto: Črtomir Goznik

Prejemniki priznanj in nagrad v družbi s ptujsko županjo Nuško Gaj-
šek, direktorico Zavoda za turizem Ptuj Tanjo Srečkovič Bolšec in Vla-
dimirjem Forbicijem, članom žirije Ex-Tempore Ptuj karneval 2022. 

To je v letu 2019, ko je festival 
praznoval 50-letnico, prepoznala 
tudi Republika Slovenija. Družba 
Radio-Tednik Ptuj je prejela odliko-
vanje predsednika države Boruta 
Pahorja. Ptujski Festival narodno-
-zabavne glasbe je edini festival, 
ki je nemoteno deloval in ansam-
blom nudil možnost predstavitev 
tudi v času koronakrize in vsa leta 
dosega tudi najvišjo TV-gledanost. 

Tudi v Centru za proučevanje 
kulture in religije Fakultete za 
družbene vede v Ljubljani v svo-
jih študijah ptujski festival v kul-
turološkem smislu dojemajo kot 

zibelko narodno-zabavne glasbe, 
kot osnovo, brez katere naro-
dno-zabavna glasba danes ne bi 
bila v poziciji, kot je, saj je eden 
ključnih akterjev razvoja domače 

glasbe. Ptujski festival je v vseh 
pogledih predstavljen kot vzorčni 
primer, kako pravilno obravnavati 
narodno-zabavno glasbo, skrbe-
ti zanjo ter negovati odnos do 

občinstva. K temu v veliki meri 
prispevajo tudi kakovostni izva-
jalci ter strokovnjaki, ki skozi leta 
sestavljajo ocenjevalne komisije. 
Veliki fi nale 53. Festivala sloven-
ske narodno-zabavne glasbe Ptuj 
2022 bo v petek, 19. avgusta, an-
sambli pa bodo na festivalu nasto-
pili v dveh kategorijah: v kategoriji 
klasičnih kvintetov (harmonika, 
trobenta, klarinet, kitara, bas) in 
v kategoriji drugih zasedb. Za na-
stop na festivalu bodo ansambli 
sprejeti na osnovi odločitve stro-
kovne komisije, ki jih bo ocenila na 
morebitni javni avdiciji ali s poslu-
šanjem skladb.

Rok za oddajo spletnih prijav 
preko strani www.ptujski-festival.
si se izteče 16. maja 2022.

Ansambli, veseli bomo vaših 
prijav, bodite z nami del najve-
čjega slovenskega praznika naro-
dno-zabavne glasbe.

NŠ

Podravje � Iz studia Radia Ptuj

Festival NZG Ptuj – največji praznik domače glasbe
Letošnji Festival narodno-zabavne glasbe na Ptuju bo zopet prinesel pravo glasbeno poslastico. S svojo pomembno vlogo že 
več kot pet desetletij ansamblom omogoča prepoznavnost in skrbi, da se je na državni ravni ta zvrst glasbe razvijala in se je 
ohranjalo kakovostno glasbeno izražanje. 

Foto ČG
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www.ptujski-festival.si

Foto: Črtomir Goznik

Akademski slikar in kipar Sergej Hanonin, prejemnik Grand Prixa MO 
Ptuj in odkupne nagrade.
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P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ NOVE ŠTEVILKEURŠKA KLAKOČAR ZUPANČIČ
Janša ni veliki, ampak mali diktator.

ROBERT GOLOB
Razkrivamo ekipo, s katero bo nastopil na volitvah.

VLADIMIR PUTIN
Si lahko ruski diktator v Ukrajini polomi zobe?

LOJZE ADAMLJE
Razočaran sem nad tem, da vsi gledajo samo v telefone.

Cena vstopnice: 12 € v predprodaji, na dan dogodka 15 €. 
Prodaja vstopnic: ŠPIC BAR IN MARKET Markovci, 

 Moškanjci, Gostilna PRI POŠTI Ptuj, 

in  Radio-Tednik Ptuj.
Informacije na tel.: 02 749 34 10.

Natalija Verboten

Nika Zorjan Alya
Kvatropirci

20 let 
oddaje

Z GLASBO DO SRCA

IN ŠE KAKŠNO

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!

w
w
w
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ik
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•
•
•

•

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s
Prlekijo ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3
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Vso ljubezen svojo si za nas razdal,
zato v srcih naših za vedno boš ostal.

SPOMIN

V sredo, 2. marca, mineva leto žalosti, 
odkar nas je za vedno zapustil naš dragi

Franc Brumen
S TRNOVSKEGA VRHA 14

Hvala vsem, ki se ga spominjate z lepo mislijo in za trenutek 
postojite ob njegovem grobu.

Njegovi najdražji

Ko tvoje zaželimo si bližine,
gremo tja, v mirni kraj tišine.
Tam srce se tiho zjoče
in povedati ti hoče,
da zelo pogrešamo te vsi,
ki skupaj s tabo smo bili.

SPOMIN
Čeprav se zdi kot včeraj, 1. marca 2022 mineva že drugo leto 
žalosti in bolečine, ko si se poslovila od nas, draga žena, mamica, 
babica in tašča

Ivanka Vidovič
IZ PTUJA, KORESOVA UL. 7A

Tvoj glas se več ne sliši, vendar tvoja beseda v nas še živi in 
vemo, da tudi ti za vedno z nami si. Neskončno te pogrešamo.

Tvoji najdražji

-
-

-

K skupnemu ustvarjanju vabimo 
novo sodelavko ali sodelavca na 

Glavne naloge izbranega kandidata bodo:

•
•
•

•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•

VRTEC PRI OSNOVNI ŠOLI VIDEM OBJAVLJA

JAVNI RAZPIS ZA VPIS 
PREDŠOLSKIH OTROK V VRTEC 

PRI OSNOVNI ŠOLI VIDEM
(Z LOKACIJAMA SELA IN LESKOVEC) 

ZA ŠOLSKO LETO 2022/2023, KI BO POTEKAL OD:

7. 3. 2022 do 31. 3. 2022.

Vlogo za vpis otroka v vrtec starši najdete na spletni strani Vrtca Videm 
pod zavihkom OBRAZCI (https://vrtec.solavidem.si/obrazci). Izpolnjeno 
vlogo pošljite:

• na naslov Vrtec pri OŠ Videm, Videm pri Ptuju 47, 2284 Videm pri 
Ptuju

• na e-naslov info@vrtecvidem.si

• ali jo oddajte osebno v tajništvu šole vsak dan med 9.00 in 14.00.

02/761-94-25 v razpisnem roku.

02/761-94-20 od 10. do 13. ure.

Vabljeni k vpisu.

Ravnatelj:
mag. Robert Murko

POTREBUJEMO dostavljavca pic na 
območju Ptuja. Lahko ste tudi upo-
kojenec. Informacije 031 301 116. 
Picerija Slonček iz Prešernove 19.

www.tednik.si

Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine iglav-
cev in listavcev: hrast, bukev, bor, smreka 
... Možnost odkupa tudi na panju in spra-
vilo lesa. Aleksander Šket, s. p., Irje 3d, 
3250 Rogaška Slatina. Tel. 041 785 318.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM odojke in plemenskega merja-
sca ter plemenske breje svinje. Tel. 041 
728 016.

KUPIM ohranjen traktor in kosilnico. Tel. 
041 680 684.

Terezija Repec, roj. Rozman, Kungota pri Ptuju 112, roj. 1937 – umrla 
15. februarja 2022; Davorin Lebar, Gorišnica 93, roj. 1955 – umrl 
16. februarja 2022; Stanislav Leben, Formin 35, roj. 1943 – umrl 17. 
februarja 2022; Ludvik Škerget, Lovrenc na Dr. polju37a, roj. 1938 – 
umrl 14. februarja 2022; Radenko Salemović, Mariborska c. 29a, Ptuj, 
roj. 1937 – umrl 18. februarja 2022; Genovefa Novak, Kajuhova ul. 1, 
Kidričevo, roj. 1937 – umrla 16. februarja 2022; Marija Fingušt, roj. 
Valand, Stražgonjca 37, roj. 1936 – umrla 17. februarja 2022; Ludvik 
Šalamun, Kariževa ul. 4, Ptuj, roj. 1939 – umrl 19. februarja 2022; 
Jožef Košnik, Osluševci 6, roj. 1936 – umrl 19. februarja 2022; Mirko 
Anžel, Kicar 19a, roj. 1951 – umrl 21. februarja 2022; Alojz Javšovar, 
Pongrce 32b, roj. 1932 – umrl 18. februarja 2022; Frančiška Čagran, 
roj. Horvat, Gorišnica 175a, roj. 1941 – umrla 20. februarja; Stanis-
lav Gajser, Žetale 31, roj. 1959 – umrl 19. februarja 2022; Slavko 
Kolar, Placar 41b, roj. 1944 – umrl 21. februarja 2022; Alojz Krajnc, 
Gregorčičev dr. 3, Ptuj, roj. 1950 – umrl 21. februarja 2022; Angela 
Bratuša, roj. Sok, Mala vas 28, roj. 1937 – umrla 21. februarja 2022.

Umrli so 

Dragi prijatelj Slavko Novoselnik, ne moremo doumeti, da 
te ni več med nami. Pa ravno danes,1. marca 2022 – na 
ta dan bi praznovali tvojo 80. letnico, a kruta usoda je 
hotela drugače. Bil si dober mož, oče, dedek in prijatelj, 
sodelavec in sotrpin Območne Obrtne zbornice Ptuj.
Pot te je pripeljala v Slovenijo, kjer si se šolal v Celju za 
urarja. Tvoja slovenščina je bila brezhibna, saj nihče ni 
vedel, od kod prihajaš. Zaposlil si se v TGA Kidričevo kot 
urar – fi nomehanik. V tistem času si napredoval v dobre-
ga delavca s svojimi inovacijami, za katere si bil vedno 
nagrajen tudi s srebrnim znakom takratne TGA Kidričevo.
Poleg osemurnega dela si postal še obrtnik z delavnico 
Urarstvo Ptuj, Murkova ulica 2, kjer si deloval 39 let. Bil si 
uspešen in vedno si imel polne roke dela.
Bil si tudi eden izmed ustanovnih članov obrtnega združe-
nja Ptuj z vizijo povezovanja obrtnikov, zavedajoč se, da 
lahko obrtniki soustvarjajo boljše pogoje za svoje delo samo enotni in povezani 
v svoji stanovski organizaciji.
Poznali smo te kot delovnega človeka, predanega svojemu poklicu. Imel si vse 
lastnosti pravega obrtnika – delavnost, vztrajnost in prodornost. S svojimi kako-
vostnimi storitvami in aktivnim sodelovanjem v urarski sekciji Območne Obrtne 
zbornice Ptuj si veliko doprinesel k razvoju obrti na širšem ptujskem območju. 
Dragi prijatelj Slavko, nič več se ne bomo družili in srečevali, vse nas je prehitel 
čas. Ampak vedi, vedno se te bomo spominjali, ko se bomo ozrli k Mestni hiši 
in na mestno stavbo, na kateri je ura. In si vedno rekli: to uro je popravljal naš 
urar Slavko.
Ostal nam boš v lepem spominu.

Tvoji prijatelji

IN MEMORIAM
Poslovil se je Slavko Novoselnik

NESNICE, rjave, v začetku nesnosti, pro-
dajamo, možna brezplačna dostava. 
Kmetija Rešek, Starše 23. Tel. 040 531 
246.

NEPREMIČNINE

NAJAMEM bivalni vikend ali enosobno 
stanovanje za 1 osebo – upokojenca v 
okolici: Kicar, Velovlek, Destrnik, Mestni 
Vrh, reden plačnik. Tel. 041 409 640.

DELO
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Danes bo delno jasno, nekaj več 
spremenljive oblačnosti bo na jugo-
vzhodu. Veter bo popoldne slabel. 
Najnižje jutranje temperature bodo 
od -5 do -1, v alpskih dolinah do -9, 
na Primorskem od 0 do 3, najvišje 
dnevne od 3 do 7, na Primorskem 
do 11 °C. V sredo bo pretežno jas-
no, v četrtek pa bo spet nekoliko 
bolj oblačno. Dnevne temperature 
bodo nekoliko višje.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rodile so:
Špela Führer, Gubčeva ulica 2, Rogaška 

Slatina – deklica Pika; Tamara Gabršček, 
Cirkulane 19a, Cirkulane – deček Jan; 

Valentina Milošič, Ljubstava 10, Videm 
pri Ptuju – deček Tinej; Neja Pušelc – 

deček Val; Milena Perko – deklica Gaja; 
Aleksandra Šori – deček Nik; Tina Zadravec 
– deklica Ela; Mojca Maroh – deklica Zara; 
Tamara Kosi – deček Vito; Vanja Bombek – 
deklica Adelina; Sandra Pšeid – deklica Eva; 

Lea Šparovec – deklica.

Zgodilo se je, kar so nekateri 
sicer napovedovali, a nihče zares 
verjel, ker se je zdelo preveč neres-
nično in nemogoče za civilizacijo 
21. stoletja. A kot je dejal moj ukra-
jinski prijatelj Yevgen ob začetku 
ruskega napada na njegovo domo-
vino, se zdijo take agresije navad-
nemu smrtniku zmeraj nemogoče, 
tako je bilo ob začetku druge sve-
tovne vojne, tako je danes, zato je 
zmeraj znova zgrožen nad dejanji, 
ki jih je sposoben storiti človek 
sočloveku.

Asociacija na že videno
Žalosti ga dejstvo, da se iz zgo-

dovine ničesar ne naučimo in ne-
nehno ponavljamo ene in iste na-
pake. Po prvem pogovoru nama ni 
več uspelo vzpostaviti stika, zato, 
Yevgen, upam, da si v redu in na 
varnem.

O že videnem razmišlja tudi 
Alenka Gojčič Horvat, Ptujčan-
ka, ki z družino že nekaj let živi v 
ukrajinski prestolnici. »O vojni se 
je v Kijevu začelo govoriti kmalu 
po novem letu, zlasti so te vesti 
širili Američani. Takrat me je sprva 
stisnilo pri srcu, avtomatsko sem 
začutila neko vzporednico med 
slovensko osamosvojitveno vojno, 
med katero sem bila stara deset 
let, in to, ki je grozila Ukrajini, ki 
pa bi jo kot desetletnica doživela 
moja najstarejša hči Neža, česar si 
kot starš seveda nikakor ne želiš za 

svojega otroka. Približno v istem 
času je pisala celo esej o naši voj-
ni, za pričevalce pa uporabila člane 
svoje širše družine. No, potem so 
vsi govorili, ne skrbi, nič se ne bo 
zgodilo, gre zgolj za stopnjevanje 
napetosti in kazanje mišic, ZDA 
pretiravajo. In ker to v resnici želiš 
verjeti, se prepričaš, da nevarnos-
ti tudi zares ni,« pripoveduje mati 
treh otrok, poleg omenjene Neže 
še devetletnega Jakoba in petle-
tne Karoline.

Ukrajina � Kljub napovedim ljudje niso verjeli, da bo Putin zares napadel

Ptujčanka Alenka: »Nismo mogli verjeti, nihče si ni pripravil niti zalog«
Svet se je minuli četrtek zbudil v novo realnost – vojno v Ukrajini. Vse od takrat z mešanico nejevere in groze gledamo prizore o ruskih vojakih, ki korakajo po ukrajinski zemlji, 
eksplozijah in bombnih napadih, kolonah avtomobilov, ki bežijo na zahod, in prestrašenih ljudeh, ki se skrivajo po domovih in zakloniščih. 

Foto: FB

Nepretrgane kolone vozil, ki se vse od začetka ruske invazije skušajo prebiti iz ukrajinske prestolnice.

Foto: FB

V bombnih napadih na Kijev je vse več uničenih stavb. Stanje na vzhodu Ukrajine je še veliko hujše, dostopnost do informacij pa slaba.

Foto: osebni arhiv

Alenka Gojčič Horvat (skrajno 
levo) s prijateljicami v Kijevu.

Poskrbeli za svoje 
delavce

Kijevčani so bili, pravi naša so-
govornica, tako prepričani, da 
vojne ne bo, da so do zadnjega 
živeli povsem normalno. »Nihče si 
ni delal zalog hrane, prostočasne 
dejavnosti so nemoteno potekale, 
družabno življenje prav tako, po-
tem pa so se čez noč znašli v zaklo-
niščih. Spomnim se, da so Ukrajino 
prvi zapustili Američani, mi pa smo 
se jim čudili, češ, kaj pretiravajo. 
Moji otroci obiskujejo ameriško 
mednarodno šolo, ki so jo učitelji 
zapustili že pred tedni. Šola je fi zič-
no sicer še ostala odprta, učenci so 
prihajali, a je pouk potem tam po-

tekal preko videokonferenc, pred 
dvema tednoma pa je povsem 
zaprla svoja vrata. Tudi nismo bili 
prav prepričani, da so nujni ukrepi, 
sprejeti na tako imenovanih varno-
stnih sestankih nemškega združe-
nja za mednarodno sodelovanje 
GIZ, v katerem sva zaposlena s so-
progom Andrejem.«

Za 400 Ukrajincev, kolikor jih 
dela za GIZ, so bili namreč nareje-
ni seznami, kakšne so v primeru 
vojne možnosti selitve njihovih 
družin, zlasti tistih, ki živijo na »ne-
varnejšem« vzhodu države. »Re-
šitve so iskali na zahodnem delu, 
kjer imajo nekateri sorodnike, za 
druge pa so zagotovili začasne na-
mestitve, največ v Kijevu, za kate-
rega je veljalo prepričanje, da bo v 
primeru vojne zadnji na vrsti. Šele 
zdaj vidimo, v kakšni zmoti smo 
bili; Rusi so že povsod, tudi v Kije-
vu, nedolžni ljudje umirajo.«

V domovino 
poslani čez noč

Nato je čez noč padla direktiva 
nemškega delodajalca o vrnitvi 
domov. »V soboto, 12. februarja, 
zvečer so nam sporočili, naj se v 
nedeljo takoj odpravimo v Slove-
nijo. Z otroki smo leteli v München 
in tam sedli na vlak do Gradca, An-
drej pa se je s prtljago vred na pot 
odpravil z avtomobilom. K sreči na 
mejah takrat še ni bilo gneče, kar je 
povsem drugače kot to, kar vidimo 
danes po poročilih, ko se iz napa-
dene države vijejo kolone begun-
cev.« Starejša otroka se zdaj šolata 
od doma, najmlajša je začela obi-
skovati enega od ptujskih vrtcev, 
Gojčič Horvatova pa se sprašuje, 
kdaj, če sploh, se bodo vrnili v 
Ukrajino in kaj jim bo prinesla pri-
hodnost.

Zelo je v skrbeh za tamkajšnje 
prijatelje, ki zaradi pogostih tele-
komunikacijskih prekinitev pogos-
to niso dosegljivi. »Težko mi je gle-
dati Nežo, kako joče, ko je v stiku 
s sošolkami, ki morajo ob vsakem 
alarmu v zaklonišče, kjer trepetajo 
za svoja življenja. Človek je pretre-
sen ob posnetkih mesta, ki ga dob-
ro pozna, tu hodiš na kavo, tja greš 
nekaj pojest, tam spet hodi tvoj ot-
rok na tečaj, zdaj pa tam ruševine, 
dim, ogenj, vojska. Nedoumljivo. 
Pa vendar še kako resnično.«

Senka Dreu
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